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ACTA PLE NÚM.  14/99 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 23 DE 
DESEMBRE DE 1999 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 23 DE DESEMBRE DE 1999 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores i 
trenta minuts del dia 23 de desembre de mil nou-cents noranta-nou, es reu-
neixen a la sala de sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria 
realitzada a l’efecte en els termes legalment establerts, els membres integrants 
de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió ordinària i 
primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, 
la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa la seva assistència:  
 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 13/99, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 24 de novembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que en llegir l’acta que se 
sotmet a votació ha trobat a faltar unes paraules que va pronunciar en el 
plenari el Portaveu del Grup Municipal Socialista, i que demanaria que 
s’incloguessin, entre altres coses perquè després seran motiu d’un prec nostre. 
Concretament es va dir, que l’òrgan d’ERC que s’edita mensualment i es 
distribueix a la ciutat, era finançat amb diners públics, i, demanaríem que 
s’inclogués aquesta afirmació justament per després poder fer un prec, si és 
possible. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, Sr. Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que no és que no sigui 
possible o no, sinó que l’acta no reflecteix totes les coses que diem al Ple. Jo 
ho sabia perquè tu ja ho havies comentat i em vaig adonar quan vaig llegir 
l’acta que això no apareixia.  L’acta mai es pot referir a totes les coses que aquí 
diem, perquè sinó això seria un llibre, i després es clar, segurament que no 
ens posarem d’acord, tal com tu ho has dit,  o com jo ho vaig dir, però sí que 
reconec que jo ho vaig dir, i no tinc cap problema de reconèixer el que vaig dir, 
però, evidentment no va ser això, per tant crec que no hi ha cap impediment 
que tu amb la teva intervenció sobre el punt de la Moció diguis el que creguis 
convenient i en tot cas això quedarà reflectit a l’acta del mes següent.        
 
 Després d’això se sotmet a votació l’acta número 13/99, 
corresponent a la sessió ordinària del dia 24 de novembre d’enguany. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia,  el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 5736/99 de data 26 de novembre 
 
 “Per acord plenari de 26 de novembre de 1998, aquest Ajuntament 
va aprovar la constitució del Consell Municipal de Participació de Medi 
Ambient de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de 
caràcter permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, i 
com a instrument de participació ciutadana en els assumptes municipals 
relacionats amb aquells àmbits de l’activitat pública municipal que afectin o es 
refereixin al medi ambient. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 3 de juliol, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient, 
al nomenament dels membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11 respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell, representatius 
dels grups polítics municipals i dels sectors de la ciutat implicats, així com els 
membres de la Comissió Permanent, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant 
l'oportú decret,  a proposta d’aquests. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta Alcaldia, 
com a president nat del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de 
Cornellà de Llobregat, integraran el Ple d’aquest, d’acord amb el detall 
següent: 
 
 
VICE-PRESIDENTA: 
 
Regidora delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat Carmen Romero López 
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- VOCALS: 
 
a) En representació dels Grups Polítics Municipals 
 
Grup Polític               Regidors  
 
Per part del PSC/PSOE – PMC:  Antonio Martínez Flor 
 
Per part del P.P:  José Javier Becerra Martínez 
 
Per part d’IC-V - EPM:  Felip Claramonte Candela 
 
Per part de CIU: Titular: Aleix Badia Cortada 
  Suplent: Llorenç Ivorra Marigó 
  Suplent: Jordi Domingo Ramos 
 
Per part d’ERC: Titular: Jordi Flores Romero 
  Suplent: Elisabet Badia Mairal 
  Suplent: Agustí Geira Anglès 
 
Per part d’EUA: Ignacio Flórez Barrón 
 
 
 
b) En representació de les Associacions de Comerciants: 
 
Entitat  Representant  
 
- Associació de Venedors Mercat  
 Sant Ildefons Titular: Francisco Urbano Alcaraz 
  Suplent: José Manuel Gasulla Sales 
  Suplent: Felipe Hernández Garrudo 
 
- Associació de Venedors Mercat  
     Marsans Titular: Carmen López Rosell 
  Suplent: Isabel Martínez Montoya 
  Suplent:  Ramón Salina Piñol 
 
- Comunitat Usuaris parades venda 
 Mercat Centre Titular: Victoria Barjuan Lage 
  Suplent: Purificació Vide Piñeiro 
  Suplent: Marta Vila Berenguer 
 
- Unió de Comerciants Marsans-Campfaso Isabel Moya Torres 
 
- Comerciants Associats Cornellà Centre   
  Titular: Magdalena Turú Vernet 
  Suplent: Joan Pujol Vilallonga 
  Suplent: Olga Turú Vernet  
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- Associació de Comerciants de Cornellà Blanca Mairal Calvo 
 
 
 
c) En representació de la Secció a Cornellà de la Central Sindical Unió General 
de Treballadors: 
 
- Unió General de Treballadors (UGT) Titular: Juan Sánchez Osete 
  Suplent: Baltasar Santos Fernández 
  Suplent: Juan Fortes Gutierrez 
 
 
d) En representació de la Secció a Cornellà de la Central Sindical Comissions 
Obreres: 
 
- Comissions Obreres (CCOO)  José Manuel Jurado Villena 
 
 
e) En representació de les Associacions empresarials: 
 
- Confederació d’Empresaris del Baix Llobregat Marc Tauste Fortuny 
 
 
f) En representació de les Federacions de Veïns de Cornellà de Llobregat: 
 
- Federació d’Associacions de Veïns de 
 Cornellà Titular: Juan Ruiz Cantos 
  Suplent: Antonio Alvear Brito 
  Suplent: Concepción Velarde Cidoncha 
 
 
g) En representació del Consell Escolar Municipal: 
 
- Consell Escolar Municipal Titular: Josep Villón Garcia 
  Suplent: Fermí Caldes Llevot 
 
 
h) En representació de persones de reconegut prestigi en medi ambient: 
 
- Societat General d’Aigües de Barcelona, S.A. 
 (Unitat de Policia de Rius)  Roger Lloret Rios 
 
- Acció Ecologista de Cornellà  Miguel Carrión Molina 
 
- Laboratori Municipal (Químic)  Manuel Herrer Silvestre 
 
- Tècnic de Medi Ambient  Lluís Bayó Ortonoves 
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 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient 
de Cornellà de Llobregat: 
 
 
Ma. Carmen Romero López 
Roger Llorent Rios 
Miguel Carrión Molina 
Manuel Herrer Silvestre 
Lluís Bayó Ortonoves 
Magdalena Turú Vernet 
Blanca Mairal Calvo 
Juan Ruiz Cantos 
Juan Sánchez Osete 
José Manuel Jurado Villena 
Ignacio Flórez Barrón 
Jordi Flores Romero 
Aleix Badía Cortada 
José Javier Becerra Martínez 
Antonio Martínez Flor 
Felip Claramonte Candela 
 
 
 Tercer.- Designar al senyor Francesc Xavier Samarra Riera, Tècnic 
de Medi Ambient, com a Secretari del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest 
per l’article 13 del seu Reglament Orgànic, condicionant la validesa d’aquest 
nomenament a l’efectiva presa de possessió de la seva condició de funcionari 
d’aquest Ajuntament. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de Medi 
Ambient d’aquest Ajuntament, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 

 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.2.- Decret núm. 5810/99 de data 1 de desembre 
 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre 
d’enguany, amb el número 5086/99, i com a conseqüència de la nova 
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organització derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que 
varen tenir lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants 
del Ple del Consell Municipal de la Cultura. 
 
 Atès que en data 25 de novembre últim, el Portaveu del Grup 
Municipal d’Esquerra Unida i Alternativa, senyor Ignacio Flórez Barrón, 
presenta escrit pel qual comunica que la persona nomenada com a 
representant del seu partit en l’esmentat Consell, senyor José Portero 
Morante, no podrà assumir aquesta responsabilitat per problemes laborals, 
per la qual cosa sol·licita que es deixi sense efecte aquest nomenament, i 
s’efectuï un de nou al seu favor, com a representant titular, i del senyor 
Portero Morante, com a suplent. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5086/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de deixar sense efecte la designació del senyor José 
Portero Morante, com a Vocal titular del Ple del Consell Municipal de la 
Cultura, en representació del Grup Polític Municipal d’Esquerra Unida i 
Alternativa, designant com a membres d’aquest en el seu lloc a les persones 
següents: 
 
 Titular: Ignacio Flórez Barrón 
 Suplent: José Portero Morante 
 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-presidents i Secretari del 
Consell Municipal de la Cultura, i a les persones interessades, als efectes 
escaients. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.3.- Decret núm. 5868/99 de data 3 de desembre 
 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret 3558/99, de 15 de juliol, 
posteriorment complementat per Decret 3773/99, de 30 de juliol, va establir el 
règim de delegacions de les seves competències a favor dels Regidors i 



 9

Regidores d’aquest Ajuntament per aquest mandat, establint, paral·lelament, 
un règim de delegacions a favor de la Comissió de Govern, mitjançant Decret 
3532/99, de 14 de juliol, posteriorment rectificat per Decret 3772/99, de 30 
de juliol. 
 
 Atès que posteriorment han sorgit noves necessitats que aconsellen 
modificar algun aspecte d’aquest règim, en uns casos amb l’objecte d’agilitar 
els procediments i en altres per raons de funcionament intern. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el règim de delegacions establert per aquesta 
Alcaldia mitjançant Decrets números 3558/99 de 15 de juliol i 3532/99, de 14 
de juliol, a favor dels Regidors i Regidores d’aquest Ajuntament i de la 
Comissió de Govern, respectivament, en el sentit següent: 
 
 
 a) Deixar sense efecte la delegació efectuada a favor de la Comissió 

de Govern relativa a la competència per acordar la demolició 
d’obres i instal·lacions. 

 
 b) Modificar la redacció del punt segon, apartat 3, segon paràgraf, 

de la part dispositiva del Decret 3558/99, de 15 de juliol, pel que 
fa a les competències en matèria de gestió urbanística de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures, que quedarà redactat 
en els termes següents: 
 
- Gestió urbanística, que inclou, entre altres matèries, la 

tramitació, concessió, modificació, denegació i concessió de 
pròrrogues de les llicències i altres autoritzacions de caràcter 
urbanístic previstes a l’article 11 de les Ordenances 
Metropolitanes d’Edificació, excloses les llicències d’obres 
majors. 

 
 c) Complementar el Decret de l’Alcaldia número 3558/99, de 15 de 

juliol, designant a la Regidora de l’Àrea de Joventut, senyora 
Gloria Récio Díaz, com a Regidora delegada en matèria de 
promoció de la dona, adjunta a l’Àrea de Serveis Socials, Salut 
Pública i Dona, dintre de l’àmbit de l’Àrea de Serveis a la 
Persona, amb funcions d’estudi, proposta i execució de la matèria 
relacionada amb el seu àmbit d’actuació, però sense facultats de 
resolució, corresponent aquestes a la Regidora que ostenta la 
delegació de l’Àrea d’adscripció. 

 
 Segon.- Notificar aquesta resolució als Regidors i Regidores 
afectats, entenent-se acceptada la competència delegada de forma tàcita, si 
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dintre del termini de les 24 hores següents no es manifesta res en contra, o es 
fa us de la delegació, i als Departaments municipals afectats. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la primera 
sessió que tingui lloc, i publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província 
i en el Butlletí d’Informació Municipal, en compliment del que disposa l’article 
44.2 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les 
Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.4.- Decret núm. 5869/99 de data 3 de desembre 
 
 “Per acord plenari de 30 de juny de 1994, aquest Ajuntament va 
aprovar la constitució del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, com a 
òrgan sectorial de participació de caràcter permanent, amb competències de 
caire informatiu però no resolutiu, i com a instrument de participació 
ciutadana en aquelles qüestions referides a la problemàtica social de la dona a 
la ciutat. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 606/99, de 19 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 3 de juliol, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell de la Dona, a la renovació dels membres del 
Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l'article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell representatius de les entitats ciutadanes 
afectades i dels Grups Polítics Municipals, seran nomenats per l'Alcalde, 
mitjançant l'oportú decret,  a proposta de les esmentades entitats,  i a 
proposta dels Grups Polítics Municipals, manifestada a través del seu 
Portaveu. 
 
 Atès que tot i que la representació de les entitats del sector al Ple és 
d’un màxim de quinze membres, l’article 6 del Reglament Orgànic del Consell 
habilita a aquesta Alcaldia per ampliar-lo. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar els membres que, junt amb aquesta Alcaldia com 
a President nat del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, integren el Ple 
d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
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VICE-PRESIDENTS: 
 
Regidora delegada de Serveis Socials,  
Salut Pública i Dona  Judith Ibáñez Vives 
 
Regidora delegada en matèria de promoció  
de la dona, adjunta a l’Àrea de Serveis Socials,  
Salut Pública i Dona  Gloria Récio Díaz 
 
 
VOCALS: 
 
a) En representació dels Grups Polítics Municipals: 
 
- Partit dels Socialistes de Catalunya- 
      Progrés Municipal de Catalunya  
     (PSC (PSC-PSOE) – PMC) Titular: Aurora Mendo Sánchez 
  Suplent: Joana Piñero Romera 
 
- Partit Popular (PP) Titular:  M.Isabel Espinosa Fernández 
  Suplent: M. Isabel Báez Sánchez 
  Suplent: María Fañanas Jaime 
 
 
- Iniciativa per Catalunya – Verds  
  Entesa pel Progrés Municipal  
  (IC-V) – (EPM) Titular: M. Carmen Romero López 
 
- Convergència i Unió (CIU) Titular: Olga Gavaldà Morán 
  Suplent: Iolanda Escala Agustín 
  Suplent: Susana Caparrós Sancho 
 
- Esquerra Republicana de  
  Catalunya - Acord Municipal (ERC) Titular: Elisabet Badia Mairal 
  Suplent: Pilar Albiol Gilabert 
  Suplent: Joan Tardà i Coma 
 
- Esquerra Unida i Alternativa (EUiA) Titular: Carmen Arias Dobla 
  Suplent: M.Carmen Fernandez Orio 
 
 
 
b) En representació de les Entitats ciutadanes: 
 
- Comissions Obreres del Baix Llobregat 
       (UC – CCOO) Titular: Encarnación Fernández Soria 
  Suplent: Esmeralda Llorent Martín 
 
- Unió General de Treballadors (UGT) 
  Titular:  Ma. Jesús Grillo Barrera 
  Suplent: Ascensión Dominguez Recio 
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- Federació d’Associacions de Veïns  
     de Cornellà: Titular: Concepción Velarde Cidoncha 
  Suplent: M. Concepción Zatón Pérez 
 
- Associació de Veïns de la Gavarra: Titular: Concepción Alors Carmona 
  Suplent: Dolores Márquez Hernández 
 
- Associació de Veïns de la Miranda: Titular: Dolores Alcaraz Molina 
  Suplent: Dolores González César 
 
-Associació de Veïns Sant Ildefons: Titular: M. Carmen Segura Barragán 
  Suplent: Alejandra Alvear Segura 
 
- Associació de Veïns Riera Titular: M. Concepción Zatón Pérez 
  Suplent: Maria Aranda Díaz 
  Suplent: M. Pilar Broto Peruga 
 
- Associació Eurodona Titular: M. Carmen Espuña Cerezo 
  Suplent: M. Angeles Simón Ortega 
  Suplent: Flora Bujeda Martín 
 
- Associació Cultural Amigas de la Moda: Titular: M. Carmen Flóres Domínguez 
  Suplent: M. Carmen González Faz 
 
- Associació ADELANTE Titular: Juana Arcas Ferri 
  Suplent: Paqui Pérez Huertas 
 
- PAS (Prevenció, Assistència  
     i seguiment, S.L.) Titular: Pilar Ripoll Balagué 
  Suplent: Begoña de Irala Indart 
  Suplent: Avelina Marrero Trujillo 
 
- Associació de Dones Àrtemis 
  Titular: Antònia Aràjol Tor 
  Suplent: Elisa Corral Lozano 
  Suplent: Lucinda Estruga Laporta 
 
- Institut Català de la Salut Titular: M. Rosa Almirall Oliver 
  Suplent: Alícia Carrascón Calvo 
 
- Noves Generacions de Cornellà: Titular: Verónica Gómez Morales 
  Suplent: Sara Alcaide Domínguez 
  Suplent: Rosa González Mendoza 
 
- Joves amb Iniciativa: Titular: Susana Batista Medina 
  Suplent: Elisa Rubio Moraga 
 
- Joventuts Socialistes de Catalunya: Titular: Laura Rodas Merchán 
  Suplent: Gemma Ruiz Ortigosa 
 
- Iniciativa per Catalunya-Verds  
     (Àmbit de la Dona) Titular: Concepción García Rivas 
  Suplent: Assumpta Lecha Millet 
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 Segon.- Deixar sense efecte el nomenament  efectuat a favor de la 
senyora Marina Subirats Martori, com a Secretària del Consell Municipal de la 
Dona, designant en el seu lloc a la senyora Ma. José Varela Portela, que 
assumirà, en virtut d’aquest nomenament, les funcions a que fa referència 
l’article 11 del seu Reglament Orgànic, la qual percebrà una dieta de 35.630,- 
pessetes mensuals brutes  per assistència a les seves sessions i a les reunions 
setmanals de preparació d’aquestes, que tindrà lloc durant 11 mesos en cada 
exercici. 
 
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de 
Serveis Socials, Salut Pública i Dona, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en 
la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 2.5.- Decret núm. 5986/99 de data 14 de desembre 
 
 “Vista l’escrit presentat pel senyor Rafael Ginés Guerrero, funcionari 
eventual de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en el qual presenta la seva 
renúncia al càrrec de Tècnic de Dinamització del Comerç amb efectes del dia 
31 de desembre de 1999, per poder realitzar nous reptes professional a 
l’empresa privada que son incompatibles amb el càrrec que ocupa en aquesta 
Administració, 
 
 Atès que l’esmentat empleat ocupa el càrrec per la designació 
realització per Decret de l’Alcaldia número 3585/99 de 16 de juliol de 1999, 
 
 Atès el que disposa l’article 10 i següents del Decret 214/1990, de 
30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret número 3558/99, de data 15 de juliol de 1999. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Acceptar la renúncia presentada pel senyor Rafael Ginés 
Guerrero i en conseqüència, tenir per cessat a l’interessat del seu lloc de 
Tècnic de Dinamització del Comerç, amb efectes del dia 31 de desembre de 
1999. 
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 Segon.- Notificar la present resolució a l’interessat, al seu Cap i al 
Departament d’Organització i Recurs Humans, als efectes oportuns. 
 
 
 Tercer.- Donar compte del present Decret al Ple de la Corporació en 
la primera sessió que se celebri.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, Sr. Antonio Balmón Arévalo, per manifestar el seu desig de què 
consti a l’acta el treball realitzat per aquesta persona conjuntament amb 
l’anterior responsable de Comerç. En els temes de comerç ha tingut una 
intervenció, crec que bastant positiva i reconeguda, sobretot pel món de les 
associacions dels comerciants, i també bastant constructiva en el sentit de 
crear una xarxa de relacions i d’implicacions tant de l’Ajuntament com del 
teixit comercial, que han donat uns fruits bastant positius en el treball 
realitzat per aquesta persona, i, per tant, vol que quedi constància a l’acta del 
reconeixement al treball que ha efectuat. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera per 
manifestar que es fa constar aquest reconeixement i aquest agraïment, i se li 
desitja el millor en la seva futura vida professional.  
   
  Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 3.- Aprovació provisional del Programa d’Orientació per als 
Equipaments Comercials de Cornellà de Llobregat. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Atès que el Ple Municipal en sessió celebrada el  29 d’abril de 1999 
va aprovar inicialment el Programa d’Orientació per als Equipaments 
Comercials de Cornellà de Llobregat (POEC) i sotmetre a l’aprovació de 
l’esmentat expedient a informació pública . 
 
 Atès que amb data 06/10/1999 es va publicar l’esmentat acord al 
Butlletí Oficial de la Província i que, en la mateixa data ,el Tinent d’Alcalde 
d’Interior, Comerç i Comunicació va posar en coneixement mitjançant escrit a 
tots els grups polítics municipals, entitats comercials , mercats municipals i 
demés membres del Fòrum de Comerç i Ciutat una publicació del POEC, a 
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l’efecte que es poguéssim presentat les al·legacions que es consideressin 
adients. 
 
           Vist  l’informe emès en data 13 de desembre d’enguany pel Tècnic 
de Dinamització de Comerç, en el qual es fa  constar que no s’han presentat  
al·legacions al POEC dintre del terminí establert. 
 
           Per tot això el Tinent d’Alcalde d'Interior, Comerç i Comunicació 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
           Primer.- Aprovar provisionalment el Programa d’Orientació per als 
Equipaments Comercials de Cornellà de Llobregat. 
 
            Segon.- Traslladar al Departament d’Indústria, Comerç i Turisme 
de la Generalitat de Catalunya l’esmentat expedient  per a la tramitació de la 
seva aprovació definitiva.” 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Miguel López Sánchez. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que l’acord té per objecte l’aprovació 
provisional del Pla que com  ja ha dit abans,  és un treball que es va realitzar 
d’una forma molt important, perquè va anar integrant a tots els sectors socials 
i econòmics de la ciutat, i també a tots els grups polítics municipals. Fruit 
d’aqueix treball i d’aqueix consens, va generar l’aprovació inicial per 
unanimitat i amb el suport de tots els membres que integraven al seu moment 
el Fòrum del Comerç a aquest programa.  
  
 El programa ha estat publicat en el Butlletí Provincial de la 
Província i es va trametre novament a tots els membres que integraven el 
Fòrum del Comerç perquè donessin les opinions o formulessin les al·legacions 
que consideressin oportunes, per si havia alguna cosa que permetés millorar 
el programa, i després del temps que ha transcorregut, no s’ha presentat cap, 
i, crec que el fet que no s’hagi presentat cap és perquè en sí el document recull 
fonamentalment totes les aspiracions, inquietuds i elements per treballar de 
cara al futur en aquest programa. Ara esperem que en l’aprovació definitiva 
que no correspon a aquest Ple, sinó a la Conselleria de Comerç i Turisme, 
sigui també ratificat el 100% del document. 
 
 A continuació intervé el Sr. Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que ha participat bastant en les 
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reunions, i ratifica que ha hagut un bon debat i aportacions. I afegeix que com 
a qualsevulla altra qüestió que s’aprovi,  ha d’estar obert, en funció de les 
pròpies necessitats, i les circumstàncies que es puguin anar donant, que no és 
cap cosa tancada. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López,  per manifestar que el seu Grup allò que vol és 
expressar la conformitat amb aquest document que s’ha acabat elaborant. 
Creiem que és un bon document, una eina de treball important per començar 
a fer coses per a la nostra ciutat, i sobretot pel que ha significat el procés de 
treball de consens i de participació democràtica, i per tant, creiem que per 
aquesta via hem de continuar treballant en altres aspectes, i que ens hem de 
felicitar com a Corporació,  perquè hem endegat un procés que és satisfactori  
sobretot per a la nostra població. 
   
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor 
Joan Tardà i Coma, per manifestar que ells no van participar en l’elaboració 
perquè no eren presents a l’Ajuntament, però per l’estudi que hem fet del 
material que ens han passat, i perquè com han assenyalat la Sra. Carme 
Romero, i el Sr. Ignacio Flórez, ens assembla que és un treball molt seriós. 
Ara, el que cal és aconseguir els diners perquè es pugui executar de forma 
ràpida, perquè per les converses que hem tingut amb alguns comerciants, 
estan il·lusionats en aquest projecte.  
 
 El Sr. Tardà indica que voldria recordar que el que cal és pressionar 
al Govern de la Generalitat perquè faciliti els diners que permetin tirar-ho 
endavant. En aquest sentit, voldria recordar que en l’acord sisè que va establir 
el Grup Parlamentari d’Esquerra Republicana amb el de Convergència i Unió, 
per tal de facilitar-ne la investidura, Convergència i Unió es va comprometre a 
establir un fons anual d’ajut i reconversió i millora de la competitivitat del 
petit i mitjà comerç de dos mil milions de pessetes.  
 
 Això vol dir, continua manifestant el Sr. Tardà, que l’Ajuntament de 
Cornellà hauria de fer pressió per tal que part d’aquests diners arribessin a 
Cornellà, que per cert és de les poques ciutats de Catalunya que té dos grans 
centres comercials. I, per altra banda, també hauríem d’intentar que la 
Diputació s’impliqués. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que encara que personalment no 
han intervingut en el redactat o en les gestions de l’estructura comercial 
d’aquest programa, les referències que tenen són bones i que serà positiu per 
al comerç de la ciutat. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per dir que s’alegra de què aquest 
consens persisteixi, perquè, a més,  en el tema que estem tractant i contempla 
el programa és necessari trobar aquests punts d’acord. Dir, dues coses, que en 
la Comissió Informativa celebrarem una sessió monogràfica per abordar 
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aquest tema,  abans d’abordar-la dins del marc del Fòrum de Comerç. Crec 
que els Grups municipals hem de tenir una reflexió a banda, abans d’agafar i 
fer extensiva aquesta reflexió, i l’aplicació d’allò que preveu el programa dins 
del marc del Fòrum. 
 
 I, segon, deixar constància del que comentava  el Portaveu del Grup 
d’ERC,. Estic d’acord,  és curiós que les dues administracions que en aquests 
moments hem aconseguit consolidar-nos per implicar-nos en això,  
l’Ajuntament de Cornellà i la Diputació de Barcelona, som dues 
administracions que no tenen competències sobre el tema que estem tractant. 
I que qui té  les competències tinguin una partida clara i que sigui certa, 
perquè, fins ara, moltes vegades ha estat bastant difús, que siguin realment 
aquests diners per ajudar als comerciants de Cornellà i no com ens estem 
trobant ara, per fer programes, perquè ja els tenim. Us convido a què parleu 
amb les associacions de  comerciants de la ciutat, a veure que estan rebent de 
la Generalitat. Perquè d’una forma indirecta, resulta que es paguen programes 
a gabinets d’assessors de no saben d’on,  i que han aparegut per aquí, quan 
crec que realment els diners que vingui a Cornellà de totes les administracions 
ha d’anar en la línia que indica el Pla del Programa d’Orientació que està 
aprovant el Ple i que sobretot ha d’ajudar  a dinamitzar i a estimular el comerç 
local, no a estimular les caixes fortes de gabinets assessors que no saben molt 
bé quina realitat i quina implicació tenen amb el nostre treball a Cornellà. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor José Luis Morlanes Galindo.   
      
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 Arribant a aquest punt, el Sr. Alcalde fa constar que els punts 4 i 5 
es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, que textualment diuen: 
  
 
 4.- Aprovació de l’Organigrama de funcionament d’aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms per a l’exercici 2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta d'organigrama funcional d'aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per a l'exercici 2000 elaborada pel 
departament d'organització i recursos humans, en base al que preveu el nou 
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cartipàs municipal, les necessitats organitzatives i els acords municipals 
adoptats en matèria de personal, 
 
  El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació,  proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
  Únic.-  Aprovar l'Organigrama de funcionament d'aquesta 
Corporació i dels seus Organismes Autònoms per l'exercici 2000, el qual 
s'adjunta al present acord.” 
 
 
 
 5.- Aprovació de la Plantilla d’aquesta Corporació i dels seus 
Organismes Autònoms per  a l’exercici 2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la proposta de plantilla de personal d’aquesta Corporació i 
dels seus organismes Autònoms, per l’exercici 2000, elaborada pel 
Departament d’Organització i Recursos Humans, així com el projecte de 
pressupostos pel mateix exercici. 
 
 Atès el que es disposa en els articles 25, 26 i 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, l’article 291.1 de la Llei 8/q1987, de 
15 d’abril, municipal i de règim local i l’article 126 del Reial Decret Legislatiu 
781/86 de 18 d’abril, 
 
 Atès que aquesta proposta recull les necessitats organitzatives i 
funcionals previstes per aquest exercici. 
 
 El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del següent : 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar la Plantilla del Personal d’aquesta Corporació i 
dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2000, que figura en  el 
document annex i que forma part del present acord, de conformitat amb el que 
es preveu en els articles 25 i 26 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals i l’ article 126 del Reial Decret Legislatiu 781/86 de 18 d’abril. 
 
 Segon.- Inserir al tauler d’anuncis de la Corporació, al Butlletí 
Oficial de la Província i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya la 
plantilla íntegra de personal de la corporació, i trametre còpies certificades de 
la mateixa a l’Administració de l’Estat i al Departament de Governació de la 
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Generalitat de Catalunya, de conformitat a l’article 28 1 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals.” 
 
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, manifestant que pel que fa a la Plantilla de l’Ajuntament,  vàrem 
fer una explicació bastant detallada en la Comissió Informativa, però creu que 
allò que és més important destacar és l’Organigrama Municipal. La 
importància d’aquest Organigrama és que reflecteix els canvis que es van 
produir després de les eleccions municipals, en allò que és l’àmbit 
d’organització política, i allò que hem fet és ajustar les noves competències, les 
noves delegacions assignades per l’Alcaldia sobre aqueix organigrama polític, 
ajustades a l’organigrama funcional de l’Ajuntament. 
 
 També ressaltar algunes coses que ja vaig comentar en la Comissió 
Informativa que també impliquen noves directrius de la política municipal: el 
tema de cultura,  generar un departament concret per atendre totes aquelles 
situacions relacionades amb el  tema de les polítiques de biblioteques,  i tot el 
tema relacionat amb el patrimoni cultural. Ja es venia fent aquest treball, però 
ara es complimenta i deixa clar que té un espai autònom dins de 
l’organització, per poder realitzar i  impulsar aqueixos treballs, i les polítiques 
de qualitat que es van a intentar impulsar i d’organització dins de 
l’Ajuntament per millorar la nostra relació, sobretot amb els ciutadans,  també 
tenen un paper bastant important i recull un espai bastant autònom. 
 
 En el tema de la Guàrdia Urbana es modifica el sistema de gestió 
que fins ara es venia portant, que era un sistema de gestió sectorialitzada, 
s’aprofundeix un sistema de gestió territorial, i s’ajusten tots els recursos 
humans que en aquests moments existeixen dins de la Guàrdia Urbana, per 
atendre sobretot una nova distribució i una nova funció dins del territori. 
També es  reforcen les polítiques que s’han concretat en els dos àmbits de 
polítiques urbanístiques, tant les referents a infrastructures, com les referents 
a la via pública, i pretenem una millora  en aquelles coses relacionades amb el 
manteniment i desenvolupament  dels edificis municipals. 
 
 La resta és una sèrie de reajustaments, importants també, però que 
impliquen una organització sense incrementar molt els seus recursos humans, 
fent una política de redistribució per atendre totes les necessitats que en 
aquests moments té l’Ajuntament de Cornellà, i per poder funcionar d’una 
forma millor. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que pel que fa referència 
al punt quart, el tema de l’Organigrama, en quant a la resta no té res a dir, hi 
ha una qüestió, que pensa és necessària conèixer-la, no només la plantilla 
orgànica sinó aquells treballadors i treballadores que estan en aquest 



 20

Ajuntament contractats interinament, alguns, fins i tot canviant de 
departaments i  amb més d’un contracte. El Sr. Flórez manifesta que creu que 
és un element important que coneguem perquè hi ha una sèrie, de llocs de 
treball, no sé si fixos o no,  això ho hauríem de conèixer bé, que estan ocupats 
per persones interines i que no formen part d’aqueixa plantilla. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que totes les persones interines estan incloses a 
la plantilla, sinó difícilment podrien ser persones interines, o en tot cas serien 
projectes específics que en aquests moments, no hi ha cap. Passarem a tots 
els grups una relació de totes les persones que estan en aquests moments com 
a funcionaris interins,  dins d’allò que és la plantilla orgànica. 
 
 Després, recordar que en el mes de gener, com hem fet en altres 
ocasions s’aprovarà per part del Ple els catàlegs de llocs de treball, que són els 
llocs de treball que estan relacionats també amb l’organigrama i amb plantilla 
de l’Ajuntament, però no hi ha cap situació que no estigui relacionada amb la 
plantilla.     
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 6.- Aprovació del projecte de Pressupost General per a l’exercici 
2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’Alcaldia-Presidència, d’acord amb allò previst en l’article 149, de 
la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals i l’article 18 del Reial 
Decret 500/1990 ha format el Projecte de Pressupost General de l’Ajuntament 
per a l’exercici 2000, que ha estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, per la qual cosa el 
sotasignant proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l’establert a l’article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i a l’article 149.5 de la Llei 39/1988 de la 
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Llei Reguladora d’Hisendes Locals, del Pressupost General per a l’exercici de 
2000, integrat pels Pressupostos de l’Ajuntament, de l’Institut Municipal 
d’Educació, del Patronat Municipal de Ràdio Cornellà i de les Empreses 
Municipals amb capital íntegrament local; Societat Promoció Econòmica de 
Cornellà, Societat Anònima (PRECSA), i Societat de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà, Societat Anònima (EMDUCSA) i l’Estat de Consolidació general, el 
resum dels quals per capítols pressupostaris són del següent tenor literal: 
 

PRESSUPOST GENERAL 2000 
 
 

ESTAT DE CONSOLIDACIÓ 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 

 
  

CAPITOL DESCRIPCIO AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNAS TOTAL

1 IMPOSTOS DIRECTES 3.092.532.000 0 0 0 0 3.092.532.000

2 IMPOSTOS INDIRECTES 119.000.000 0 0 0 0 0 119.000.000

3 TAXES I ALTRES ING. 586.464.000 85.199.000 10.668.000 293.729.848 0 (25.308.000) 950.752.848

4 TRANSF.CORRENTS 2.014.409.000 155.060.000 16.635.000 270.000.000 25.000.000 (186.841.000) 2.294.263.000

5 ING.PATRIMONIALS 134.179.000 1.500.000 50.000 7.851.714 735.577.348 0 879.158.062

OPERACIONS CORRENTS 5.946.584.000 241.759.000 27.353.000 571.581.562 760.577.348 (212.149.000) 7.335.705.910

6 ALIENACIO INVERSIONS 0 0 0 0 0 0 0

7 TRANSF.CAPITAL 111.100.000 6.622.000 0 15.000.000 0 (21.622.000) 111.100.000

8 ACTIUS FINANCERS 300.000 0 0 0 1.272.605.054 1.272.905.054

9 PASSIUS FINANCERS 634.142.000 0 0 0 0 0 634.142.000

OPERACIONS DE CAPITAL 745.542.000 6.622.000 0 15.000.000 1.272.605.054 (21.622.000) 2.018.147.054

TOTAL INGRESSOS 6.692.126.000 248.381.000 27.353.000 586.581.562 2.033.182.402 (233.771.000) 9.353.852.964

CAPITOL DESCRIPCIO AJUNTAMENT I.M.E. RADIO PRECSA EMDUCSA OP.INTERNES TOTAL

1 DESPESES PERSONAL 2.195.541.000 153.966.000 21.060.000 282.919.359 102.404.832 0 2.755.891.191

2 BENS I SERVEIS 2.272.194.000 68.052.000 5.525.000 246.669.206 1.905.242.190 (25.308.000) 4.472.374.396

3 DESPESES FINANC. 55.740.000 0 0 8.500.000 25.535.380 0 89.775.380

4 TRANSF.CORRENTS 647.715.000 19.741.000 0 0 0 (186.841.000) 480.615.000

OPERACIONS CORRENTS 5.171.190.000 241.759.000 26.585.000 538.088.565 2.033.182.402 (212.149.000) 7.798.655.967

6 INVERSIONS REALS 1.192.414.000 6.622.000 0 16.500.000 0 0 1.215.536.000

7 TRANSF.CAPITAL 25.422.000 0 0 0 0 (21.622.000) 3.800.000

8 ACTIUS FINANCERS 0 0 0 0 0 0 0

9 PASSIUS FINANCERS 303.100.000 0 0 0 0 0 303.100.000

OPERACIONS DE CAPITAL 1.520.936.000 6.622.000 0 16.500.000 0 (21.622.000) 1.522.436.000

TOTAL DESPESES 6.692.126.000 248.381.000 26.585.000 554.588.565 2.033.182.402 (233.771.000) 9.321.091.967
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 Segon.- Aprovar les Bases d’Execució del Pressupost General per a 
2000. 
 
 Tercer.- Exposar al públic i donar al present acord la publicitat 
establerta a l’article 150 de la Llei 39/1988 Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d’exposició al públic no es presenten reclamacions.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Montilla Aguilera, com a Alcalde-President  
de la Comissió  es fa una explicació del pressupost, manifestant que ha hagut 
més d’una reunió que ha fet la Comissió Informativa, i, a més a més, reunions 
de caràcter bilateral que s’han tingut amb cadascun dels grups per donar a 
conèixer en primer lloc les grans magnituds del pressupost i després els 
detalls que una mica cada grup ha volgut conèixer.  
 
 Per tant, continua el Sr. Alcalde, el pressupost per l’any 2000 és un 
pressupost que coincideix en aquest cas amb la posta en marxa d’un nou 
mandat municipal, i a aquests efectes, comencen a concretar-se d’alguna 
manera els compromisos electorals que per part dels partits que formen el 
govern, vàrem contraure amb els ciutadans en les eleccions municipals de fa 
només uns mesos. 
 
 També, com sabeu, hi ha projectes que tenen un caràcter 
plurianual, no es corresponen amb un sol exercici pressupostari, determinats 
projectes que recull el pressupost de l’any 2000, tenen origen fa més d’un 
exercici, i altres que amb vista a aquest pressupost es recullen aportacions 
inicials, perquè requereixen un grau de maduració i d’elaboració important, i, 
com és normal en un inici de mandat, hi ha una primera fase que és de 
maduració, d’elaboració de projectes, hi ha una segona que coincideix més o 
menys en la meitat del mandat que és de plena execució d’aqueixos projectes, 
i al final del mandat, que es quan es concreta la finalització dels projectes dels 
compromisos que l’Equip de Govern, ha contret. 
 
 L’objectiu pressupostari bàsic d’aquest pressupost, com sabeu, és el 
manteniment de la pressió fiscal. Ja en el Ple que es va aprovar la modificació 
de les Ordenances Fiscals, els Preus Públics i les Taxes es va optar per una 
pujada d’un dos per cent, que en aquests moments podem dir, amb total 
seguretat, que és inferior a la inflació de 1999,  i,  segurament també inferior a 
la inflació prevista per l’any 2000. 
 
 Això vol dir, continua manifestant el Sr. Alcalde, que hi ha una 
limitació del creixement dels ingressos corrents,  en el pressupost, una font 
bàsica són els ingressos procedents dels impostos directes, indirectes de les 
taxes i preus públics, una altra important són les subvencions que venen 
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procedents d’altres administracions. En aquest cas, on nosaltres poden incidir 
i decidir, perquè les subvencions d’altres administracions ens venen donades i 
la nostra capacitat d’incidir sobre elles és més bé escassa, és en la possibilitat 
d’incrementar els recursos propis per la via d’incrementar la pressió fiscal. No 
hem optat per aqueixa via, per tant hi haurà un creixement moderat, i si el 
creixement és més elevat del 2% és fonamentalment perquè hi ha un 
increment important de contribuents.  
 
 Com sabeu, i també perquè això forma part d’un discurs que en 
més d’un ple hem repetit, ho fonamental per a aquesta ciutat, és incrementar 
la seva base econòmica, que hi hagi més contribuents, que no vol dir que hi 
hagi més persones a Cornellà, perquè persones com sabeu en l’últim exercici, 
en aquest encara no ho saben, perquè encara no ha acabat l’any, però a 
l’últim vam perdre cent i escaig de persones, per la qual cosa no estem parlant 
de més persones físiques, sí que estem parlant de més persones, 
fonamentalment jurídiques,  més activitat comercial, més activitat industrial. 
És aqueixa la que crea aqueix increment addicional de recursos, que permet 
després desenvolupar tots els programes que a continuació més o menys de 
manera breu i resumida tractaré d’exposar. 
 
 Per tant, gràcies a aqueix creixement de la base fiscal es dóna un 
creixement dels ingressos per damunt del creixement dels impostos, per 
entendre’ns, i això permet el fer que hi hagi un creixement de la despesa 
corrent, que és l’adequat a les necessitats reals de funcionament i 
manteniment d’aquesta ciutat. Si han crescut les zones verdes, és obvi que el 
creixement del manteniment de les zones verdes no serà de l’IPC, sinó que 
serà per sobre de l’IPC. I poso aquest exemple, però heu tingut ocasió 
estudiant els pressupostos de veure més d’un. I a més això permet també  
incrementar la inversió que creix substancialment si la comparem amb l’any 
anterior,  respecte a la inversió inicialment prevista a l’any 1999; una inversió 
de l’ordre d’uns mil dos-cents disset milions de pessetes, parlant 
exclusivament d’inversió de l’Ajuntament i a això s’hauria de sumar la inversió 
que realitzen les societats municipals. A més a més, ha estat una 
característica del funcionament de l’Ajuntament des de fa ja anys: tractar de 
mantenir el deute. Això no vol dir que l’Ajuntament no tingui previst 
contractar préstecs per l’any vinent, en qualsevol dels casos, allò que és clar 
és també que hi ha tota una sèrie de préstecs que s’amortitzen, i, en el seu 
conjunt, la càrrega financera no creix. 
 
 Dins de les inversions més importants previstes per l’any 2000, com 
a projectes principals, ja són coneguts, hi ha un projecte que es contempla 
amb caràcter bianual, perquè el seu desenvolupament, la seva execució 
material seria pràcticament impossible desenvolupar-la en un exercici. M’estic 
referint a la urbanització dels carrers Campoamor, Martí i Julià, Miquel de 
Roncalí, amb una dotació de dos-cents seixanta milions de pessetes. La 
meitat, el cinquanta per cent és la consignació que figura en el projecte de 
pressupost, amb la finalitat de posar en marxa aquest projecte, que és un 
projecte important, i que forma part d’aqueixa política, que també s’ha vingut 
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mantenint i que s’haurà de mantenir els pròxims anys, de millora de la 
reurbanització dels nostres barris. 
 
 També es recull la segona fase de reurbanització del barri del Pedró. 
Durant l’any 1999, ja s’han urbanitzat tota una sèrie de carrers, ja a l’anterior 
exercici, havia la intenció de reurbanitzar aquest barri per fases, ara hi ha una 
segona fase que es presenta, i per a això se la dota amb un pressupost de cent 
milions de pessetes.  
 
 A més, com sabeu, es contempla un projecte en el que hi ha, com a 
mínim àmplies coincidències, no només per part dels partits del govern, 
perquè ho posaven en el seu programa, sinó també per partits que no estan en 
el govern, i que també parlaven de la necessitat de què Cornellà disposés 
d’una nova piscina coberta, etc, etc. 
 
 Els treballs per a això que és un procés, que sens dubte serà llarg, 
requereix també, no només una voluntat amb motiu de l’aprovació del 
pressupost, sinó una consignació pressupostària per atendre, una part de les 
despeses d’aquest projecte. Hi ha una dotació inicial de dos-cents milions de 
pessetes, en aquests moments està en marxa el Pla Especial d’Assignació 
d’Usos, després s’haurà de concretar l’adquisició dels terrenys, ja sigui per  via 
de mutu acord,  i sinó per la via de l’expropiació, d’acord amb allò que preveu 
la legislació, i en qualsevol cas també s’hauran de començar a redactar els 
projectes pertinents d’aqueixa zona esportiva a la que he fet referència. 
 
 Després, com sabeu també,  fruit de la remodelació de tot el sector 
Alps, per un costat, i fruit de la precarietat en la que es troba una instal·lació 
que té molts anys i que mai va ser d’una gran qualitat, des del punt de vista 
arquitectònic, està prevista la construcció de la nova escola bressol de la 
Trepa, per a la qual es dota un pressupost de cent quaranta milions de 
pessetes, que és el càlcul inicial realitzat pels Serveis Tècnics. 
 
 Així mateix, hi ha en marxa tota una sèrie d’estudis per tractar 
d’instrumentar projectes que millorin la situació del clavegueram  a la nostra 
ciutat, i per atendre a aquests projectes figura una dotació inicial de cent 
cinquanta milions de pessetes, en el capítol sisè del pressupost de 
l’Ajuntament. 
 
 Per a petites intervencions en diferents carrers de la ciutat, que a 
vegades són trossos de carrers o de caràcter menor, i conservació i millora es 
preveu una dotació inicial de cent cinquanta milions de pessetes. 
 
 Així mateix, es preveu la xifra de seixanta-cinc milions de pessetes 
per a la col·locació de gespa artificial al camp de futbol de la via fèrria. 
 
 Per a conservació i reforma de les escoles públiques i de les 
instal.lacions esportives està prevista una dotació de seixanta-sis milions de 
pessetes. I per posar en marxa el programa de dotar d’ascensors a aquells 
edificis de cinc plantes o més que tenen una determinada antiguitat i que no 
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tenen hi ha una aportació, a part, òbviament, de les comunitats que hauran 
de pagar la part important, l’Ajuntament i l’empresa municipal col.laboraran 
en ell. A la vegada que també està prevista per les finques que reuneixin els 
requisits pertinents, el que ho pugui realitzar la pròpia Generalitat a través de 
les línies de crèdit que hi ha previstes per a rehabilitació.  
 
 En definitiva diria que és un pressupost que en línies generals fa  
referència a tot allò que és la despesa corrent. És un pressupost d’una certa 
contenció, de creixements moderats i d’aposta decidida, en les partides 
destinades a allò que és estrictament competència municipal. Hi ha 
determinades coses que fa l’Ajuntament que no són estrictament competències 
municipals, però es fan perquè hi ha demandes ciutadanes, i perquè a més 
sinó altres administracions no ho farien, però en qualsevol dels casos hi ha 
unes competències que la Llei  diu que ho hem de fer, i aquestes són les que 
més han anat creixent, i també les que més creixen, són les que tenen a veure 
amb el manteniment de la ciutat, amb la conservació, amb determinats temes 
de medi ambient, i també amb la millora dels nostres edificis, etc. etc. 
 
 Paral·lelament a això, i per referir-me breument a les empreses 
municipals, en el cas de l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà, és 
un exercici pressupostari que recull fonamentalment l’execució de determinats 
projectes, durant l’any  2000. A part de continuar el desenvolupament de la 
urbanització de sectors com Alps i Can Suris, s’estarà construint el pàrquing  
del carrer Empordà i la tercera fase dels pisos de Fatjó. No serà un any de 
posar nous projectes en marxa, sinó de continuar amb els que ja hi eren i un 
any fonamentalment de construcció. 
 
 Pel que fa al pressupost de la resta d’organismes autònoms i 
empreses municipals, es mouen també en uns paràmetres semblants de 
modestos creixements, i, en tot cas, fer referència també a l’Empresa de 
Promoció Econòmica, en la qual s’ha fet un esforç per tractar de racionalitzar 
al màxim la despesa corrent, tot i que és una empresa que desenvolupa 
determinades funcions que necessàriament són deficitàries perquè les 
subvencions no cobreixen el cent per cent del cost, i per altra banda perquè 
les subvencions es reben, en alguns casos amb dos anys de retard, és una 
empresa que ha aconseguit l’equilibri pressupostari i des d’aquest punt de 
vista també val la pena posar-ho de relleu. 
 
 
 En aquest moment s’incorporen a la sessió els Regidors del Grup 
Municipal Socialista, senyors Antonio Martínez Flor i Ramon Salabert 
Parramon. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, en principi, volia dir 
que quan han entrat, l’han lliurat això que és exactament igual que el que els 
van lliurar en la Comissió Informativa de Planificació, i que han tingut per 
treballar, excepte l’afegit de PRECSA i EMDUCSA, que per algun lloc també 
teníem, però  és una cosa nova. 
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 Segurament que els membres del Consistori que no hi són en la 
Comissió, doncs no ho tindran, però els que hi som, el tenim doble per 
després llançar-lo. Això, penso que és una innecessarietat  absoluta.  
 
 Per altra banda, continua dient el Sr. Flórez, no entrarà en 
qüestions més o menys tècniques que han discutit en la Comissió, i si farà 
una exposició de caràcter més polític i social d’allò que han de ser els 
pressupostos, del que entenem que han de ser els pressupostos, i, a més, 
després ho passaré a la Sra. Secretària, vaig a donar lectura a un document 
que dóna resposta, des del nostre punt de vista, a allò que nosaltres entenem 
que falta o no falta en el pressupost. 
 
 “No entrarem en qüestions de caràcter tècnic, ja que a pesar de què 
el pressupost és millorable en quant a claredat i senzillesa, entenem que 
tècnicament està ben elaborat. Els nostres arguments i diferències es basen 
en les qüestions polítiques i socials, que passem a exposar: 
 
 SOBRE EL PROCEDIMENT: 
 
 1r. Els pressupostos es van a aprovar sense que se s’hagi fet una 

exposició prèvia a les entitats i col·lectius de la ciutat, no per a  
dir-los això és allò que aprovem sinó, aquest és l’avantprojecte 
que volem donar-vos a conèixer, amb la voluntat de recollir les 
vostres  opinions i suggeriments i incorporar aquelles que ho 
pugin millorar i, per tant, que siguin uns pressupostos 
compresos i assumits per la majoria de la societat civil. 

 
 2n. Se’ns presenten sense una exposició clara i detallada dels 

programes de cada una de les àrees o departaments, sobretot 
els de l’àrea d’Atenció a la Persona. El propi fet de què àrees 
com l’esmentada no hagin presentat i discutit els seus 
pressupostos en el seu propi àmbit, que és a on correspondria, 
sinó que totes s’han presentat i discutit en la Comissió 
Informativa d’Hisenda, demostra que no es fan les coses amb 
un criteri lògic, donant-los un sentit polític i social, i no només 
tècnic. 

    
  SOBRE ELS INGRESSOS: 
 
 1r.  Demanem total transparència en l’increment de l’IBI, que s’està 

venent com que creix un 1,9%, que és la base de revisió 
aplicada, quan suposarà per a la butxaca dels contribuents més 
del 2,5%, degut a la revisió cadastral determinada pels 
Pressupostos Generales de l’Estat. Entenem que aquesta 
partida és la més important dels ingressos propis i, per tant, té 
un gran efecte sobre la fiscalitat. 
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 2n.  Per molt que se justifiqui que la taxa sobre l’ús del sòl i subsòl 
ve donada per una normativa externa, no podem entendre que, 
amb l’increment de les zones residencials que s’han produït a 
Cornellà, es pugi mantenir la mateixa quantitat d’ingressos. 
Creiem que les companyies de servei: Telefònica, Aigua i Gas, ja 
exploten bastant als ciutadans, dels qui obtenen uns beneficis 
fabulosos, perquè a més tinguin un tracte de favor per part de 
les administracions i del nostre municipi en concret. 

 
 SOBRE LES DESPESES: 
 
 1r. En el tema del Capítol 1, creiem que s’hauria de ser més 

progressista i, per  tant, hauria d’haver un major equilibri entre 
els salaris dels polítics i dels funcionaris, entre els que trobem 
enormes diferències, difícilment justificables. 

 
També ens manifestem en contra de què es facin més hores 
extres de les realment inevitables. En aquest sentit defensem 
que s’estudiïn totes les possibilitats de transformar hores extres 
en nous llocs de treball, per exemple: en el cas de la Policia 
Urbana. 

 
 2n. Els pressupostos tenen un increment de l’11,79 %, però això no 

es reflecteix en aquelles àrees que tenen per comesa una 
incidència en les àrees de benestar social i qualitat de vida. Així 
Serveis Socials puja només el 3,73% i, a més, suposa solament 
l’1,57% del pressupost global.  Sé que argumentareu que 
determinades inversions urbanístiques o d’equipaments tenen  
influència en les condicions de vida de la ciutat, i és veritat. 
Però és competència i obligació de l’Ajuntament, màxim quan és 
d’esquerres i progressista, preocupar-se pel benestar dels 
ciutadans/es i pels drets socials: prestacions, habitatges 
tutelats per a persones grans soles, etc. donant prioritat als 
problemes dels més necessitats, amb criteri de justícia social. 
Però com aquestes competències també afecten a altres 
administracions, el primer que hem de fer és plantar-les cara i 
exigir, amb determinació i sense divagacions, posant-se al cap 
de la ciutadania, que compleixin amb la seva obligació. 

  
 Amb aquest criteri, demanen que s’estableixin les bases per lluitar 

contra la precarietat laboral, que col·loca als treballadors/es i, 
principalment a la nostra joventut en una situació d’inseguretat que 
els fa difícil la vida i el futur. 

  
 3r. Aquests pressupostos són els primers d’una legislatura que 

se’ns presenta com la culminació d’un procés i d’un projecte de 
ciutat equilibrada i de futur. Però, sincerament, la política 
expansionista, de creixement urbanístic i de residència, (que és 
una indubtable font d’ingressos de l’Ajuntament), amb la qual 
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cosa estem matant la “gallina dels ous d’or” i convertint la 
nostra economia en terciària, al temps que el tipus d’habitatge 
que es construeixen, en la seva majoria per vendre i pocs de 
lloguer, no estan a l’abast de moltes economies i, sobretot, de 
nostres/os joves, amb tot això estem molt lluny del que diem 
voler. 

 
Com ja sabeu, estem en desacord amb el Pla d’ordenació del Sector 
Ribera-Serrallo que, per cert, demà presentareu “a so de bombo i 
platerets” el projecte del Centre Internacional d’Alt Rendiment de la 
Federació Catalana de Tennis, sense que s’hagi iniciat el procés 
d’expropiació i, per tant, estem en contra de què es destinin 200 
milions d’inversions per les esmentades expropiacions.      

 
 4t. Estem en total desacord amb fets que tenen una intencionalitat 

de captació de vots més que de necessitats reals, com: majoria 
d’edat, excursions i dinars a la gent gran, determinades 
publicacions de caràcter propagandístic o accions de favoritisme 
envers a alguns col·lectius.  

 
 5è. No acceptem que el pressupost de l’Àrea de Medi Ambient sigui 

només de 13.110.000, pessetes. Sé que s’argumentarà que la 
recollida de residus, la neteja viària o el manteniment de parcs i 
jardins també és Medi Ambient, però les formes estan molt 
lluny d’allò que correspondria a un sistema sostenible, a més a 
més de què tot això és una obligació que s’ha complirt quan no 
havia departament específic de Medi Ambient. 

   
Sabem que cadascú tenim una concepció distinta d’aquestes coses, 
però nosaltres reclamem una política de Medi Ambient que tingui 
influència sobre totes les accions de l’Administració, des 
d’urbanisme a cultura, des de comerç a educació, etc. 

 
Lamentem que, un any més, es continuï sense iniciar, des de dins o 
fora del programa de Medi Ambient, qüestions com l’ordenació i 
pacificació del trànsit…, la implantació decidida d’energies 
alternatives,  l’estudi i introducció d’arquitectura bioclimàtica i 
d’altres. 

 
 6è. Relacionat amb allò que s’ha exposat en el punt anterior, 

entenem que la nostra actuació ha de projectar un missatge 
tendent a contrarestar la cultura consumista i mercantilista que 
tot ho impregna. Un dels principis fonamentals de la 
sostenibilitat és aquell que diu que “S’ha de pensar globalment i 
actuar localment”. Avui estem vivint com les catàstrofes 
“naturals”, estan provocant calamitats en bastes zones del 
Planeta…, tot això és la causa del nostre comportament. És 
hipòcrita fer donacions i manifestacions de solidaritat, quan són 
les nostres formes de producció i consum, la nostra orgia del 
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malbaratament, les causes que estan generant el canvi climàtic 
y les calamitats que d’ell es deriven.” 

 
                                                                       
 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar que per part del seu Grup Municipal 
també han redactat un petit document, que conté dues parts, dos paràgrafs de 
marcat caràcter ideològic, i després unes consideracions; i de fet no us estalvio 
de sentir-lo perquè a nosaltres ens interessa que aquest text, per raons 
documentalistes i històriques del futur, aparegui tal com ho llegiré, de manera 
que sigueu una mica pacients, perquè entenc perfectament que vist des de la 
conjuntura actual ara i aquí, pot restar interès, però entengueu que ens 
interessa de cara al futur, diu: 
 
 “Cornellà com a integrant d’una gran àrea metropolitana, malgrat 
els enormes progressos en el camps de la tecnologia, l’educació i el respecte 
als drets humans i dels pobles, ha d’afrontar  nous  reptes de tota mena 
producte de la concentració demogràfica i l’impacte que  suposa la producció i 
el consum de recursos naturals.  Davant d’aquestes possibilitats i aquests 
reptes hi ha dues posicions ideològiques: el capitalisme identifica el progrés 
amb la creació d’enormes empreses multinacionals,  grans centres comercials, 
el llançament continuat de nous productes tecnològics, el creixement del 
consum, etc,... Per a aquesta concepció, guanyar diners és el motor únic de la 
societat. I al servei d’aquest afany de diner, s’hi posa el treball i, 
paradoxalment, el temps de descans, convertit en temps de consum i d’oci 
mercantilitzat.  El mercat és, doncs,  la gran guia d’aquesta ideologia. 
 
 Enfront d’aquesta ideologia conservadora, l’Esquerra posa la 
persona i la seva relació amb la natura en el centre de progrés. Els avenços de 
la ciència i de la tecnologia han de servir no només per guanyar diners, sinó 
també per permetre l’augment del benestar i d’un menor impacte  en el nostre 
medi ambient. Per aconseguir aquestes fites es necessita la primacia de les 
institucions democràtiques i no pas del mercat com a impulsor de les 
transformacions socials. El nostre Ajuntament, com a administració  més 
propera al ciutadà, ha de ser protagonista en la vertebració d’una societat en 
què prevalgui la relació interpersonal enfront del model individualista del 
capitalisme. Es per això que hem de tenir com a objectiu prioritari la cohesió 
social, la integració cultural i la participació ciutadana. El creixement 
econòmic no pot ser un objectiu. En tot cas, ha de ser un instrument per al 
progrés social.  
 
 El pressupost que se’ns presenta per a l’any 2000,  ha estat, tal com 
pertocava, elaborat pels Grups Municipals que governen la ciutat. Es evident, 
doncs, que no són els pressupostos d’ERC. A més, hem de dir, que tampoc no 
hem estat convidats a participar-hi, ni en l’elaboració detallada de les partides 
ni en la discussió dels trets i objectius a assolir.  
 
 També voldríem deixar dit que la impressió que tenim, malgrat els 
pocs mesos d’experiència del nostre Grup Municipal, és que el nostre 
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Ajuntament des del punt de vista econòmic no està mal portat, tal com  ja vam 
manifestar quan se’ns presentà la  proposta d’augment  dels impostos i taxes 
municipals per al 2000,  i vam reflectir amb el suport donat a l’aprovació 
d’aquest increment.  
 
 Malgrat això no compartim alguns dels trets estratègics de l’equip 
de govern ni la distribució i dotació d’algunes partides de despeses. A manera 
d’exemple, exposem alguns punts que ho expliquen: 
 
 -Afirmem que un ajuntament d’esquerres ha de ser més solidari 

envers les necessitats de cooperació. Hauríem de ser capaços de 
sacrificar algunes inversions o despeses de les considerades per a 
nosaltres, ciutadans del primer món, necessàries per poder 
superar fins i tot el 0,7%. En aquest cas, no solament no se 
supera, fet que serviria d’exemple per a d’altres ajuntaments, sinó 
que no assolim aquest percentatge. Considerem, doncs, que el 
càlcul del 0,7 s’hauria de fer sobre la xifra absoluta del 
pressupost, és a dir sobre 6.692.126.000 pessetes. 

 
 -Afirmem que un Ajuntament d’esquerres  hauria  d’intentar  posar 

a l’abast de la ciutadania, sobretot de la gent jove o de famílies 
necessitades, habitatges de lloguer dignes. Objectiu no contemplat 
per l’empresa municipal EMDUCSA  en cap dels plans urbanístics 
a realitzar. D’altra banda, la voluntat de l’Ajuntament de cedir 
terreny municipal a la Generalitat per tal que construeixi habitatge 
de lloguer, no solament arriba tard sinó que, a més, és discutible 
des del punt de vista social ja que pot provocar la creació d’espais 
socialment marginals. 

 
 -Afirmem que un Ajuntament d’esquerres ha de prioritzar per 

damunt de tot el debat i la confrontació d’idees respecte a la 
planificació urbanística amb el conjunt dels ciutadans. En aquest 
sentit, no participarem d’alguns objectius a assolir a través del 
pressupost d’inversions que no garanteixin el manteniment del sòl 
industrial,  la no desaparició del sòl agrícola i l’afavoriment de la  
privatització encoberta de terrenys públics. En aquests sentit, 
posem  com a exemple paradigmàtic del que no desitgem la zona 
Ribera-Serrallo. Diem Sí a la construcció d’un poliesportiu. Diem  
Sí a la construcció d’una piscina. No obstant això, no  donarem 
suport a d’altres operacions que s’allunyen dels interessos reals de 
la ciutat i que n’hipotequen el futur. En conseqüència  no 
acceptarem mai que un terreny, esdevingut públic a través d’un 
procés d’expropiació acabi revertint a mans privades. Volem fer 
referència en aquest punt  a l’alarma que ens provoca que demà 
mateix dia 24 de desembre, al palau de Can Mercader se signi el 
conveni de col·laboració entre organismes tan tèrbols  com el COI i 
la Federació Catalana de Tennis,  que ha d’avalar el 
desenvolupament del centre internacional d’alta competició 
d’aquest esport en l’indret del Ribera-Serrallo.  
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 - Afirmem que un Ajuntament d’esquerres hauria de ser pionera en 

la necessària regeneració de la vida democràtica, per la qual cosa 
cal vincular íntimament la ciutadania i les institucions 
democràtiques. En aquest sentit, trobem a faltar, en els 
pressupostos que se’ns presenten, una partida destinada a la 
creació de la figura del Síndic de Greuges municipal. Alhora 
dubtem que les partides destinades a la descentralització i a les 
relaciones ciutadanes convergeixin realment en aquest sentit. 

 
 -Afirmem que un Ajuntament d’esquerres no pot caure en la 

contradicció de crear una nova regidora tan important i necessària 
com la de Medi Ambient i Sostenibilitat, dotar-la d’una tinent 
d’alcalde i, en canvi, fer-hi una aportació tan migrada.  

 
 - Afirmem que un Ajuntament d’esquerres no  pot incloure en el 

pressupost  partides, com ara la destinada a la televisió municipal, 
sense haver transmès,  en cap ocasió a la resta de Grups 
Municipals d’aquest plenari,  ni una sola paraula sobre el projecte.  

 
 - Afirmem que un Ajuntament d’esquerres no pot pretendre que se li 

atorgui el vist-i-plau a unes partides del pressupost destinades a 
la publicació de la revista municipal Cornellà Informa, si els 
continguts   confonen el que és la informació amb el que s’entén 
per propaganda política del Govern de la ciutat.  

 
 - Afirmem que un Ajuntament d’esquerres no pot pretendre que se li 

atorgui el vist-i-plau a una partida del pressupostos destinada a 
l’emissora Ràdio Cornellà quan  nomena per a la direcció  
persones de la seva confiança política i menysprea el Plenari  
Municipal en negar-li la possibilitat de consensuar-ne el 
nomenament. 

 
 - Afirmem que un ajuntament d’esquerres hauria d’elaborar un 

pressupost més sensible envers la superació de la marginació 
social. En aquests sentit, trobem  a faltar dotació per a la creació 
d’una Casa d’Acollida, equipament municipal  que tingui cura de 
les necessitats de les persones socialment afectades  per 
situacions socialment agudes. 

 
 - Afirmem que un ajuntament d’esquerres no pot elaborar un 

pressupost en què la partida destinada al Consorci de 
Normalització Lingüística es redueix respecte a la de l’any passat 
en prop d’un milió de pessetes.  

 
 - Afirmem que un ajuntament d’esquerres no pot elaborar uns 

pressupostos en què figuren partides molt ben dotades per a 
remunerar tasques  de responsabilitat i productivitat d’alguns 
funcionaris,  pagar càrrecs anomenats eufemísticament “de 
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confiança” i permetre pluriocupacions (com ara la de la Secretaria 
respecte a les empreses municipals) sense   qüestionar la 
necessitat  o la supeditació d’aquesta despesa a d’altres.  

 
 Per tot això el Grup Municipal d’ERC no donarà suport a l’aprovació 
del projecte de pressupost per a l’any 2000 que ens presenta la majoria 
municipal i, en conseqüència, votarà NO. 
 
 Amb tot, volem fer avinent que el nostre Grup Municipal és obert a 
debatre amb el Govern de la ciutat els projectes estratègics que els Grups 
Municipals majoritaris han planificat per als propers quatre anys, amb  la 
voluntat de mirar de contribuir a  enriquir-los.  En aquest sentit, volem 
manifestar que ens plauria  que, en els pròxims anys, com a fruit d’aquest 
debat, poguéssim  observar amb altres ulls nous pressupostos.   
 
 Ens guia, doncs,  una aposta clara en favor de la unitat d’acció del 
conjunt de l’esquerra catalana. El temps dirà si som capaços i capaces 
d’arribar a bon port.”  
 
 Tot seguit pren la paraula el Sr. Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup valora 
positivament la gestió econòmica de l’Equip de Govern, doncs aquest 
Ajuntament és un dels que té una de les economies més sanejades del Baix 
Llobregat, però no compartim la distribució que els pressupostos fan d’algun 
dels recursos amb què comptem, i que no s’ajusten ben bé al nostre programa, 
doncs troben mancances en el foment de l’ocupació, en la construcció 
d’habitatges de lloguer, per a joves i gent gran que viuen en pisos sense 
ascensor, en la promoció del medi ambient de la ciutat, el desenvolupament de 
programes de prevenció de marginalitat i xenofòbia i fomentar la integració en 
el món laboral d’immigrants i marginats. Encara que hi ha molts punts que sí 
que són coincidents en el nostre programa, però nosaltres ens abstindrem en 
la votació    
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que evidentment aquest no és 
el model de pressupost que haguéssim fet, però s’ha de reconèixer que són 
uns pressupostos ben treballats, elaborats en concordança amb les 
Ordenances que anteriorment s’havia fet l’aprovació inicial i després en el 
següent punt es farà l’aprovació definitiva, però, en principi, nosaltres ens 
abstindrem perquè malgrat tot això, ens hagués agradat que s’hagués 
regularitzat el tema de les famoses escombraries industrials i ordinàries que 
alguns empresaris encara pateixen i, bé, nosaltres en grans trets haguéssim 
pujat una mica el percentatge de punt, a nivell de subvencions d’entitats i 
associacions, però com hem dit anteriorment, no són els nostres pressupostos 
i per tant, podem incidir, poder dir en certa manera allò que ens agrada i allò 
que no ens agrada, però creiem que són bons per a Cornellà.  
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que evidentment el seu 
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Grup votarà a favor dels pressupostos perquè han estat còmplices en tot 
moment, per la situació que tenim en aquest moment en el Govern de la 
ciutat, i, a més a més, perquè realment pensem que són uns pressupostos 
acurats, que tenen remarcadament diverses bondats, i que com ja s’ha dit 
aquí no només parteixen d’una economia sanejada, d’un deute controlable i 
d’una equiparació entre ingressos i despeses totalment admissibles, i, a més a 
més, a l’increment de la inversió sinó que des del nostre punt de vista,  de la 
mateixa manera que ja fa quatre anys enrere veníem arribant a petits pactes 
relacionats amb els pressupostos, s’ha anat progressant i aconseguint diverses 
coses que, evidentment, repercuteixen en la situació social, l’atenció a les 
persones i en la sostenibilitat. 
 
 En aquest cas, continua manifestant la Sra. Romero, voldria dir als 
companys que han fet referència al pressupost de Medi Ambient que, 
evidentment, no han entès encara que és un departament que neix amb tota 
la voluntat de ser transversal, de treballar d’una manera transversal a la resta 
de departaments que són afins i si sumem totes les despeses o totes les 
partides que hi ha en altres departaments que podrien estar incloses en altres 
Ajuntaments dins de l’Àrea de Medi Ambient, doncs, evidentment, tindríem 
uns pressupostos que potser són quasi els més alts o a continuació 
d’urbanisme i de via pública. 
 
 Per tant, la Sra. Romero creu que només caldria fer aquest exercici 
de sumar per veure que realment s’està treballant per una transversalitat, en 
una opció d’atenció a les persones de manera que s’han reforçat els 
pressupostos de joventut, de dona, i que també s’està treballant per 
programes que és una manera diferent de treballar que significa una actuació 
més acurada per part de tothom, i pensa que totes aquestes raons mostren 
una capacitat de treball i una predisposició ideològica amb la que estem 
d’acord, i que en aquest cas compartim. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor Ramon Salabert Parramon, com 
a President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per a, manifestar que, començant amb la intervenció del Portaveu 
d’EUiA,  Sr. Flórez, manifestar que ha fet una intervenció narrativa dels 
pressupostos, incorporant-hi la seva particular filosofia de com s’han 
d’orientar uns pressupostos d’un municipi, particularment del de Cornellà. 
Això és una qüestió que no es pot discutir, és totalment subjectiu el seu criteri 
i per tant no entraré a valorar-ho, a més a més, per poder plantejar-ho amb 
coherència, s’haurien de posar xifres aquí. Considero que els pressupostos que 
presentem són uns pressupostos que mantenen un equilibri molt concret 
entre les diferents àrees d’actuació de les que som  competents i després de les 
que no som competents i intervenim. Crec que el fet d’aplicar un 40% de 
pressupost més a la inversió em sembla realment crear bases sòlides pel futur, 
i no precisament per anar limitant les possibilitats de creixement de Cornellà, 
sinó per anar intentant allargar a la vida útil del que és l’exercici dels recursos 
econòmics escassos, al que la gent, els ciutadans i ciutadanes de Cornellà 
estiguin avui dia considerats com els ciutadans i ciutadanes que menys 
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pressió fiscal tenen comparativament en tota la província de Barcelona, mirats 
segons informes de la pròpia Diputació de Barcelona. 
 
 Aquests elements considero que mantenint-los en aquest equilibri, 
s’ha de treballar en aquesta direcció. Les qüestions purament d’interpretació 
subjectiva o dir que algunes coses que s’apliquen en determinats col·lectius 
són simplement per interessos maniqueistes o electorals, a mi em sembla que 
diu molt poc a favor de les persones que acceptessin això, i sens dubte si tu 
opines així, doncs la discrepància meva és molt profunda perquè em mereixen 
molt respecte aquests col·lectius i les actuacions que es fan amb ells, a més a 
més d’estar consensuades són una demanda popular i social que hi ha i que 
l’Ajuntament l’únic  que fa és intentar atendre-la i no precisament amb la 
intenció de malversar o malbaratar recursos. 
 
 Quant a la referència als pressupostos o les actuacions en els temes 
medi ambientals, la pròpia Tinenta d’Alcalde ha contestat millor que jo, penso 
que ho hem explicat, el pes específic polític d’una actuació no es mesura per 
pels recursos que té el seu departament, es mesura per la voluntat política de 
com s’actua en un tema, que en aquest cas no és un tema de causa-efecte, 
sinó que és un tema que afecta a tots o molts més departaments del propi 
departament gestor, per tant el departament gestor té l’autoritat política de 
poder desenvolupar aquestes matèries i no necessàriament ha d’estar, aquesta 
autoritat política vinculada en tenir totes les partides que fan referència en  
aquest àmbit imputades en aquest departament. 
 
 Em sembla que això és una qüestió també de forma o de 
metodologia d’organització del govern municipal, que s’ha cregut i s’ha dotat 
d’aquest mètode organitzatiu. Podem, com deia abans, estar d’acord o no, però 
en qualsevol cas s’ha de respectar i no simplificar o dir que no tenim cura del 
medi ambient perquè només li dediquem dotze milions, quan tu saps 
perfectament que això no és cert. Per tant, en general, l’únic que faig és 
replicar amb contundència perquè ja hem tingut ocasió de valorar en les 
Comissions Informatives, detalladament tota la relació d’inversions que es 
farien a la ciutat a l’any 2000. Per tant no puc admetre que se’m digui que te’n 
enteres avui aquí al plenari. Allò que sí es cert és que el pressupost creix un 
6,90%, i aquest que ja és un esforç important de creixement per part del que 
és un pressupost municipal, té òbvia referència a totes les partides 
pressupostàries de tots els departament. 
 
 El fet de què arriba fins a l’11%, és perquè l’any passat vam iniciar 
unes previsions de vuit-centes cinquanta milions de pessetes en origen 
d’inversió, i aquest any arrenquem amb una previsió de mil dos-cents milions 
de pessetes en inversions.  
 
 Pel que respecta al Sr. Flórez Barrón, entendre que voti en contra 
d’aquests pressupostos i entendre també que ell fa un discurs però no li posa 
números i quan a aquest discurs se li hagi de posar números veurà que 
probablement s’acosti més als nostres dels que pugui tenir al cap. 
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 Pel que fa a la intervenció del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
fer una precisió perquè moltes de les coses que acabo d’exposar ara valdria 
també com a justificació de la intervenció del Sr. Tardà, a part que li agraeix 
que com a mínim reconegui que la gestió econòmica de l’Ajuntament està ben 
portada amb independència de què coincidim o no amb els criteris.  
 
 Pel que fa referència al tema de la cooperació si que m’agradaria 
comentar-ho perquè possiblement som dels Ajuntaments, en aquest sentit, 
més estrictes o políticament  correctes, som uns dels ajuntaments més 
solidaris, donat que som possiblement dels únics que complim el 0,7% estricte 
del que és nostre. És opinable, si s’hauria d’aplicar el 0,7% sobre la totalitat 
del pressupost d’ingressos, és opinable perquè nosaltres podem ser solidaris, 
segons el meu parer crec que la solidaritat comença en quan un del que té 
reparteix o intenta fer partícip als demés, del que no té, doncs em sembla una 
miqueta gosat decidir de pressupostos, lletres i institucions que venen amb 
caràcter finalista moltes vegades, o de temes de transferències que no depenen 
de nosaltres, que a sobre aquí nosaltres contingentem un increment de 
despesa que no és nostre. Penso que aplicar el 0,7% del sumatori d’ingressos 
del capítol II i aplicar-ho rigorosament com ho hem aplicat em fa pensar que 
ho fem correctament i és una fórmula pactada i consensuada en aquest 
plenari. Com totes les fórmules pactades i consensuades es pot revisar si 
aquesta és la millor o no, però avui apliquem la que tots el grups municipals 
en el seu moment  vam considerar com la fórmula adequada. 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que és la norma acceptada comunament, no sols per aquest 
plenari sinó per la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Salabert, per dir que quan a 
la planificació urbanística, són dues qüestions diferents que segons el meu 
entendre s’han de separar. Una cosa és aplicar, o tenir la voluntat política 
d’aplicar determinades previsions de recursos per invertir, una altra cosa són 
els criteris o les prioritats a on i com s’apliquen aquestes inversions. Això, 
òbviament, l’equip de govern té uns criteris i unes prioritats, és legítim, és 
lògic que el Portaveu d’ERC, pugui tenir unes altres, això per tant no és 
discutible, és en tot cas opinable. 
 
 Quant a la intervenció de Portaveu de CiU, agrair-li també dues 
coses: una el vot d’abstenció la qual cosa, no és la negativa als pressupostos 
sinó que un vot d’abstenció sempre és la manera de donar un vot de confiança 
al govern per continuar, i agrair-li que digui que el pressupost o que la gestió 
econòmica de l’Ajuntament està ben tractada, però, discrepar en quant al 
tema del foment de l’ocupació, perquè probablement nosaltres som un dels 
Ajuntaments més punyents. Hem sigut fins i tot capdavanters a nivell de tot el 
desenvolupament local, en temes relacionats amb matèria de promoció 
ocupacional, la maquinària que tenim, en la nostra eina de promoció 
econòmica PRECSA, pràcticament en tota Espanya no hi ha ajuntament que 
tingui una del nivell i de la magnitud que tenim nosaltres, i d’esmerçar de 
l’ordre de sis-cents milions de pessetes, entre diferents activitats, per 
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descomptat, per activitats bàsica i exclusivament destinades a promoció 
ocupacional. M’agradaria veure quants més municipis esmercen aquest volum 
de recursos, en promoció ocupacional, per tant, això dir-ho com a 
discrepància i subratllant-ho perquè em semblaria injust que nosaltres que 
hem sigut uns dels líders de promoció econòmica local, ara resulta que tu, ara 
et quedis amb la opinió de què no fem res amb el foment de l’ocupació. Podem 
fer-ho amb criteris diferents als que tu penses, però que no ho fem, No, això 
no ho entendria així. 
 
 Al Portaveu del Partit Popular, dir-li el mateix, que li agraeixo el vot 
d’abstenció, en el sentit de allò que representa un vot d’abstenció, i més si ve 
del Partit Popular, i agraeixo també que, com a mínim, amb independència del 
criteri que tinguem amb la versió dels pressupostos, consideri ell, des del seu 
punt de vista  que els que presentem, estigui o no d’acord amb el que ell 
pensa, siguin coherents, que és una de les coses que nosaltres també 
subratllem com a qualificatiu del nostre propi pressupost. Crec que és un 
pressupost coherent, equilibrat i que té una clara vocació de posta inversora 
pel futur de la ciutat.     
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que cadascú té la 
obligació de defensar allò que pensa de com s’han de fer les coses. És veritat 
que en el document que hem fet no queden  reflectits números, 
fonamentalment alguns temes, molt concrets, perquè ja havíem discutit 
suficientment a la Comissió Informativa, i es tractava de donar la filosofia que 
nosaltres entenem  que havia d’estar, en general, en distintes qüestions. És 
molt corrent dir que no hi ha obligació de tal cosa, i això és una qüestió que 
no sempre és així. Hi ha obligacions de l’Ajuntament, que a vegades sembla 
que són competències d’altres institucions. 
 
 Continua dient el Sr. Flórez, hi ha una cosa molt concreta, sobre el 
tema de Medi Ambient. Tinc tota l’esperança i la il·lusió de què el Departament 
de Medi Ambient, al  Consell Municipal del qual participo i participaré,  espero 
que tot això, realment, comporti una forma d’actuar radicalment diferent. A 
vegades hi ha, tot un seguit de qüestions que es fan, la Portaveu del Grup 
Municipal d’IC-V ho ha assenyalat, i que és veritat, en d’altres departaments i 
que això hauria de ser la nostra concepció: que el Departament de Medi 
Ambient hauria de dependre directament de l’Alcaldia perquè realment tingués 
influència en tots els departaments perquè és central. També dir que el tema 
no només està en si es fan coses que ja es feien abans, sinó, com es fan, és 
aquí on nosaltres hem de canviar la nostra forma d’actuar i la nostra filosofia, 
i entenc que amb la partida que tenen poques coses canviaran a part d’allò 
que ella deia, de parlar amb la gent i d’intentar tenir un discurs diferent. 
Espero que d’aquí a un any, hagi de retractar-me del que he dit, i dir: “senyors 
m’he equivocat, de la qual cosa me n’alegro infinitament”. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
agrair la confiança a les persones que voten a favor, a les persones que 
s’abstenen, i, òbviament també a les que legítimament discrepen i voten en 
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contra. De totes maneres, afegeix, dir que els pressuposts, per a la  seva 
aprovació és necessària una majoria simple, i aquest pressupost serà aprovat 
d’acord amb les manifestacions que s’han fet, amb dos vots en contra de vint-
i-cinc.  
 
 És un pressupost que s’ha exposat a les entitats abans de la seva 
aprovació, i s’ha tingut una sessió informativa, nosaltres no forcem a ningú a 
que participi, però sí que aquell que vol té ha tingut la possibilitat d’escoltar i 
de poder dir la seva, molt abans de què aquest Ple ho pugui discutir. Un 
pressupost que respon a les necessitats, pensem, del futur de la nostra ciutat, 
però que no ho elaborem en clau de passar a la història. 
 
 I dir també que aquest pressupost també conté determinades 
renúncies, ho dic per coses que són explícitament  volgudes, no es fa res per 
l’habitatge de lloguer. Bé, aquest Ajuntament formalitzarà en els propers 
mesos la cessió de terreny a la Generalitat, per fer habitatges de lloguer. Que 
podria fer l’Ajuntament?, també allò que fan molts altres ajuntaments, que és, 
aquest terreny, fer una subhasta i vendre’l. Estem renunciant, i vull que se 
sàpiga, a cobrar vuit-cents o mil milions de pessetes, i aquest Ajuntament 
renúncia perquè opta no per vendre aquest terreny, perquè es pugui fer 
habitatges de lloguer, i això ho dic, explícitament, perquè convé dir-ho, a 
vegades no és tant allò que es fa d’una manera més o més implícita, 
propagandística, sinó  també pel que es fa per la via de les renúncies, i això 
implica una renúncia volguda  de l’Ajuntament, per aplicar uns possibles 
ingressos que tindríem per destinar-los a altres  coses, si volguéssim, 
precisament en pro de què hagi habitatge de lloguer. 
 
 I després, per acabar, continua manifestant el Sr. Alcalde, com ha 
hagut algunes al·lusions al Pla de la Ribera, hi ha una primera previsió 
pressupostària, òbviament, sinó quan es parla de les coses, si després no 
tenen traducció al pressupost, doncs la cosa sona una mica a fum, però, 
evidentment, això no té  res a veure amb la presentació d’un conveni que 
signen, per cert, no l’Ajuntament, sinó que l’Ajuntament és amfitrió d’una 
signatura entre dues institucions, que no administracions, per al 
desenvolupament d’un centre que existeix a Cornellà, i, a més a més, penso 
que des del punt de vista dels interessos globals de la nostra ciutat, el que hi 
hagi determinats equipaments, i determinades activitats, penso que és 
quelcom que ens interessa però això no comporta ni pressuposa altres coses 
que aquí s’han manifestat i que penso que és anticipar-se al futur, i per tant, 
cada cosa al seu moment. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 



 38

Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón, i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez, 
i amb el vot en contra dels Regidors dels Grups Municipals d’EUiA, i d’ERC,  
senyors Ignacio Flórez Barrón i Joan Tardà i Coma, respectivament, i, amb 
l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal del PP, senyors Alberto García 
Llorente, i Antonio Naranjo Hijos, i, del Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
   
 
 7.- Aprovació definitiva i resolució de les reclamacions de les 
modificacions de les Ordenances Fiscals i de les Ordenances reguladores 
dels Preus Públics per a l’exercici 2000. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord d’aprovació provisional de les modificacions de 
l’Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció, de les Ordenances 
Fiscals, de la dels Preus Públics i del llistat de carrers, així com de supressió 
de l’Ordenança núm. 21 reguladora de la Taxa per la vigilància especial dels 
establiments que la sol.licitin, per a l’exercici del 2000, adoptat per aquesta 
Corporació en sessió plenària del dia 28 d’octubre últim, 
 
 Atès que l’esmentat acord ha estat exposat al públic durant trenta 
dies, segons anunci d’exposició al Butlletí Oficial de la Província núm. 263 de 
data 3 de novembre de 1999, als efectes de presentar reclamacions, de 
conformitat amb el que disposen els apartats 1 i 2 de l’article 17 de la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, 
 
 Atès que el termini d’exposició ha finalitzat el dia 10 del present 
mes de desembre, 
 
 Atès que dins d’aquest període s’ha presentat una reclamació pel 
senyor Joan Blancafort Planas, amb D.N.I. núm. 36.973.701-M, en 
representació del Gremi de Venedors de Vehicles a Motor, N.I.F. núm. G-
08517120, 
 
 Atès que la reclamació es concreta en que s’inclogui en l’Ordenança 
Fiscal, reguladora de l’Impost sobre vehicles de tracció mecànica, com causa 
de baixa temporal la transmissió del vehicle quan intervinguin persones que 
es dediquin a la seva compra-venda, fundamentant-se en el supòsit regulat en 
els articles 33 i 36 del Real Decret 2822/1998, de 23 de desembre, pel qual 
s’aprova el Reglament General de Vehicles, 
 
 Atès que la indicada reclamació ha de ser desestimada per quan la 
Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en 
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l’article 97.3 fixa com a supòsits de baixa temporal de l’Impost els de 
subtracció o robatori del vehicle, per la qual cosa les Ordenances Fiscals 
Municipals no poden establir-ne cap altre que no estigui expressament previst 
en normes amb categoria de Llei,  això de conformitat amb els articles 9.1 b) i 
10 de la Llei 230/1963, de 28 de desembre, General Tributària, que disposen 
que els tributs, qualsevol que sigui la seva naturalesa i caràcter, es regiran per 
les Lleis pròpies de cadascun i que, en tot cas, es regularan per Llei la 
determinació, a part del fet imposable, subjecte passiu, etc., tots els demés 
elements directament determinats de la quantia del deute tributari. En 
conseqüència, no pot incorporar-se en la citada Ordenança el motiu de baixa 
temporal proposat.  
 
 Vist d’ofici que s’ha produït un error material en l’Ordenança Fiscal 
núm. 23 reguladora de la Taxa per la prestació dels serveis en instal.lacions 
esportives, en l'annex de tarifes apartat B)2 de lloguer d’instal.lacions 
esportives, a clubs de futbol, 3ls subapartats 2.1, 2.2, 2.3, 2.4 i 2.5, en el 
sentit que l’import total de la tarifa és correcte, però no s’han modificat les 
quantitats mensuals que serveixen de base a la tarifa total, per la qual cosa 
procedeix la seva rectificació, segons l’article 156 de la Llei 230/1963, de 28 
de desembre, General Tributària, que disposa que l’Administració rectificarà 
en qualsevol moment d’ofici els errors materials o de fet i els aritmètics, 
 
 Atès que l’esmentat apartat B) 2 ha de quedar redactat com 
s’especifica a la part dispositiva, 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Desestimar la reclamació presentada pel senyor Joan 
Blancafort Planas,  en representació del Gremi de Venedors de Vehicles a 
Motor, per les raons abans exposades. 
 
 Segon.-   Rectificar d’ofici l’error material sofert en l’Ordenança 
núm. 23 reguladora de la Taxa per la prestació dels serveis en instal.lacions 
esportives, en l’apartat B) 2 de l’annex de tarifes , de lloguer d’instal.lacions 
esportives, a clubs de futbol, en els subapartats 2.1, 2.2, 2.3, 2.4 i 2.5, el qual 
quedarà redactat com s’especifica a continuació: 
 
“2. Lloguer instal.lacions esportives a clubs de futbol:                                                               
 
 
         Pessetes      Euros 
2.1 Equip amateur: 
      a) Totes les taxes 15.145 ptes.(91,02 euros)x 10 mesos.......     151.450       910,23   
      b) 50% de les taxes 7.572,5ptes.(45,51euros)x 10 mesos....       75.725        455,12 
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2.2 Equip amateur i juvenil: 
      Pagaran el 50% de les taxes 7.572,5ptes.(45,51euros) 
      x10 mesos..........................................................................        75.725      455,12   
 
2.3 Amateur, juvenil i cadet: 
      Pagament taxa manteniment de camp  
      3.780 ptes. (22,71 euros) x 10 mesos...............................           37.800      227,18 
 
2.4 Amateur i més de dos equips de promoció. 
      Pagament taxa manteniment del camp  
      1.890 ptes. (11,35 euros) x 10 mesos ..............................          18.900       113,59 
 
2.5 Clubs sols promoció (infantils i juvenils). 
     Solament paguen taxa manteniment del camp 
     3.780  ptes. (22,71 euros) x  10 mesos..............................          37.800       227,18   
 
 
 Tercer.-  Aprovar definitivament les modificacions de l’Ordenança 
General de gestió, recaptació i inspecció, de les Fiscals reguladores dels 
Impostos i de les Taxes, de les reguladores dels Preus Públics, així com del 
llistat de carrers, que han de regir en el proper exercici 2000, les quals es 
varen aprovar provisionalment en la sessió plenària del dia 28 d’octubre 
d’enguany. 
 
 Quart.-  Suprimir amb efectes del dia 1 de gener de l’any 2000, 
l’Ordenança núm. 21 reguladora de la Taxa per la vigilància especial dels 
establiments que la sol.licitin. 
 
 Cinquè.-  Disposar el següent: 
 
 1) Que es publiqui el text íntegre de les indicades modificacions en 

el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 2) Que les modificacions de les Ordenances i la supressió de la 

indicada núm. 21 entrin en vigor el dia 1 de gener del 2000. 
 
 3) Que es notifiqui el present acord al senyor Joan Blancafort 

Planas, en representació del Gremi de Venedors de Vehicles a 
Motor.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramón Salabert Parramon, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda  es fa 
una detallada explicació del contingut del dictamen, manifestant que va haver-
hi una impugnació a les ordenances que feia referència al tema de la 
reclamació sobre l’impost de vehicles de tracció mecànica com a causa de 
baixa temporal per la transmissió del vehicle, quan intervinguin persones que 
es dediquin a la seva compra-venda. Això, un cop revisat, es considera que 
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s’ha de desestimar donat que la Llei reguladora d’Hisendes Locals, en l’article 
97 només fixa com a supòsits de baixa temporal de l’impost els de 
substraccions  o robatori del vehicle, però no quan estan en trànsit entre una 
compra-venda i mentre estan en una compra-venda o són d’un titular o són de 
l’altre, i per tant no enteníem que això fos objecte de reforma o de revisió de 
les ordenances.  
 
 Això ha passat el seu tràmit d’exposició pública, s’ha desestimat 
l’al·legació, i per tant, un cop formalitzat tot aquest procediment tornem a 
presentar de nou les ordenances a la seva aprovació definitiva. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot a favor dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i amb 
l’abstenció dels Regidors/es del Grup Municipal del PP, senyors Alberto García 
Llorente i Antonio Naranjo Hijos; i, del  Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena. 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 8.- Deixar sense efecte l’expedient incoat per a l’aprovació del 
Pla Especial d’Ampliació d’Usos de la parcel·la situada a la carretera de 
l’Hospitalet número 44, redactat per iniciativa privada a instància de 
Parajes Verdes D.G.S.L., sol·licitat pels propis interessats degut a què les 
limitacions imposades per la Comissió d’Urbanisme modifiquen 
substancialment el projecte de promoció previst, resultant inviable la 
seva realització.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'expedient incoat per a l’aprovació del Pla Especial  
d’ampliació d’usos de la parcel.la situada a la carretera de l’Hospitalet número 
44 de Cornellà de Llobregat , redactat per iniciativa privada a instància de 
Parajes Verdes, D.G., Societat Limitada, aprovat provisionalment per 
l’Ajuntament ple en data 24 de setembre de 1998 i remés l’expedient  a la 
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Comissió d’Urbanisme de Barcelona per la seva aprovació definitiva en data 6 
d’octubre de 1998. 
 
 Vist l’escrit de la Generalitat de Catalunya Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques Direcció General d’Ordenació del Territori i 
Urbanisme de data 3 de febrer de 1999 el qual posa de manifest que el 
mencionat projecte es troba suspesa d’executivitat, fins que s’elabori un text 
refós que inclogui totes les prescripcions definides a l’informe adjunt del 
mencionat escrit. 
 
  Vist l’escrit del senyor Tomàs Dagà Gelabert en representació de la 
mercantil Parajes Verdes, DG, Societat Limitada, Registre General d’Entrada a 
l’Ajuntament número 35773 de data 3 de desembre de 1999, el qual posa de 
manifest que “degut a què les limitacions imposades per la Comissió 
d’Urbanisme, modifiquen substancialment el projecte de promoció previst, 
resultant inviable la seva realització, sol.licita deixar en suspens el mencionat 
Pla Especial”. 
 
 Atès l’informe emès per la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, així com el dictamen de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, el Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.-  Deixar sense efecte l’expedient incoat per a l’aprovació del 
Pla Especial  d’ampliació d’usos de la parcel·la situada a la carretera de 
l’Hospitalet número 44 de Cornellà de Llobregat, redactat  per iniciativa 
privada a instància de Parajes Verdes D.G.S.L., sol·licitat per els propis 
interessats degut a que les limitacions imposades per la Comissió d’Urbanisme 
modifiquen substancialment el projecte de promoció previst, resultant inviable 
la seva realització. 
 
 Segon.- Notificar el present acord, a la Comissió d'Urbanisme de 
Barcelona, i al senyor Tomàs Dagà Gelabert en representació de la mercantil 
Parajes Verdes, D.G., Societat Limitada.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luis Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
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explicació del contingut del dictamen, manifestant que al seu dia es va iniciar 
un expedient a petició d’uns propietaris privats, en concret Parajes Verdes, per 
ampliar els usos de allò que tothom coneix com “La Clausor”. L’expedient es va 
trametre i es va presentar a la Direcció General d’Urbanisme, i aquesta ha 
posat uns requisits en matèria de superfície mínima, d’activitat i 
d’aparcaments, tant alts per als promotors que aquests han desistit del seu 
projecte, que era construir uns cinemes i alguna cosa més en relació amb l’oci, 
per això demanen a l’Ajuntament que deixem sense efecte l’acord pres al seu 
dia i conseqüentment es mantenen els usos i la qualificació que tenia aqueixa 
pastilla que com tots recordeu és industrial, 22.a. 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde fa constar que els punts 9 i 
10, es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió Informativa de Serveis a 
la Persona que textualment diuen el següent: 
 
 
 9.- Modificar les condicions justificatives de la subvenció 
atorgada a l’Assemblea del Poder Popular de la província de La Havana, 
per un import de 5.500.000,- pessetes, pel projecte de reconstrucció de 
part dels habitatges del nucli de “La Josefina”, al municipi de Mariel 
(Cuba). 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist  l’acord del Ple, de data 25 de setembre de 1997, pel qual 
s’atorgà, a l'Assemblea Provincial del Poder Popular de La Havana (República 
de Cuba) 5.500.000,- pessetes, (cinc milions cinc-centes mil), equivalent a 
33.055,67 Euros, destinades al projecte de Reconstrucció de part dels 
habitatges del nucli de "La Josefina", ubicat al municipi de Mariel, ordenant el 
pagament de 4.125.000,- pessetes, corresponents al 75% de l'import concedit i 
aprovada la seva justificació, per acord de la Comissió de Govern de data 19 
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de maig de 1999, restant condicionada la transferència del 25% restant a la 
justificació d'aquest import. 
 
 Vista la documentació justificativa presentada per l'Assemblea 
Provincial del Poder Popular de La Havana i atès que les factures aportades 
per a la justificació del 25% de l'import d'aquesta subvenció no corresponen al 
període aprovat d'execució del projecte global.  
 
  Atès l’informe tècnic, de data 3 de desembre de 1999, pel qual es  
manifesta que  el retard en l'execució i posterior justificació d'aquest projecte 
es degut als estralls provocats en l'illa de Cuba per l'huracà "Georges" el qual 
va afectar greument a les vies de comunicació i subministrament de materials 
i proposa la modificació de les condicions justificatives d'aquesta subvenció 
regulades en el conveni subscrit entre ambdues administracions, l'aprovació 
de la  justificació parcial i el pagament del 25% restant. 
 
 Atès que amb caràcter previ a l'aprovació de la justificació cal 
modificar les condicions justificatives de la subvenció pel que fa al període 
d'execució del projecte que en lloc de ser un any hauria d'ampliar-se fins a la 
data d'aprovació de la justificació de l'esmentada subvenció. 
 
 Per tot això, aquesta Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la 
Persona, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar pels motius assenyalats a la part expositiva dels 
presents acords, les condicions justificatives de la subvenció atorgada a  
l'Assemblea del Poder Popular de la Província de La Havana, per un import de 
5.500.000,- pessetes (33.055,67 Euros)  pel projecte de Reconstrucció de part 
dels habitatges del nucli de "La Josefina", al municipi de Mariel (Cuba), pel 
que fa al període d'execució del projecte que en lloc de ser d’un any, s'ampliarà 
fins a la data de 23 de desembre de 1999. 
 
 Segon.- Donar conformitat  a la justificació presentada per 
l'Assemblea del Poder Popular de la Província de La Havana, República de 
Cuba, corresponent al 25% de l'import concedit pel projecte esmentat. 
 
        Tercer.- Notificar els antecedents acords a l’interessat pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 
 
 10.- Modificar les condicions justificatives de la subvenció 
atorgada a la Municipalitat de Jinotega, República de Nicaragua, per un 
import de 14.537.500,- pessetes, pel projecte de construcció del pavelló 
polisportiu Cornellà Solidari. 
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 DICTAMEN 
 
 
 “Vist  l’acord del Ple, de data 30 d'octubre de 1997, pel qual 
s’atorgà, a la Municipalitat de Jinotega, República de Nicaragua, una 
subvenció de 14.537.500,- pessetes, (catorze milions cinc-centes trenta-set mil 
cinc-centes), equivalent a 87.372,13 Euros, destinades al projecte de 
Construcció del Pavelló Polisportiu Cornellà Solidari, ordenant el pagament de 
10.903.125,- pessetes, corresponents al 75% de l'import concedit i 
condicionant el del 25% restant a la justificació del doble de l’import atorgat. 
 
 Vista la documentació justificativa presentada per l'Alcaldia 
Municipal de Jinotega i atès que l'import total de les factures aportades no 
ascendeix al doble de la subvenció concedida. 
 
       Atès l’informe tècnic, de data 19 de novembre de 1999, pel qual es  
manifesta que  el retard d'execució del projecte ha vingut donat tant pel  
desastre provocat per l'huracà "Mitch", el qual va fer que recursos propis que 
el municipi de Jinotega podria haver destinat al projecte subvencionat, s'hagin 
dedicat a cobrir necessitats bàsiques dels afectats, com per problemes polítics 
interns que ha afectat a l'Alcaldia Municipal de Jinotega que han arribat a 
paralitzar durant un temps el funcionament d'aquella administració local i 
proposa la modificació de les condicions justificatives d'aquesta subvenció 
regulades en el conveni subscrit entre ambdues administracions, l'aprovació 
de la seva justificació per un import igual o superior al concedit i el pagament 
a Jinotega de la resta de l'import de la subvenció. 
 
 Atès que amb caràcter previ a l'aprovació de la justificació cal 
modificar las condicions justificatives de la subvenció pel que fa a l'import a 
justificar que en lloc de ser el doble de l'import atorgat, hauria de ser igual o 
superior aquest import. 
 
 Per tot això, aquesta Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la 
Persona proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Modificar, pels motius assenyalats a la part expositiva dels 
presents acords, les condiciones justificatives de la subvenció atorgada a la 
Municipalitat de Jinotega, República de Nicaragua, per un import de 
14.537.500,- pessetes (87.372,13 Euros), pel projecte de Construcció del 
Pavelló Polisportiu Cornellà Solidari, que fa a l'import a justificar que en lloc 
de ser el doble de l'atorgat serà igual o superior a la quantitat concedida. 
 
 Segon.- Donar conformitat  a la justificació de la subvenció 
presentada per l'Alcaldia Municipal de Jinotega, República de Nicaragua, 
corresponent al projecte esmentat. 
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 Tercer.- Notificar els antecedents acords a l’interessat pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Vicenç Badenes i Teixidó, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, es fa una 
explicació del contingut dels dictamens, manifestant que es tractaria d’ajustar 
una mica les condicions justificatives d’aquestes dues subvencions a dues 
realitats que han existit, tant per la gent de Jinotega com la de Mariel. En el 
cas de Jinotega, el problema ha estat “el Mitch” i els problemes que va portar 
que l’Ajuntament fes feines, i que a més part dels diners que ells tenien 
previstos dedicar al polisportiu, degut a les condicions que ha patit aquest 
municipi, les vam tenir que resituar.  
 
 I, en el cas de Cuba, de Mariel, “el Georges”, va provocar també els 
problemes que van tenir en els temps d’execució d’aquesta subvenció, per tant 
el que demanem és que en un cas, en el cas de Jinotega, puguin justificar la 
mateixa quantitat que els hi hem deixat, que els hi vam subvencionar, i en el 
cas de Mariel, que no sigui un any d’execució del projecte, sinó que siguin 
dos.”     
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 11.- Informe al Ple de l’Ajuntament sobre les actuacions 
portades a terme per aquesta Administració en referència a la situació 
generada per l’avaria en les canonades de l’aigua  i el gas, que ha produït 
manca del subministrament del gas en una part dels barris Centre, Riera i 
Almeda. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El dimarts 14 del present mes sobre les 17 hores com a 
conseqüència d’una sobre pressió de la xarxa de proveïment d’aigua es va 
produir diverses ruptures de canonades de distribució d’aigua, i  una d’elles va 
produir un forat en una canonada de gas natural, inundant-se 18.720 metres 
de la xarxa de distribució de gas natural de baixa pressió, deixant sense servei 
a 2800 usuaris de Gas Natural SDG, S.A. dels barris Centre, Riera i Almeda. 
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 Per poder restablir el subministrament, la companyia esmentada ha 
necessitat retirar aproximadament 175.000 litres d’aigua de les seves 
canonades, de les instal·lacions  comunitàries i individuals, així com  buidar 
nombrosos comptadors i netejar els aparells dels seus clients que estaven 
plens d'aigua.    
 
 Per fer el treballs abans esmentat han fet 240 cates en els carrers, 
treballant 24 hores diàries i emprant els mitjans següent: 

  
- 50 tècnics de Gas Natural (en els carrers i en el centre de control. 
- 130  tècnics d’instal·lacions 
- 100 operaris d’obra civil 
- 10 autobombes 
- 10 brigades d’obra mecànica de xarxa  

 
 No aconseguint fins el diumenge 19 disposar de Gas en els 18.270 
m. de xarxa i no aconseguint restablir totalment el servei fins el dimecres 23 a 
les 2w2 hores, començant les labors de tapar les cates el dijous 24. 
 
 Des del departament de Via Pública, vam començar els contactes 
amb el delegat Barcelona de Gas Natural. Dimecres 15 a les 8 del matí, a on 
se’ns comenta que és un problema molt greu, però què pensen que es pot 
solucionar al llarg d’aqueix mateix dia, des d’aqueix moment les peticions 
d’urgència en la reparació són constants així com les peticions d’informació. 
 
 El divendres 17, es té la primera reunió amb Gas Natural i les 
associacions de Veïns per començar a discutir les compensacions que la 
companyia hauria d’oferir als veïns, arribant als acords següents: 
 
- Separar per agilitar les compensacions allò que són pèrdues materials, de 

possibles reclamacions per danys morals. 
- Fer una reunió específica amb els comerciants de les zones afectades, per 

tractar el tema de les seves compensacions. 
- Obrir per part de la companyia una oficina, per la qual cosa se’ls cedeix el 

vestíbul del Titan, per recollir les queixes i començar a pagar les 
compensacions. 

- Gas Natural, enviarà una carta a tots els afectats, donant compte de la 
creació de l’oficina de reclamacions i dels acords de compensació. 

- Gas Natural descomptarà de la pròxima factura la part fixa corresponent 
als últims dos mesos, així com l’import del lloguer del comptador del 
mateix període i solament facturarà el gas realment consumit. 

- La companyia avaluarà  totes i cadascuna de les peticions que rebi i també 
es compromet a avaluar les despeses extraordinàries derivades del tall de 
subministrament. 

- S’estableix un mecanisme de compensació que permeti abonar una dieta 
per tots aquells menjars que els clients no hagin pogut realitzar en la seva 
casa degut a l’avaria. Així mateix recollirà totes aquelles factures i rebuts 
corresponents als aparells que s’hagin tingut que comparar per substituir 
provisionalment els habituals que funcionen amb Gas Natural. 
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- La companyia es farà càrrec del cost de la reparació o substitució d’aquells 
aparells o instal·lacions que s’hagin espatllat com a conseqüència de 
l’entrada d’aigua en la xarxa de distribució. 

 
 Aquest mateix dia té lloc una roda de premsa a on l’Ajuntament 
mostra el seu malestar per la tardança en la reparació de l’avaria i anúncia 
que reclamarà compensacions. 
 
 El dilluns 20, ens tornem a reunir amb el delegat de gas natural i 
ens comunica que encara queden 400 abonats per tenir servei, comença el 
funcionament de l’oficina de reclamacions i se’ls lliura les recollides per les 
associacions de veïns i l’OMIC. Ens posem en contacte amb la Direcció 
General d’Indústria de la Generalitat i els demanem l’obertura d’un expedient 
informatiu. 
 
 Dimarts 21 continuen els contactes amb la companyia, que ens 
informa de què només els hi queden 70 finques per donar gas i enviem una 
petició per escrit a la Direcció General d’Indústria de la Generalitat, demanant 
l’obertura de l’expedient informatiu i la concreció de responsabilitats. 
 
 Dimecres 22, la companyia comença a pagar les primeres 
compensacions (47), s’acorda augmentar l’horari de l’oficina de reclamacions 
per la tarda (18 h. a 20 h.), es té una primera reunió amb els representants 
dels comerciants de la zona i del mercat centre, on s’acorda, separar allò que 
són compensacions fàcilment mesurables com són pèrdues de gènere o de 
ventes a allò que és més difícils d’avaluar com és la possible pèrdua d’imatge o 
clients.    
 
 L’Alcalde fa una roda de premsa a on critica el temps que està 
tardant la companyia en reparar l’avaria i anuncia que demanarem 
responsabilitats tant a la companyia d’aigua com a la de gas, perquè hi hagi 
compensacions com perquè modernitzin les seves xarxes, perquè no torni a 
repetir-se una avaria tan greu. 
 
 A les 22 h. queda restablert el servei del gas a tots els usuaris. 
 
 El dijous 23, comencen els treballs de tapar les cates, amb el 
control dels inspectors municipals, seguim vigilant junt amb les associacions 
de comerciants i veïns el procés de pagament de compensacions als usuaris. 
Comencem l’avaluació de les despeses que l’avaria a produït a l’Ajuntament de 
la ciutat.”   
       
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-Delegat de 
l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, es fa una explicació de punt, 
manifestant que, en primer lloc, vol dir que la informació  que donem de com 
s’ha produït l’avaria, és una informació que ha facilitat la Companyia de Gas 
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Natural, i que encara no la hem pogut comprovar perquè una de les coses que 
no tenim és competències pel tema del gas, i el que sí hem demanat és un 
informe a la Direcció General d’Indústria, de com s’ha produït l’avaria, perquè 
ens confirmi la informació del Gas.  
 
 També afegir que assistirem a una assemblea que té lloc a dos 
quarts de vuit del dia d’avui en el cinema Titan, a la que venen uns dos-centes 
i escaig usuaris, a on l’Ajuntament dóna explicacions de les tasques que ha 
realitzat fins a aqueix moment. 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que, en tot cas, aquest fet ha posat en evidència una falta de 
previsió per part d’una companyia de la que s’hauria de pressuposar d’entrada 
una gran capacitat, perquè és una empresa d’una gran dimensió, amb una 
tecnologia puntera i que no obstant ha demostrat que una avaria d’aquestes 
característiques, tot i que no hagi estat provocada per ells, reflecteix la manca 
de reacció i de capacitat per complir amb els compromisos que té amb els seus 
abonats. 
 
 Com recull l’informe, òbviament, nosaltres ens vàrem posar en 
contacte a les poques hores amb l’empresa, i, en aquest cas, jo mateix amb un 
important directiu, i li vàrem posar de manifest la necessitat de què posessin 
tots els mitjans que tinguessin al seu abast per tractar que el 
subministrament es pogués restaurar l’abans possible, fonamentalment pels 
problemes derivats, especialment en les dates en què ens trobem.    
 
 S’ha de dir que el divendres és quan fem la primera conferència de 
premsa, quan veiem que manifestament, a pesar de les manifestacions que 
havia per part de Gas Natural de què la cosa se solucionaria ràpid, la cosa no 
s’estava solucionant ràpid, i els problemes subsistien, no només subsistien 
sinó que s’agreujaven. 
 
 Per tant aquí la companyia ha tingut una manca de previsió 
considerable, ha demostrat una certa incapacitat, i, a més tampoc, ha estat a 
l’altura de les circumstàncies en allò que fa referència a informació als veïns. 
 
  El nostre paper, i així ho he anunciat als directius de Gas Natural, 
quan els tinguem valorats, ja que hem d’argumentar sòlidament les nostres 
peticions, també demanarem indemnitzacions, per danys que s’han causat a 
la ciutat, a la via pública, per les hores que han tingut que estar determinats 
funcionaris col·laborant. 
 
 I després, per suposat, ens interessa que s’aclareixi el que ha passat 
perquè entre d’altres coses una part de les instal·lacions que han provocat el 
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problema, no es troben en el terme municipal de Cornellà, amb la qual cosa,  
encara que tinguéssim la competència, no podríem enviar tècnics a 
comprovar-ho. Per això hem sol·licitat, primer verbalment, tal i com s’ha dit, i 
després per escrit a l’administració competent en aquests temes que obri el 
corresponent expedient i determini les causes que van provocar la rebentada 
de l’aigua, i conseqüentment, després els problemes de subministrament de 
gas. 
 
 I, a més a més, també hem  sol.licitat no només personalment sinó 
per carta i un par de sessions de treball és garanties de què això no torni a 
succeir, i si això comporta que les dues empreses, una de les empreses han de 
realitzar inversions per modernitzar la seva xarxa, doncs exigirem 
decididament que això es faci. Crec que al menys per la nostra part la 
informació està donada, en aquests moments tothom té gas, però això no vol 
dir que el problema no vagi a cuetejar durant un cert temps, per totes les 
qüestions que tant el Regidor de Via Pública com jo hem apuntat. 
   
 A continuació intervé el Sr. Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC, per manifestar en primer lloc que els grups municipals 
d’EUiA, d’ERC, van presentar una Moció que figura a l’ordre del dia i que 
considerem que en la mesura que la informació que ha donat el Sr. Alcalde i el 
Sr. Tinent d’Alcalde de Via Pública,  coincideixen bastant amb el que nosaltres 
demanàvem, crec que podríem arribar a un acord per tal que nosaltres la 
poguéssim, fins i tot, retirar. 
 
 Voldria dir que, quan nosaltres vam presentar aquesta Moció ho 
fèiem moguts per l’alarma de l’avaria, és a dir, la magnitud de l’avaria, i a més 
a més,  en veure que els dies anaven passant i que el problema, a mesura que 
avançava s’anava fent gran. En aquest sentit a nosaltres ens preocupa, i 
repeteixo queda abastament recollit per la informació que han donat, la 
seguretat, és a dir, ens agradaria saber, i accepto que aquesta informació la 
tindrem més endavant,  i que la ciutadania sabés si, per exemple, ha existit o 
no perill, i si aquesta avaria és extraordinàriament anòmala o és una avaria 
que sinó s’arregla, pot tornar a succeir, és a dir, que d’alguna manera, davant 
d’aquesta alarma, més l’alarma que no pas la incomoditat, perquè en definitiva 
tampoc no ha passat de vuit dies, però crec que haurien de donar resposta a 
aquestes preguntes de què s’ha de fer perquè no torni a passar i si realment 
ha existit perill. 
 
 La primera cosa que ens ha sorprès molt, és com pot ser que gent 
tan rica i tan sàvia, siguin tan burros, és a dir, com pot ser que una 
companyia tecnològicament tan avançada i tan rica, no han estat capaços  ni 
de posar pasquins a les escales, cosa que fan quan els inspectors han de fer 
les lectures del comptador. Haguessin hagut de posar pasquins a les escales i 
les haguessin hagut d’anar canviant dia a dia, o fer trucades personals als 
clients, als usuaris per dir-los que és el que ha passat i que és el que estava 
passant, i en canvi la informació era cara d’obtenir, contradictòria, i en alguns 
casos, fins i tot, enganyosa, és a dir, dues persones trucaven, una darrera 
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l’altra, i li donaven informació diferent, persones que vivien al mateix carrer, i 
a més a més, ho dic per experiència personal. 
 
  També estem una mica alarmats perquè, en calent, quan els fets 
estan en el seu epicentre, normalment, es tendeix a enganyar  a la gent, i 
potser la gent també ho fa córrer més de pressa  del que  caldria, que la 
companyia correrà amb totes les despeses que pertanyen a la vida quotidiana i 
despeses extraordinàries, per exemple compra d’estris i electrodomèstics. A 
l’hora de la veritat la gent està rebent cartes en què tot això ja queda reduït a 
compensacions menys tangibles, i algunes fins i tot, prèvia presentació de 
factures,  la qual cosa es fa difícil que la ciutadania pugui reclamar algunes 
despeses perquè és possible que no hagi demanat factures en segons quins 
serveis i en segons quines consumicions. 
 
 Crec, continua manifestant el Sr. Tardà, que l’Ajuntament no ha 
estat prou àgil en la informació, soc conscient i estic convençut que des del 
primer dia, tant el Tinent d’Alcalde, com l’Alcalde, com tot l’Ajuntament, es va 
posar al servei de resoldre el problema, però aquí han fallat els mecanismes de 
comunicació, no s’ha vehiculat prou la informació, de manera que potser allò 
que no feia la companyia ho haguéssim hagut de fer nosaltres. He trobat a 
faltar algun ban de la Alcaldia,  potser alguna informació. No sé si calia arribar 
a mètodes tan rupestres com aquell d’aquells anys abans en què la policia 
municipal passava cantant, amb altaveus, sense arribar a aquest mètode avui 
dia absolutament rupestre, potser sí que l’Ajuntament hagués hagut de ser 
una mica més àgil, entre altres coses perquè hagués estat la prolongació del 
que estàveu fent, és a dir, estàveu treballant en benefici de solucionar el 
problema. 
 
 Jo crec que a la companyia de Gas Natural se l’hauria 
d’escarmentar, entre altres coses perquè són poderosos i perquè l’exemple de 
Cornellà pot servir perquè a altres municipis no ho fessin. No sé com se l’ha 
d’escarmentar, però jo diria, per exemple, d’entrada, se’ls ha d’avergonyir, i la 
millor manera d’avergonyir-los és una pronunciament clar, unànime de tots 
els grups municipals, reprovant el seu comportament, que és el que nosaltres 
presentàvem en la Moció que vam entrar en el registre, és a dir, que la 
ciutadania de Cornellà, i la gent que llegeix els diaris, sàpiga que tots els 
grups municipals, des del PP fins a EUiA, o ERC, es posen d’acord en reprovar 
a la companyia pel mal tracte rebut per part dels usuaris. I, a més a més, 
també crec que l’Ajuntament, hauria també de fer un pronunciament, 
manifestant i fent avinent que no acceptarem que s’enganyi a la gent, perquè, 
evidentment, entre una companyia de gas i un usuari, és realment una relació 
de l’elefant i la puça, de manera que l’Ajuntament hauria de manifestar 
públicament a la ciutadania que vetllarà perquè la companyia de gas passi per  
l’adreçador, que no és altra cosa que pagui totes les despeses, que no posi 
entrebancs a la gent, perquè no hem d’oblidar que també existeix el 
deteriorament del benestar, i això, certament, és molt difícil de compensar.  
 
 Potser, la gent se sentiria molt compensada, si realment, la 
companyia de gas demanés disculpes, crec que aquest seria l’objectiu, pel qual 
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molts ciutadans/nes se sentirien una mica compensats en el trasbals que han 
passat aquests dies, en la seva vida quotidiana.  
 
 A més a més, la companyia de gas ha emès comunicats falsos, en 
un dels comunicats deia que els carrers afectats eren Rubió i Ors, Marqués de 
Cornellà, Martí i Julià, Almirall Vierna, i, es deixava, per exemple, tota 
l’Almeda.  
 
 El divendres a la nit, en el telenotícies, el director general o un dels 
directius de Gas Natural, va dir que el dissabte tot estaria acabat, és a dir, un 
ús brut dels mitjans de comunicació.  
 
 I, finalment, aquesta última carta que si la llegiu tota, aquesta 
última carta que hem rebut avui tots els afectats, és un redactat hiperbòlic i 
que, realment, quan un l’acaba de llegir, veu que el poderós fa ús dels seus 
privilegis, per tal de compensar econòmicament, d’una manera molt lleugera i 
migrada les despeses, i evidentment, no hi ha cap mena de demanda de 
disculpes, en aquest sentit. 
 
 De manera que, si ens posem d’acord, nosaltres retirem la Moció i 
davant d’això crec que hauríem d’actuar tots junts, i repeteixo que només ens 
ha mogut en la presentació d’aquesta Moció, i ho dic aquí perquè va ser mal 
entès a la Junta de Portaveus, només ens ha mogut el fet de què poguéssim 
parlar, perquè és evident que davant d’això, tot el plenari és una sola veu. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que vam rebre 
personalment una trucada, i  a més a més, em vaig assabentar perquè algun 
veí de la zona em va trucar i em va dir el que passava, i potser no era el més 
urgent que ens assabentéssim nosaltres, però si que com molt bé deia el 
Portaveu d’ERC, no ha hagut agilitat, perquè em deien, hem trucat a Ràdio 
Cornellà, i ningú sap res, i d’això ja havien passat 24 hores com a mínim des 
que es va produir l’avaria, això és un problema. 
 
 Després dir que no ens hauríem de limitar a criticar única i 
exclusivament a la companyia de gas que, efectivament, té totes aquestes 
qüestions o responsabilitats que s’ha comentat, tant per part del Sr. Martínez 
Flor, del Sr. Alcalde, o del Sr. Tardà, sinó també per part de la companyia 
d’aigües que ha estat qui ha provocat per una elevadíssima pressió o pel que 
sigui, allò que se’ns ha dit, també aquí ha hagut una responsabilitat, i aquí  
ningú parla de qui ha estat el que ha provocat l’avaria i les conseqüències de 
tot això. 
 
 I, després, no sé si realment es coneixen o sí això està així, i està 
perfectament bé el que la normativa contempli dues conduccions distintes, 
amb característiques com aquesta, de gas i a vegades fins i tot elèctriques, que 
vagin sense cap protecció perquè aqueixes coses no passin. Això si que crec 
que hauria de ser una qüestió a tenir en compte, perquè ha passat el que ha 
passat, ha hagut una sèrie de molèsties, de despeses i de problemes, per a tots 
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i per a la pròpia administració local, però estem potser en la possibilitat de què 
es pugui produir una catàstrofe de major proporció, i no perquè mai s’hagi 
produït, aquí almenys, no pugui passar. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que li sembla que la causa 
que ens donen de l’avaria, és molt poc probable que sigui aquesta, perquè que 
es trenqui una canonada d’aigua i que rebenti la del gas, per molta pressió 
que portés no pot arribar a sortir aigua per la cuina d’un primer pis, o d’un 
segon pis. Crec que aquí ens volen amagar una causa més greu, que crec que 
s’hauria d’investigar. 
 
 Aleshores, suposant que fos aquesta la causa, crec que per part 
dels tècnics d’obres de l’Ajuntament s’hauria d’inspeccionar quan fan obres 
aquestes companyies, que respectin les normes, que les canonades d’aigua i 
gas no sé si poden anar per la mateixa vorera, però allò que és segur és que no 
poden anar pel mateix nivell, i que també s’inspeccionés perquè això no 
pogués passar. 
 
 I, també, dir que per part de l’Ajuntament hem trobat una falta 
d’informació i mancances en actuacions, per exemple, en les escoles públiques 
no ha hagut calefacció, segons informacions que ens han arribat. També hem 
trobat una mancança en l’ordenació del trànsit, puix que els carrers que 
estaven tallats per les cisternes que estaven netejant les conduccions, doncs 
no hi havia cap guàrdia que ordenés el trànsit, i et trobaves tancat en carrers 
que tenies que esperar bastant temps. 
 
 Crec que quan passen casos d’aquests, és quan hem de demostrar 
que estem realment preparats, perquè l’altre dia amb la visita de les noves 
dependències de la Guàrdia Urbana, vam veure tots uns aparells electrònics 
perquè a Cornellà estigui tot controlat, però potser fallem en les coses més 
senzilles, com va passar quan vam haver les inundacions, etc. Crec que s’ha 
d’investigar bé la causa de l’avaria, quina ha estat, per evitar que no hi hagi 
cap perill per als veïns de la ciutat en un futur. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, per manifestar que el seu Grup creu que des de l’Ajuntament s’ha actuat 
adequadament, una mica, perquè hem intervingut d’una manera esporàdica 
en un moment determinat, i ens han donat la mateixa informació que anaven 
donant a tothom i crec que era una informació, en aquell moment, coherent. 
Penso que ha estat un problema més ampli del que ells mateixos van valorar 
en el començament, però que això no justifica que no hagin donat suficients 
explicacions des del començament a tot el veïnat afectat. Crec que realment no 
han tingut prou agilitat per informar als usuaris, mentre que segurament que 
en altres situacions, doncs sí que són molt més àgils, i també penso que sí  
que la normativa, possiblement la acompleixen, però en quant a les canonades 
i les distàncies que han de tenir entre unes i altres. Possiblement s’ha de 
veure que és allò que ha fallat realment, perquè si s’acomplia tota la 
normativa, s’hauria d’estar previst en  alguna situació que pugui haver una 
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eventualitat com la que ha passat ara, i per tant s’hauria de revisar més 
profundament pel que fa  a la seguretat que pot oferir aquest sistema de 
conducció o aquest tipus de canonades que utilitzen, que s’ha demostrat que 
són molt fràgils. 
 
 D’altra banda, crec que la carta que han enviat a alguns usuaris en 
data 22 de desembre és una carta en què diuen que lamenten profundament 
aquest incident, però que, realment no ha de ser únicament lamentar-ho. Crec 
que de la mateixa manera que l’Ajuntament actuarà i intentarà buscar que hi 
hagi compensació per tot el que s’ha produït, els usuaris també estan en el 
seu dret d’intentar buscar altres compensacions si les que ofereix la 
companyia, sobre les quals s’ha arribat ja a un acord, els hi sembla poc o 
sembla que són poc adequades. Per tant crec que hi ha un dret també 
d’exercir com a usuaris aquesta revisió o intentar buscar una altra manera de 
buscar més compensacions, i que tenen el seu dret de fer-ho. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar, en primer lloc, que en el tema de què sigui aquest o no, el motiu 
real de l’avaria, quedaria a expenses d’allò que digui la Direcció General 
d’Indústria, entre d’altres coses perquè nosaltres quan hem pogut mirar les 
catas que havia fet aquesta gent al carrer, evidentment, el servei estava tallat  
d’aigua, perquè ja havia començat, per tant és impossible saber si de veritat 
les canonades d’aigua es van trencar en 14 llocs diferents de la ciutat, i 
precisament  davant de Rubió i Ors, 17, no es va trencar la canonada de 
l’aigua, això és el que diuen, però nosaltres no tenim possibilitats materials de 
comprovar-ho. 
 
 Pel que fa a revisar tota la instal·lació de gas, quedaria a expenses 
de quan vingui l’informe i la gent de la Direcció General hagi fet l’expedient 
informatiu, estarem en disposicions de creure, o no, el que diu la companyia 
de gas. 
 
 Quant a la manca d’informació per part de l’Ajuntament, 
l’Ajuntament pot donar informació real de les coses que domina, de les coses 
que no domina és molt difícil que doni informació, perquè si l’Ajuntament 
comença a donar informació falsa,  no està gairebé. Aquí tinc un FAX del dia 
20 que em diu que a les 5 de la tarda només queden 20 finques, i que per la 
tarda estarà tot fet. Després tinc un FAX de les 8 del vespre, que diu que ara 
queden 70 finques, i tinc un FAX de les 12 de la nit que diu que queden 180 
finques, per tant, per una raó molt senzilla, aquesta gent va donar el gas a 
totes a les seves canonades, i con quedaven bosses d’aigua, la pròpia pressió 
del gas feia que aquestes bosses s’anessin canviant, i per, tant el número de 
finques no eren constants. Una cosa és que la companyia pugui donar 
informació perquè la té al moment, però l’Ajuntament no pot anar dient cada 
vegada una cosa diferent, perquè no teníem una informació que fos veraç i que 
tampoc podíem comprovar. Nosaltres estàvem una mica lligats al moment de 
poder donar aquesta informació, i quan depens de la informació que et dóna 
un que no és imparcial, sinó que és la pròpia companyia que és la que té el 
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problema, no podíem prendre la decisió de convertir-nos en portaveu de la 
companyia. 
 
 Pel que fa a la carta que la companyia ha enviat a tots els abonats, 
no és una carta que la companyia hagi fet amablement i perquè li fa gràcia fer-
la, és una carta que la companyia ha enviat perquè hem pactat que l’enviïn, 
perquè  al enviar-la ha fet que tothom que la rep sap que pot reclamar, i per 
tant ha empleat unes paraules que són una mica amples, i els acords no han 
quedat completament reflectits. No obstant sabem, les associacions de veïns i 
nosaltres, perquè la companyia el dia següent si que va enviar un Fax amb els 
acords que havíem pres, que els acords estan molt clars, i els acords són per 
les dietes 900 pessetes per dinar i per sopar, pel número de gent que forma el 
nucli familiar, pels dies que no han tingut gas. A més a més, pagarien els 
rebuts d’allò que són estufes o cuines que la gent hagi comprat per substituir 
el servei del gas i que, es farien càrrec d’arreglar qualsevol cuina o caldera que 
s’hagués espatllat per l’avaria, més pagar l’hotel de la gent que s’hagi anat a 
l’hotel, tenint en compte que en un hotel  de dues estrelles, són unes 6000 
pessetes per habitació.  
 
 Això és l’acord que té la companyia, davant de l’Ajuntament i davant 
de les associacions de veïns, que, a més, ho han refrendat amb fax. També 
hem quedat com ha dit el Sr. Alcalde, en què la companyia, s’ha compromès a 
enviar-nos els llistats de tots els abonats que han patit el problema, de la gent 
que protestarà o que anirà a protestar, la gent amb que la companyia ha 
arribat a un acord d’indemnització, i també de la gent que no han arribat a un 
acord, per tant nosaltres, darrera d’aquest tema, vigilant que els acords que 
ha pres la companyia es compleixin. 
 
 Quant allò que diu el Portaveu del Grup Municipal de CiU, Sr.  
Artís, dir-li que els carrers són els que són, per tant, evidentment, ha hagut 
carrers de Cornellà,  sobre tot del barri Centre, que no es podia caminar, però 
no era un problema de circulació, era un problema que havia 300 homes 
treballant, i hi havia una opció, dir a la Guàrdia Urbana que no deixés que els 
cotxes pugessin a les voreres,  o intentar el que jo vaig dir: el que era 
important era que en aquell moment es resolgués el tema, no anar dient que 
es complís el tema de la circulació, de l’aparcament, etc.  
 
 Que ha creat molèsties, doncs sí, però per a mi, al menys, el que és 
important en aquell moment és que l’avaria  s’arreglés com més aviat millor, 
passant, de les molèsties que el fer-ho en aquell moment pogués produir. 
  
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA,  senyor 
Ignacio Flórez Barrón,  per manifestar que tal com ha dit el Portaveu d’ERC,  
retirarien aquesta moció, però, pensem que hi ha una qüestió que crec que el 
Ple no s’havia de quedar conforme: el Ple havia de treure un comunicat 
denunciant la forma d’actuar, protestant. A més a més, que també es vegi si la 
normativa contempla que les canonades vagin una al costat de l’altra, i si no 
que es revisi. Crec que allò que s’hauria de fer és un comunicat de 
l’Ajuntament en el que denunciem tot el que s’ha dit, fins i tot vosaltres heu 
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dit aquí  que és molt correcte, en quant a tot un seguit de coses, i crec que és 
veritat el que ha dit el Sr.  Martínez que si no tenim informació correcta no és 
bo donar-la. Però això no és la informació del dia 20, és que abans la gent no 
sabia el que havia passat, no és que en un moment determinat diguin que hi 
ha tants habitatges que estan afectats o no, sinó que és el que ha passat, que 
la gent no sabia, que la gent buscava informació i no tenia. El dia 20 la gent ja 
sabia el que passava, podia haver arribat a ells, o no, el gas, però allò que 
estava passant sí, i bé, nosaltres, hem presentat una moció perquè estàvem 
preocupats, i per això volem que se sàpiga que ha hagut una preocupació 
també per la nostra part. 
 
 Finalment pren la paraula l’Alcalde manifestant que en el ben entès 
que les qüestions que es plantegen a la Moció,  diria que s’han fet, i d’altres 
queda palès en l’informe que hi ha voluntat de fer-les, perquè evidentment 
aquí allò que cal és fer un seguiment de tot el tema de les indemnitzacions a 
particulars i a comerciants, cal fer la valoració dels danys que s’han efectuat 
en els béns públics o el cost que ha hagut per a l’administració d’aquest tema. 
Cal també que per part de l’administració que té la competència, en l’informe 
que s’ha demanat, hi hagi una clarificació de què és el que ha passat, i 
després, per part de les companyies, tal i com hem manifestat hi hagi, a més,  
les garanties de què això no tornarà a produir-se, i que per tant, si és 
necessari fer inversions, doncs les haurem de fer. Penso que el realment 
important, són aquests cinc temes que són els que ara haurem de seguir, hi 
ha unes coses fetes i d’altres que cal fer i que cal tenir presents. 
           
 
 VOTACIÓ 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 Arribant a aquest punt  el Sr. Alcalde fa constar que els punts 12, 
13, 14, 15, 16, 17, 18 i 19 es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen les mocions de l’Alcaldia-Presidència, que textualment 
diuen: 
 
  
 12.- Aprovació inicial de la Modificació de l’article 10 del 
Reglament Orgànic del Consell Municipal de Participació del Medi 
Ambient de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 26 de novembre de 1998, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell Municipal de Participació del Medi Ambient de Cornellà de 
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Llobregat, que va resultar aprovat definitivament de forma automàtica per no 
haver-se presentat reclamacions ni suggeriments durant el període d’exposició 
pública, i que va ser posteriorment modificat mitjançant acord plenari de 30 
de setembre de 1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció de 
l’article 10 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, que quedarà redactat, literalment, en 
els termes següents: 
 
 “Article 10.- El Vice-president: 

 
Assumirà la Vice-presidència del Consell Municipal de Participació 
de medi ambient de Cornellà de Llobregat, el Regidor o Regidora 
designat per l’Alcalde, el/la qual tindrà com a missió fonamental la 
substitució del President en els casos d’absència, vacant o malaltia, 
i la seva assistència en l’exercici del seu càrrec.” 

 
 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
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Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
  
 
 13.- Aprovació inicial de la Modificació de l’article 10 del 
Reglament Orgànic del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat 
Internacional de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 23 de juliol de 1998, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell Municipal de Cooperació i Solidaritat Internacional de 
Cornellà de Llobregat, que va resultar aprovat definitivament de forma 
automàtica per no haver-se presentat reclamacions ni suggeriments durant el 
període d’exposició pública, i que va ser posteriorment modificat mitjançant 
acord plenari de 30 de setembre de 1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció de 
l’article 10 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Cooperació i 
Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, que quedarà redactat, 
literalment, en els termes següents: 

 
“Article 10.- El Vice-president: 
 
Assumirà la Vice-presidència del Consell Municipal de Cooperació i 
Solidaritat Internacional de Cornellà de Llobregat, el Regidor o 
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Regidora designat per l’Alcalde, el/la qual tindrà com a missió 
fonamental la substitució del President en els casos d’absència, 
vacant o malaltia, i la seva assistència en l’exercici del seu càrrec.” 
 

 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
  
  
 14.- Aprovació inicial de la Modificació de l’article 10 del 
Reglament Orgànic del Consell Municipal de la Cultura de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 31 d’octubre de 1996, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell Municipal de la Cultura de Cornellà de Llobregat, que va 
resultar aprovat definitivament de forma automàtica per no haver-se presentat 
reclamacions ni suggeriments durant el període d’exposició pública, havent 
sigut objecte de diferents modificacions, entre elles l’efectuada mitjançant 
acord plenari de 30 de setembre de 1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció de 
l’article 10 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de la Cultura de 
Cornellà de Llobregat, que quedarà redactat, literalment, en els termes 
següents: 

 
“Article 10.- El Vice-president: 
 
Assumirà la Vice-presidència del Consell Municipal de la Cultura de 
Cornellà de Llobregat, el Regidor o Regidora designat per l’Alcalde, 
el/la qual tindrà com a missió fonamental la substitució del 
President en els casos d’absència, vacant o malaltia, i la seva 
assistència en l’exercici del seu càrrec.” 
 

 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
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 15.- Aprovació inicial de la Modificació de l’article 10 del 
Reglament Orgànic del Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 31 d’octubre de 1996, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, que va 
resultar aprovat definitivament de forma automàtica per no haver-se presentat 
reclamacions ni suggeriments durant el període d’exposició pública, havent 
sigut posteriorment objecte de diverses modificacions, entre elles l’efectuada 
mitjançant acord plenari de 30 de setembre de 1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció de 
l’article 10 del Reglament Orgànic del Consell Municipal de l’Esport de 
Cornellà de Llobregat, que quedarà redactat, literalment, en els termes 
següents: 

 
“Article 10.- El Vice-president: 
 
Assumirà la Vice-presidència del Consell Municipal de l’Esport de 
Cornellà de Llobregat, el Regidor o Regidora designat per l’Alcalde, 
el/la qual tindrà com a missió fonamental la substitució del 
President en els casos d’absència, vacant o malaltia, i la seva 
assistència en l’exercici del seu càrrec.” 
 

 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
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presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
 
 
 16.- Aprovació inicial de la Modificació dels articles 5, 6 i 10, 
del Reglament Orgànic del Consell Comunitari de Serveis Socials de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 30 de juny de 1994, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat, 
que va resultar aprovat definitivament de forma automàtica per no haver-se 
presentat reclamacions ni suggeriments durant el període d’exposició pública, 
i que va ser posteriorment modificat mitjançant acord plenari de 30 de 
setembre de 1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció dels 
articles 5, 6 i 10 del Reglament Orgànic del Consell Comunitari de Serveis 
Socials de Cornellà de Llobregat, que quedaran redactats, literalment, en els 
termes següents: 

 
 

“Article 5.- Òrgans de Govern: 
 
El Govern i Administració del Consell Comunitari, s’exercirà pels 
òrgans següents: 
 

- El Ple 
- El President 
- El Vice-president 
 
Els esmentats òrgans estaran assistits i complementats pel/la 
Secretari/a, com a òrgan unipersonal d’assessorament i gestió. 
 
Tots els òrgans del Consell, a excepció del/la Secretari/a, s’hauran 
forçosament de renovar amb ocasió de la renovació dels membres 
de la Corporació Municipal. 
 
Article 6.- El Ple: 
 
El Ple del Consell és l’òrgan col·legiat que ostenta la condició de 
màxim òrgan de govern d’aquest, i està constituït pels membres 
següents 
 
- El President. 
- El Vice-president. 
- Una persona proposada per cada Grup Polític Municipal, que 

actuarà en la seva representació, resident a Cornellà de 
Llobregat. 

- Una representació de les entitats ciutadanes afectades, fins a un 
màxim de quinze membres. Aquestes entitats hauran d’estar 
legalment constituïdes i  hauran de ser d’àmbit territorial de 
ciutat, democràtiques i pluralistes, i sense ànim de lucre. 

 
Malgrat això, per resolució del President, bé per pròpia iniciativa 
o a proposta de la majoria absoluta dels membres del Consell 
Comunitari, es podrà ampliar el número màxim de representants 
de les Entitats ciutadanes. 

 
Article 10.- El Vice-president: 

 
Assumirà la Vice-presidència del Consell Comunitari de Serveis 
Socials de Cornellà de Llobregat, el Regidor o Regidora designat per 
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l’Alcalde, el/la qual tindrà com a missió fonamental la substitució 
del President en els casos d’absència, vacant o malaltia, i la seva 
assistència en l’exercici del seu càrrec.” 

 
 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
 
  
 17.- Aprovació inicial de la Modificació dels articles 5, 6 i 10, 
del Reglament Orgànic del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà 
de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 29 de juny de 1992, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de Llobregat, que va 
resultar aprovat definitivament de forma automàtica per no haver-se presentat 
reclamacions ni suggeriments durant el període d’exposició pública, i que va 
ser posteriorment modificat mitjançant acord plenari de 30 de setembre de 
1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció dels 
articles 5, 6 i 10 del Reglament Orgànic del Consell Assessor de la Gent Gran 
de Cornellà de Llobregat, que quedaran redactats, literalment, en els termes 
següents: 

 
 

“Article 5.- Òrgans de Govern: 
 
El Govern i Administració del Consell Assessor  s’exercirà pels 
òrgans següents: 
 
- El Ple 
- El President 
- El Vice-president 
 
Els esmentats òrgans estaran assistits i complementats pel/la 
Secretari/a, com a òrgan unipersonal d’assessorament i gestió. 
 
Tots els òrgans del Consell, a excepció del/la Secretari/a, s’hauran 
forçosament de renovar amb ocasió de la renovació dels membres 
de la Corporació Municipal. 
 
Article 6.- El Ple: 
 
El Ple del Consell és l’òrgan col·legiat que ostenta la condició de 
màxim òrgan de govern d’aquest, i està constituït pels membres 
següents 
 
- El President. 
- El Vice-president. 
- Una persona proposada per cada Grup Polític Municipal, que 

actuarà en la seva representació, resident a Cornellà de 
Llobregat. 

- Una representació de les entitats de la gent gran, fins a un 
màxim de deu membres. Aquestes entitats hauran d’estar 
legalment constituïdes i  hauran de ser d’àmbit territorial de 
ciutat, democràtiques i pluralistes, i sense ànim de lucre. 
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Malgrat això, per resolució del President, bé per pròpia iniciativa o a 
proposta de la majoria absoluta dels membres del Consell 
Assessor, es podrà ampliar el número màxim de representants 
de les Entitats ciutadanes. 

 
Article 10.- El Vice-president: 
 
Assumirà la Vice-presidència del Consell Assessor de la Gent Gran 
de Cornellà de Llobregat, el Regidor o Regidora designat per 
l’Alcalde, el/la qual tindrà com a missió fonamental la substitució 
del President en els casos d’absència, vacant o malaltia, i la seva 
assistència en l’exercici del seu càrrec.” 
 

 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
  
 
 18.- Aprovació inicial de la Modificació dels articles 5, 6 i 10, 
del Reglament Orgànic del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 30 de juny de 1994, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, que va resultar 
aprovat definitivament de forma automàtica per no haver-se presentat 
reclamacions ni suggeriments durant el període d’exposició pública, i que va 
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ser posteriorment modificat mitjançant acord plenari de 30 de setembre de 
1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció dels 
articles 5, 6 i 10 del Reglament Orgànic del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, que quedaran redactats, literalment, en els termes següents: 

 
 
“Article 5.- Òrgans de Govern: 
 
El Govern i Administració del Consell  s’exercirà pels òrgans 
següents: 
 
- El Ple 
- El President 
- El Vice-president 
 
Els esmentats òrgans estaran assistits i complementats pel/la 
Secretari/a, com a òrgan unipersonal d’assessorament i gestió. 
 
Tots els òrgans del Consell, a excepció del/la Secretari/a, s’hauran 
forçosament de renovar amb ocasió de la renovació dels membres 
de la Corporació Municipal. 
 
Article 6.- El Ple: 
 
El Ple del Consell és l’òrgan col·legiat que ostenta la condició de 
màxim òrgan de govern d’aquest, i està constituït pels membres 
següents 
 
- El President. 
- El Vice-president. 
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- Una persona proposada per cada Grup Polític Municipal, que 
actuarà en la seva representació, resident a Cornellà de 
Llobregat. 

- Una representació de les entitats representatives del sector, fins a 
un màxim de quinze membres. Aquestes entitats hauran d’estar 
legalment constituïdes i  hauran de ser d’àmbit territorial de 
ciutat, democràtiques i pluralistes, i sense ànim de lucre. 

 
Malgrat això, per resolució del President, bé per pròpia iniciativa 
o a proposta de la majoria absoluta dels membres del Consell, 
es podrà ampliar el número màxim de representants de les 
Entitats ciutadanes. 

 
 
Article 10.- El Vice-president: 
 
Assumirà la Vice-presidència del Consell de la Dona de Cornellà de 
Llobregat, el Regidor o Regidora designat per l’Alcalde, el/la qual 
tindrà com a missió fonamental la substitució del President en els 
casos d’absència, vacant o malaltia, i la seva assistència en 
l’exercici del seu càrrec.” 
 

 
 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
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 19.- Aprovació inicial de la Modificació dels articles 5, 6 i 10, 
del Reglament Orgànic del Consell Comunitari de la Infància i 
l’Adolescència de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Aquesta entitat, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que va 
tenir lloc el dia 24 de juliol de 1997, va aprovar inicialment el Reglament 
Orgànic del Consell Comunitari de la Infància i l’Adolescència de Cornellà de 
Llobregat, que va resultar aprovat definitivament de forma automàtica per no 
haver-se presentat reclamacions ni suggeriments durant el període d’exposició 
pública, i que va ser posteriorment modificat mitjançant acord plenari de 30 
de setembre de 1999. 
 
 Atès que com a conseqüència de la nova organització municipal 
derivada de la recent celebració de les Eleccions Locals convocades mitjançant 
Reial Decret número 606/99, de 19 d’abril, resulta necessari ajustar la 
composició dels seus òrgans de govern a la nova realitat municipal. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposen 
els articles 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local, en la seva nova redacció donada per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, en concordança amb l’article 162 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, i amb els articles 58 i següents del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, aprovat per Decret 
núm. 179/95, de 13 de juny, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció dels 
articles 5, 6 i 10 del Reglament Orgànic del Consell Comunitari de la Infància i 
l’Adolescència de Cornellà de Llobregat, que quedaran redactats, literalment, 
en els termes següents: 

 
 
“Article 5.- Òrgans de Govern: 
 
El Govern i Administració del Consell Comunitari s’exercirà pels 
òrgans següents: 
 
- El Ple 
- El President 
- El Vice-president 
 
Els esmentats òrgans estaran assistits i complementats pel 
Secretari, com a òrgan unipersonal d’assessorament i gestió. 
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Tots els òrgans del Consell, a excepció del Secretari, s’hauran 
forçosament de renovar amb ocasió de la renovació dels membres 
de la Corporació Municipal. 
 
Article 6.- El Ple: 
 
El Ple del Consell és l’òrgan col·legiat que ostenta la condició de 
màxim òrgan de govern d’aquest, i està constituït pels membres 
següents 
 
- El President. 
- El Vice-president. 
- Una persona proposada per cada Grup Polític Municipal, que 

actuarà en la seva representació, resident a Cornellà de 
Llobregat. 

- Una representació de les entitats ciutadanes afectades, fins a un 
màxim de quinze membres. Aquestes entitats hauran d’estar 
legalment constituïdes i  hauran de ser d’àmbit territorial de 
ciutat, democràtiques i pluralistes, i sense ànim de lucre. 
 
Malgrat això, per resolució del President, bé per pròpia iniciativa 
o a proposta de la majoria absoluta dels membres del Consell 
Comunitari, es podrà ampliar el número màxim de 
representants de les Entitats ciutadanes. 

 
Article 10.- El Vice-president: 
 
Assumirà la Vice-presidència del Consell Comunitari de Serveis 
Socials de Cornellà de Llobregat, el Regidor o Regidora designat per 
l’Alcalde, el/la qual tindrà com a missió fonamental la substitució 
del President en els casos d’absència, vacant o malaltia, i la seva 
assistència en l’exercici del seu càrrec.” 

 
 Segon.- Sotmetre la modificació de l’esmentat Reglament a 
informació pública i audiència als interessats, per un termini de TRENTA dies, 
a efectes de reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del 
corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler 
d’Anuncis d’aquesta Corporació, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació ni suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament la modificació de l’esmentat 
Reglament, es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts QUINZE dies a partir de 
la seva total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
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Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera es fa una 
explicació de les mocions, manifestant  que és la modificació d’una sèrie 
d’articles, fonamentalment de l’article 10, en alguns dels 5 i el 6, de diferents 
Reglaments Orgànics de Consells de Participació, que fan referència sobretot 
al tema de normativitzar per tots els Consells la sola existència d’una sola 
vicepresidència que en alguns casos no quedava clar, i que no té 
conseqüències sobre la resta de la composició del Consell que és la composició 
que ja hem aprovat i amb els membres que hem aprovat. És simplement 
perquè sobre tot en aquests temes tinguin un mateix redactat. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació les mocions són aprovades per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 20.- Aprovació del conveni de col·laboració entre el Ministerio 
de Fomento, l’Ajuntament de Cornellà i la Red Nacional de Ferrocarriles 
Españoles (RENFE), per a la integració del Ferrocarril en el Polígon Millàs-
Quitllet-Almeda de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Vist el conveni a subscriure entre el Ministerio de Fomento, la Red 
Nacional de Ferrocarriles Españoles (Renfe) i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat per a la realització de les obres d’integració urbana del ferrocaril en 
el municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que és necessari que sigui aprovat pel Ple de l’Ajuntament el 
contingut d’aquest conveni i l’autorització a l’Alcalde-President per a la 
signatura del mateix. 
 
 L’Alcalde-President proposa al Ple de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el conveni a subscriure entre el Ministerio de 
Fomento, la Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (Renfe) i l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat per a la realització de les obres d’integració urbana del 
ferrocarril en el municipi de Cornellà de Llobregat, que s’adjunta com a 
document annex al present acord. 
 
 Segon.- Facultar a l’Il.lm. Sr. Alcalde-President de l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, Sr. José Montilla Aguilera, per a la signatura de tots 
aquells documents que siguin necessaris per a la formalització del present 
acord. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord al Ministerio de Fomento, i a la 
Red Nacional de Ferrocarriles Españoles (Renfe) per al seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que això és un projecte que té el seu origen 
en les obres que en aquest moment s’estan fent en la trinxera, unes obres que 
ja sabeu que porten mesos, tot i que han tingut algun problema derivat del 
subministrament d’unes peces. 
 
 Quan es va posar en marxa aquest projecte, abans fins i tot de 
licitar-se, ara farà un any, vam considerar que era necessari que per part de 
l’Administració estatal i de Renfe hi hagués una col·laboració pel que fa a 
aquest projecte. En altres poblacions, aquesta col·laboració ha existit o hi ha 
previsió de què pugui existir, i, per tant, es va considerar que teníem 
l’obligació de fer les gestions pertinents perquè això fos així. Vam fer les 
converses per a aquest tema amb l’Administració competent, i en concret, amb 
el Secretari d’Estat d’Infrastructures i finalment, aquest conveni 
s’instrumenta, no tant per la col·laboració específica per a aquesta obra, que 
comportava unes certes dificultats, sinó per una obra complementària que 
tindrà també el projecte de millorar la permeabilitat i que ja s’ha explicat a la 
Junta de Portaveus. Aquest projecte suposa, a part de l’exempció de 
determinades taxes, per la Renfe en aquest cas la participació de l’Estat fent a 
seu càrrec les obres de permeabilització de la Renfe, entre el pont del camp de 
futbol i la C-245, xifrats en uns tres-cents milions de pessetes. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, per manifestar que volia dir que quan el Tinent 
d’Alcalde, Sr. Morlanes, ens en va parlar, ens va semblar una extraordinària 
notícia. A l’espera del projecte, caldrà veure’l, però en principi, crec que ens 
hem de felicitar i felicitar al Govern de la ciutat perquè aquesta obra vindria a 
resoldre un problema històric, tant important, com és la connexió entre 
l’anomenat, popularment Cornellà de dalt i Cornellà de a baix, que ens  
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assembla, i ho vull dir públicament, una realització extraordinària i que 
esperem que es pugui dur a terme ben aviat. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que això és una bona notícia i 
que, a més a més, era una cosa necessària, però que això no completa tota la 
comunicació, que si després de fer tot això, no és fa un pas per damunt del 
carrer Alps o de la carretera, continua sent el que és ara. Això serà insuficient.         
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que quan 
estigui el projecte executiu ja s’analitzarà i serà aprovat pel propi Ajuntament, 
i, parlar d’altres projectes està molt bé, també estem treballant en aquesta 
previsió, però hem de ser realistes, tot té el seu temps. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
   
 
 1.- Moció del Grup Municipal Socialista en relació als 
incompliments per part del Servei Català de la Salut (SCS), de la posta en 
marxa en els locals de Can Moritz, l’Àrea Bàsica  de Salut Jaume Soler i 
altres dependències sanitàries, dels corresponents serveis sanitaris. 
 
 MOCIÓ 
 
  
 “Atès que en data 24 d’octubre de 1994, l’Ajuntament de Cornellà 
va aprovar la venda directa a favor del SCS de l’edifici d’equipaments de 
Moritz, fet que permetria concentrar diferents dependències sanitàries, entre 
elles el Centre d’Atenció Primària de l’ABS Jaume Soler. 
 
 Atès que en l’actualitat el SCS deu encara els 149.915.517,- de 
pessetes del valor de la compra-venda. 
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 Atès que l’any 1996 hi va haver el compromís per part del Gerent de 
la Regió Costa de Ponent Sr. Josep Mañach de posar en marxa les 
dependències si ajornàvem el pagament fins a mitjans de 1999. 
 
 Atès que existeix un deteriorament progressiu de l’edifici. 
 
 Atès que l’edifici actual de l’ABS de Jaume Soler no té les 
condicions d’infrastructura adequades per al desenvolupament de les seves 
tasques, fet que perjudica els ciutadans i les ciutadanes de Cornellà. 
 
 Atès que la Regidora de Sanitat d’aquest Ajuntament i el propi 
Alcalde han demanat reiteradament explicacions sobre aquest tema i han 
rebut sempre respostes ambigües, l’última vegada dintre d’aquest any, feta al 
Director General del SCS, Sr. Prat. 
 
 Atès que en el Consell de Direcció de la Regió Sanitària de Costa de 
Ponent del mes de desembre la Regidora de Sanitat Sra. Judith Ibáñez ha 
constatat que no hi ha consignació per a l’any 2000 per a aquest tema, ja que 
es funciona amb pressupostos prorrogats 
 

ACORDEM 
 
 Primer.- Demanar que el Servei Català de la Salut ens doni una 
resposta urgent a aquest tema i que faci una consignació pressupostària 
extraordinària per poder posar en marxa els serveis de l’ABS de Jaume Soler i 
de les altres dependències sanitàries a dalt esmentades dintre de l’any 2000. 
 
 Segon.- Traslladar el present acord al Conseller de Sanitat de la 
Generalitat de Catalunya, al Director General del Servei Català de la Salut i 
als diferents Grups al Parlament de Catalunya.” 
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  Regidora-
Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, es fa una 
explicació del contingut de la Moció, manifestant que porten aquesta moció, en 
relació al incompliment per part del Servei Català de Salut, referent a l’edifici 
Can Moritz, en què ha d’anar l’Àrea Bàsica de Salut Jaume Soler. 
 
 Atès que a aquest Ajuntament, el Servei Català de Salut li deu cent 
cinquanta milions, i que tal com diu la Moció de l’any 1996, el Gerent de la 
Regió, senyor Mañach, ens va proposar ajornar aquest pagament, perquè 
començarien a adequar l’Àrea Bàsica de Jaume Soler a l’edifici de Can Moritz. 
 
 Atès que no ha hagut, compliment, per part del Gerent, i que ara, el 
següent Gerent, tampoc ha complert amb aquest compromís. Vam tenir dues 
reunions amb el Director General, senyor Prat, i va manifestar que d’alguna 
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manera, no tenien pressupost pel 1999 per adjudicar les obres de l’interior de 
l’edifici. 
 
 El dia que es va inaugurar el Martí i Julià, tant l’Alcalde com jo,  
vam parlar amb el Conseller i amb el President senyor Pujol, demanant-li que, 
se’ns havien d’abonar aquests diners i que s’havia incomplit per part del 
Servei Català de Salut el fet de què l’Àrea Bàsica es pogués traslladar. Ens van 
dir que en el primer trimestre del 2000, es complirien els  compromisos 
d’inversió per poder adequar Can Moritz, tenint en compte que l’Àrea Bàsica 
de Jaume Soler està deteriorada, l’any passat van haver unes goteres, havia 
un cubell per recollir tota l’aigua, s’està deteriorant, i pot passar que es 
deteriori com el Martí i Julià. 
 
 D’alguna manera es va dir en l’última reunió del Consell de Direcció 
de la Regió Sanitària, que va ser aquest mes de desembre, per mi mateixa,  
què s’estava deteriorant, els professionals estan treballant en unes condicions 
que, d’alguna manera, no són dignes d’un equipament sanitari, i els usuaris 
reben una atenció molt precària. 
 
 Atès que la Generalitat de Catalunya ha prorrogat els pressupostos, 
no hi ha pressupostos per a durant aquest primer trimestre adjudicar aquests 
cinc-cents milions que val la inversió de Can Moritz, per la qual cosa 
proposem al Ple, mitjançant aquesta Moció, demanar al Servei Català de la 
Salut que ens donin una resposta urgent a aquest tema, i que faci una 
consignació pressupostària extraordinària per poder posar en marxa els 
serveis de Jaume Soler i les altres dependències sanitàries. 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor José Luís  Morlanes Galindo. 
 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero López, per manifestar que només vol dir que el seu 
Grup està d’acord amb aquesta reivindicació, amb aquesta Moció, perquè 
creiem que realment el Servei Català de la Salut té una actitud totalment 
inacceptable.  Penso que és una reivindicació veïnal  de fa molt anys,  la gent 
que som usuaris d’aquell consultori ho sabem perfectament, i creiem que això 
és intolerable i inacceptable, i que ja és hora de què pensin que Cornellà té 
necessitats, que no és un suburbi, i que la gent que estem aquí som 
mereixedor de tenir aquesta Àrea Bàsica de Salut. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Tardà per manifestar que no és 
dir que estem absolutament d’acord amb aquesta Moció, el que passa és que 
la trobem curta. Nosaltres considerem que caldria, a més a més, afegir-hi un 
punt que instés als Parlamentaris a presentar una Moció al Parlament de 
Catalunya, i, també, considerem que de totes les mocions d’aquesta 
envergadura se n’hauria de fer ressò el Cornellà Informa. 
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 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que suposa que deuen ser 
problemes de restricció pressupostària que deu tenir la Generalitat, però crec 
que és un equipament necessari per a la Ciutat, i votaríem a favor. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Alberto  García Llorente, per manifestar que el seu Grup està totalment 
d’acord amb la Moció presentada. 
 
 Finalment el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, intervé per dir que, 
conseqüentment estaríem d’acord en aprovar la Moció, i que com es dóna 
trasllat als Grups Parlamentaris, si hi ha Grups parlamentaris que volen fer 
accions parlamentàries,  ho faran, i la publicació en el Cornellà Informa, és 
una cosa que ja decidirà el Govern si en la part que fa de la revista això 
s’inclou i, evidentment, cada Grup és molt lliure de tractar el tema que vulgui. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’abstenció del regidor del grup Municipal Socialista, senyor 
José Luis Morlanes Galindo, per aplicació del que disposa l’article 100 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre. 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, referent a la implantació 
de regions o vegueries. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Atès que les Lleis d’Ordenació Territorial de 1987 varen ser 
aprovades pel Parlament de Catalunya sense un consens entre les diverses 
forces polítiques, i que després han esdevingut un factor de polèmica constant 
entre els diversos partits polítics. 
 
 Atès que totes les forces polítiques que han obtingut representació 
parlamentaria en les recents eleccions autonòmiques del 17 d’octubre, incloïen 
en els seus programes electorals la necessitat d’instituir les regions o 
vegueries. 
 
 Atès que la institucionalització de les regions o vegueries apareix en 
moltes zones del país com una reivindicació que permetria estructurar 
realitats territorials avui sense reconeixement institucional, suposaria un 
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factor d’equilibri territorial, i milloraria les relacions entre municipis, els ens 
supralocals i els àmbits de descentralització de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-V proposa a l’Ajuntament en Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’Ajuntament insti al Govern de la Generalitat i al 
Parlament de Catalunya a iniciar un procés consensuat de revisió de les Lleis 
d’Ordenació Territorial vigents, que comporti la creació de les anomenades 
regions o vegueries. 
 
 Segon.-  Que es comuniqui els presents acords al Consell Executiu 
de la Generalitat de Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana 
de Municipis.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, senyora Carmen 
Romero López, es fa una explicació, en la que recalca que és una Moció que el 
que pretén és el consens de totes les forces polítiques que, quan es van 
presentar a les eleccions autonòmiques del dia 17 d’octubre, totes incloïen en 
el seu programa, les necessitats d’instituir les regions o vegueries. Per tant allò 
pel que altres vegades el Grup d’IC-V des de fa molts anys estava lluitant, 
també, per altres punts similars als que recull la Moció dels companys d’ERC, 
nosaltres hem decidit presentar una Moció en sentit més pràctic: que realment 
s’arribi a establir una comissió de treball i de consens en la qual es pugui 
treballar amb tots els punts de vista possibles sobre aquest tema que ens 
afecta a tots i que tothom tenia interès en treballar-hi. Per tant, el que 
busquem és simplement l’acceptació majoritària, per part de tots els Grups 
d’aquest consistori. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor  José Luis  Morlanes Galindo. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma, i manifesta que per part del seu Grup no votaran a 
favor, tampoc en contra. Ens abstindrem, entenent que el treball d’IC-V en 
aquest sentit és el que pertoca, i que tots ens trobarem, més o menys, en 
aquest objectiu de cercar una nova divisió territorial de Catalunya, però 
entenem que nosaltres defensem l’abolició de les províncies, la qual cosa ens 
porta a abstenir-nos en aquesta Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula el  Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que el seu Grup votarà a 
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favor, si  bé els hauria alegrat que totes dues mocions haguessin anat juntes, 
perquè ha estat una reivindicació històrica dels companys que ara presenten 
aquesta Moció  que Catalunya fos una província única, i ens hauria agradat 
que també fos així, però entenem que això és només un complement de la que 
presenta ERC, que també  votarem a favor. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU,  
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup és partidari de 
l’organització de Catalunya com a província única, i per això ens hagués 
agradat que de les dues mocions s’hagués pogut fer una moció consensuada 
per tots els Grups, que sembla que estem bastant d’acord, i, potser, a 
nosaltres també ens hagués agradat afegir algun punt per millorar tant una 
moció com l’altra.  
 
 El punt on diu que s’insta als Grups parlamentaris del Parlament 
de Catalunya que també es fes als del Congrés dels Diputats, perquè aquí 
només es fa esment al Parlament de Catalunya, quan, realment el Congrés 
dels Diputats també tenen quelcom a dir, i que també s’insti a les Diputacions 
provincials a encarar decididament el període transitori fins a la constitució de 
les regions o vegueries, el traspàs de competències i recursos als Consells 
Comarcals, però si no és possible consesuar-les, de totes maneres, votaríem a 
favor. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP,  
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que aquest punt, quasi tots els 
partits o la seva immensa majoria ho reflectien en el seu programa, tant en 
l’àmbit municipal com autonòmic, per tant, el seu Grup, inclosa l’esmena que 
s’ha presentat per part del Grup Socialista, votarà a favor. 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup ha presentat una 
esmena, sobre tot perquè des del municipi que es planteja l’aprovació d’aquest 
acord, és un municipi que està integrat en una realitat molt concreta, 
compartida, que és la realitat de la Regió Metropolitana i també la de 
reconeixement de la comarca a la qual pertanyem que és el Baix Llobregat, i a 
partir d’aquest punt, compartim allò que s’ha exposat per tot el que ha dit la 
Portaveu  d’IC-V. 
 
 Finalment pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V,  
senyora Carmen Romero López, per manifestar que estan d’acord amb aquesta 
esmena, ja que abans no ha fet referència, i que, en principi, sí que acceptaria 
l’esmena del Grup Socialista, i només dir que no ha estat possible la unificació 
o fer una Moció conjunta entre ERC i IC-V en aquest cas. Suposo que no hem 
pogut parlar-lo més profundament, però que estem, en la part essencial, 
totalment d’acord i només reiterar la nostra intenció de  que es creï la 
Comissió pertinent o es doti de l’equip determinat, per poder reflexionar 
conjuntament sobre tot això, i el que implica per a Catalunya. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents, amb l’esmena presentada pel Grup Municipal Socialista, en la que 
s’incorpora al final del punt primer “, i específicament la Regió Metropolitana 
de Barcelona, perfectament compatible amb el reconeixement del Baix 
Llobregat”; amb el vot a favor de tots els Grups municipals, menys del 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, que s’absté.  
 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal de CiU, referent a què els usuaris 
de les zones blaves d’aparcament, puguin efectuar el pagament per mitjà 
de targetes de crèdit.  
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Atès de la dificultat que suposa pels usuaris de les zones blaves 
d’aparcament de Cornellà de Llobregat l’haver de dur moneda fraccionària per 
al seu ús. 
 
 El Grup Municipal de Convergència i Unió, proposa a l’Ajuntament 
Ple, l’adopció de la següent mesura: 
 
 Que el pagament es pugui efectuar també per mitjà de targetes de 
crèdit.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor 
Artís i Villena  es fa una explicació de la Moció, en la que manifesta que la 
Moció fa referència a què es pugui pagar les zones blaves d’aparcament amb la 
targeta de crèdit, per facilitar l’ús de les mateixes. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup 
votarà a favor, sobretot perquè ja està previst que hauran unes modificacions 
derivades del tema de l’Euro, i a més per tot el tema d’energia solar i és previst 
també que es pugui facilitar el pagament mitjançant targetes de crèdit, per 
tant, no tenim cap inconvenient en votar a favor aquesta interessant Moció. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V,  
senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup també està 
d’acord, precisament en el sentit de l’aplicació de l’Euro. 
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 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per preguntar si es té previst el temps en què es 
posarà en pràctica, contestant el senyor Balmón, que es posarà aviat. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referent a la supressió de 
la divisió provincial de Catalunya. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Atès que Catalunya pateix un model territorial caòtic, insostenible i 
poc eficient, amb l’existència de 7 nivells administratius diferents 
(ajuntaments, consells comarcals, diputacions, subdelegacions del govern, 
Generalitat, govern de l’Estat i institucions europees) que és percebut cada 
vegada més com a una rèmora del passat per part dels partits polítics i el 
conjunt de la ciutadania. 
 
 Atès que els criteris d’organització territorial més moderns i efectius 
estableixen que aquests s’han de basar en la democràcia local, la 
subsidiarietat institucional, la participació, la simplicitat, la rendibilitat i la 
solidaritat i que sols així poden ser la base d’un desenvolupament econòmic i 
social harmònic i equilibrat. 
 
 Atès que la racionalització del mapa administratiu català passa per 
aconseguir els objectius  d’eficàcia, racionalització i desburocratització i que 
aquests objectius només es poden assolir amb la supressió de tots els òrgans 
d’administració perifèrica del poder central de Catalunya (per tal que tant 
l’Estat com la Unió Europea puguin exercir les seves funcions a través de 
l’administració de la Generalitat) 
 

El grup municipal d’ERC proposa que el Plenari adopti els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Fer pública la voluntat de l’Ajuntament de Cornellà de Ll. 
d’avançar cap a la simplificació i la racionalització dels actuals nivells 
d’administració actuants a Catalunya  per tal d’assolir l’objectiu que tant 
l’Estat com la Unió Europea exerceixin les seves funcions a través de la 
Generalitat i els ens locals. 
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 Segon.- Instar el govern de la Generalitat a exercir la iniciativa 
legislativa prevista a la disposició addicional primera de la Llei 5/87, de 4 
d’abril, de règim provisional de les competències de les Diputacions 
Provincials, per tal  d’obtenir, a través de l’afectació dels límits provincials, la 
integració en una sola província, denominada Catalunya, de les actuals 
províncies de Barcelona, Girona, Lleida i Tarragona. 
 
 Tercer.- Instar el govern de la Generalitat a adoptar les iniciatives 
legislatives necessàries per fer possible la divisió del territori de Catalunya en 
vagueries (tot agrupant les comarques d’acord amb la seva realitat geogràfica, 
social, econòmica i històrica i establint les bases per a la futura 
desconcentració i descentralització dels serveis de la Generalitat) 
 
 Quart.- Donar trasllat d’aquest acord al Consell Executiu de la 
Generalitat, als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya, a la 
Federació de  Municipis de Catalunya i a l’Associació de Municipis de 
Catalunya. 
 
 Cinquè.- Donar a conèixer a la ciutadania, a través de la publicació 
Cornellà Informa, el contingut d’aquesta Publicar aquesta Moció.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  es fa una explicació de la moció i manifesta, que d’aquesta 
manera s’explica la nostra abstenció anterior, dir que les mocions són molt 
semblants, tan sols divergeixen en un punt, que desgraciadament, per a 
nosaltres, és molt important, per la qual cosa no hem pogut consensuar-la, tal 
com ha dit la Portaveu d’IC-V. 
 
 Concretament és el punt segon que diu instar al Govern de la 
Generalitat a exercir la iniciativa legislativa prevista a la Disposició addicional 
primera de la Llei 5/87, de 4 d’abril, de règim provisional de les competències 
de les Diputacions Provincials, per tal d’obtenir, a través de l’afectació dels 
límits provincials, la integració en una sola província, denominada Catalunya, 
de les actuals províncies de Barcelona, Girona, Lleida i Tarragona. 
 
 Com sabeu, aquesta és una reivindicació història del nacionalisme 
català, i per això, considerem que cal afegir-la a les altres proposades per 
altres Grups polítics, que, certament, totes elles convergeixen, en l’interès 
d’avançar cap a la simplificació i racionalització de l’administració. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero, per manifestar que el seu Grup en aquesta Moció 
s’abstindrà, i ja he explicat una mica abans perquè. 
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 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup votarà a 
favor de la Moció, encara que ens hagués agradat que hagués estat 
consensuada, però si no pot ser, crec que les dues es complementen i encara 
que vagin per separat, nosaltres votarem a favor. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del grup Municipal del PP, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup, justament pel 
segon punt, votarem en contra, perquè el fet d’una sola província denominada 
Catalunya, creiem que és una mica con l’inici d’un nacionalisme geogràfic, per 
tant votarem en contra. 
 
 Finalment intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que, sense ànims d’entrar en 
polèmiques parlamentàries, que són molt més profundes, el seu Grup votarà 
en contra de la Moció, en la mesura que creiem que el debat sobre 
l’organització territorial, la divisió territorial i l’àmbit de les diferents 
competències que s’han d’atorgar ja ho hem manifestat en l’anterior Moció. Dir 
també que aquest debat sobre la província única, per a nosaltres, està una 
mica passat en la mesura que això va estar molt de moda quan hi havia un 
altre tipus d’organització de l’Estat. Ara que l’organització de l’Estat a 
Catalunya està organitzat d’una altra forma, creiem més convenient avançar 
en la nostra pròpia organització, que és a la que fa referència la Moció que  
hem aprovat abans i a la que hem donat el nostre suport. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, dels Regidors del Grup Municipal del PP, senyors 
Alberto García Llorente, i Antonio Naranjo Hijos; i, amb el vot a favor del 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; del 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón; i, del 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; i, amb 
l’abstenció dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen 
Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
  
 
 
 
 



 83

 5.- Moció del Grup Municipal d’ERC, per a crear una comissió 
que estudi la presència de les Caixes d’Estalvi a la ciutat, i del volum 
d’inversions d’Obra Social. 
 
 MOCIÓ 
 
 
 “Exposició de motius: 
 
 El creixement demogràfic i la dinàmica econòmica de Cornellà han 
fet que en l’actualitat a la nostra ciutat operin 10 Caixes d’Estalvi diferents, les 
quals tenen obertes escampades pel conjunt dels barris 46 agències. Es de 
suposar, doncs,  que aquestes entitats financeres són dipositàries d’un gran 
volum de diner provinent dels estalvis i fruit de les hipoteques i préstecs 
contrets per la ciutadania. 
 
 Considerem, tanmateix,  que aquesta fidelitat dels cornellanencs 
envers les Caixes d’Estalvi  mai no ha estat prou corresposta, tal com hagués 
hagut d’ocórrer si es tenen presents els principis assistencials i protectors 
amb que foren fundades. 
 
 En l’actualitat, les Caixes d’Estalvi continuen afirmant 
publicitàriament aquests principis fundacionals, però la realitat és ben 
diferent: actuen d’igual manera que les societats bancàries de caràcter 
comercial o industrial i han esdevingut un veritable poder a l’ombra. 
 
 En el pressupost municipal de l’any 1999 figurava una partida,  en 
el capítol d’ingressos, provinent de la Caixa de Pensions de 2 milions de 
pessetes. En el d’enguany aquesta partida ha desaparegut i solament  
n’apareix una altra  de 5 milions de la Caixa de Catalunya per valor de 5 
milions de pessetes. Tot plegat ens referma en la idea que les aportacions 
d’algunes Caixes són molt minses i, pel que fa a algunes altres, no coneixem 
que en facin cap. 
 
 És evident que cal posar fi a aquest greuge que pateix Cornellà 
respecte a d’altres ciutats catalanes que, bé perquè és allí on resideixen les 
seus centrals de les Caixes o bé pel seu major pes històric com a ciutat, han 
assolit nivells d’inversió superiors. 
 
 Considerem que cal posar fi  a aquesta situació, per la qual cosa 
sol·licitem que el Plenari prengui els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Crear una Comissió formada per un representant de cada 
un del Grups Municipals presents al Plenari, presidida pel senyor Alcalde, 
amb l’encàrrec de dur a terme un estudi de la presència de les Caixes d’Estalvi 
a la ciutat i del volum d’inversions d’Obra Social que hi ha dut a terme en el 
darrers anys. 
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 Segon.- Presentar, una vegada enllestit l’encàrrec, les conclusions 
en aquest mateix Plenari  amb l’objectiu que els Grups Municipals puguin 
prendre  les mesures adients.  
 
 Tercer.- Donar a conèixer el contingut d’aquesta Moció  a la 
ciutadania a través dels mitjans de comunicació municipals.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC,  es fa una explicació de la moció en la que manifesta que per 
al seu Grup aquesta Moció és important, perquè considerem que som davant 
d’un tema  o d’una qüestió, realment important, i que la fem amb la voluntat 
de trobar, en els mínims, punts en comú per part de tots els/les Regidors/es 
del plenari que ens permeti posar-nos a treballar en aquest sentit. 
 
 Nosaltres manifestem en la nostra tesi que el creixement demogràfic 
i la dinàmica econòmica de Cornellà han fet que en aquests moments hi hagin 
deu caixes operant i quaranta-sis agències, i suposem que aquestes entitats 
financeres són dipositàries d’un gran volum de diner, provinent dels estalvis 
d’obrers i obreres, estalvis de tota la vida, en forma d’hipoteca, préstecs de tota 
mena. 
 
 També considerem que els cornellanencs han estat fidels amb les 
caixes, justament per la tradició obrera i popular de la gent de Cornellà, doncs 
la gent ha estat fidel amb les caixes, precisament perquè les caixes 
representaven, ja des de la seva fundació, tenien com a nord bàsic l’existència 
i la protecció de les classes populars. 
 
 Entenem que les caixes s’han convertit en una altra cosa avui dia o, 
si més no, van en camí de convertir-se en una altra cosa, ells no renuncien 
perquè no els interessa publicitàriament els objectius fundacionals, però la 
realitat consideren que és molt diferent, actuen gairebé com a bancs de 
caràcter comercial o industrial, i, a més a més, són un poder fàctic 
extraordinari. 
 
 En el pressupost de l’any 99 hi havia una partida de dos milions de 
pessetes provinent de l’obra social de la Caixa de Pensions. Aquest any, tan 
sols hem vist una de la Caixa de Catalunya de cinc milions per al Festival de 
Pallassos, la qual cosa ens porta a dir, malgrat que és possible que 
desconeguem d’altres inversions previstes per les caixes de Cornellà. Amb tot, 
molt ens hauria de sorprendre la informació que ens pugueu donar per variar 
la nostra percepció sobre el comportament de les caixes, envers els 
cornellanencs i cornellanenques, més aviat pensem que és la història d’una 
fidelitat traïda per part de les caixes. 
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 De fet no coneixem més informacions que les que tenim a través del 
pressupost, certament sabem que la Caixa de Catalunya farà una actuació 
arran de la cessió per part de l’Ajuntament del solar per tal d’edificar el centre 
per a malalts d’Alzehimer, però, en definitiva, sospitem que si féssim una 
relació d’aquests vint anys d’Ajuntaments democràtics, d’aquests vint anys de 
Cornellà democràtic, una relació de totes les inversions que han fet les caixes 
a Cornellà, sospitem que els resultats serien una mica escandalosos. 
 
 És cert que hi ha ciutats de Catalunya, que bé perquè són seu de 
les centrals, o bé perquè tenen un major pes històric, per exemple les capitals 
de comarca, aquestes entitats, en aquestes ciutats, han fet inversió d’obra 
social important, només cal anar a Sabadell, a Terrassa, a Vilafranca, per 
adonar-se’n. En canvi, en el cas de Cornellà, i molt em temo que en el cas del 
Baix Llobregat, la realitat és diferent. 
 
 En aquest sentit nosaltres, crec que encertem en el símptoma, i 
aleshores  només demanen, i, a més a més, ho demanen convençuts que 
podem ajudar que valdria la pena que es crees una comissió. En aquesta 
comissió hi hauria d’haver-hi un representant de cada Grup municipal, 
presidida per l’Alcalde i per totes les persones que ell considerés adients, i que 
es fes un estudi, que suposo que és difícil de fer, però que finalment ens 
portés a unes conclusions sobre si realment la fidelitat que he dit abans de la 
gent de Cornellà respecte de les caixes, en forma de dipòsits, es correspon 
amb el que les caixes han fet per a nosaltres. I considerem que seria bo que 
aquest informe, aquest estudi, després, si més no, les conclusions, es 
portessin una altra vegada, aquí al plenari, i a partir de tenir aquesta 
informació poguéssim discutir sobre que hem de fer conjuntament. 
 
 Considerem que aquesta empresa, és una empresa que desborda al 
Govern municipal, ha de ser una empresa de tots, de manera que ens sentim 
amb l’obligació i amb el desig de demanar, col.laborar i treballar en aquest 
sentit. 
 
 I, finalment fem un tercer punt, que ja és a partir d’ara, per part 
nostra un punt d’ofici que es diu donar a conèixer el contingut d’aquesta 
moció a la ciutadania a través dels mitjans de comunicació municipals això ja 
és d’ofici i no té cap més valor que el de ser presents en aquest recordatori. 
Repeteixo, crear una comissió que treballi, amb ganes de participar-hi i que 
després, d’aquí a un parell de mesos puguem discutir sobre els resultats, i 
potser ens tocarà anar a les caixes i aplaudir-les, potser haurem d’anar a les 
portes de les agències i aplaudir. Ara, potser tindrem elements per convocar 
als directors o responsables de cada una de les caixes i dir-los que ja n’hi ha 
prou de, perdoneu, prendre’ns el pel. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que, sense voler entrar en el 
contingut de l’exposició de motius, que crec que hi ha algunes confusions, 
nosaltres votaríem en contra, partint de la base de què, creiem que, qui ha de 
fer aquest estudi, nosaltres no tenim inconvenient en què es faci, ho han de 
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realitzar persones que se’ls encarregui de dins de la casa, els tècnics, i per 
tant no crec que ho hagin de fer els Grups. En tots cas, allò amb el que sí ens 
comprometem és que un cop realitzat aquest estudi, en la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es pugui debatre i es presenti  
de forma que cregui oportú el President de la Comissió. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flòrez Barrón, per manifestar que segons el seu parer 
el problema no és, a part de què l’estudi es pugui fer per part de les persones 
que es decideixin, però penso que després no és una qüestió, únicament de 
l’Àrea, és una qüestió de tot l’Ajuntament i de tota la ciutat de Cornellà, que 
això pot repercutir i molt beneficiosament. Per tant, estic en què desprès de fet 
l’estudi, tots els Grups municipals puguin discutir i veure com es porta a 
termini una acció perquè això canviï. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del grup Municipal de CiU,  
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que el seu Grup està d’acord en 
què es porti a terme aquest estudi, per veure quin és el grau de finançament 
de les caixes de l’obra social aquí a Cornellà, i nosaltres votaríem a favor de la 
Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Alberto García  Llorente, per manifestar que el seu Grup s’abstindrà. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, 
senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup si que creu 
que l’esperit que té la moció és interessant, és important que hi hagi aquest 
coneixement del que sembla que ara no tenim encara massa clar. Però crec 
que aquest estudi ha de ser realitzat per persones tècniques que puguin 
entendre realment que és allò que estan fent i de què es tracta, i també 
aleshores que tinguin la possibilitat de comprovar directament quina és la 
repercussió en el si de l’Ajuntament, les obres que s’estan fent i amb tots els 
mitjans, per tant la proposta que feia el Grup Socialista, ens assembla 
correcta, no votarem a favor, per tant, aquesta moció. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar si queden clares les posicions, en el ben entès que, tot i que 
l’esmena es rebutgi, queda el compromís de presentar un informe amb les 
inversions que han realitzat les fundacions de les entitats financeres. En la 
mesura que tinguem informació o fins a on tinguem informació, i de què 
podríem compartir una mica des del Govern la filosofia que hi ha a la moció,  
de què és cert que les caixes estan desnaturalitzades, és cert que els recursos 
de les obres socials estan molt concentrats en operacions que tenen a veure 
més amb l’emblemàtic que no amb les necessitats una mica més del territori, 
això ho compartiríem.  Ara bé, el que fa falta, i espero que es faci, es que quan 
es modifiqui la Llei de Caixes, es faci en el sentit de què hi hagi criteris de 
distribució dels recursos de l’obra social i que hi hagi una certa assignació 
territorial d’ells, perquè fins a aquests moments els únics condicionats que ha 
hagut sobre els recursos de les obres socials de la Caixa, ha estat el del propi 
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Govern de Catalunya, per dir, amb aquest mil i escaig milions de pessetes, em 
pagues aquestes coses a mi, Generalitat,  i, per tant, compartint el rerafons 
del tema, llevat que hi hagi això que és necessari, i que no depèn de nosaltres, 
que és un canvi de normativa que ho reguli, el que si són aquestes entitats és   
d’utilitat pública, i l’obra social ha de tenir una distribució territorial i les 
administracions, no sols la Catalana, la de la Generalitat, haurien d’intervenir 
en això. 
 
 Per tant, continua dient el Sr. Alcalde,  una mica per aclarir la 
posició, el rebuig és en base a què pensem que no s’ha de crear una Comissió 
representada per cada un dels Grups. En la Comissió Informativa ja hi ha 
representants de tots els Grups, els tècnics ja elaboraran un informe, que es 
comentarà i el que hem d’esperar és, no només tenir dades per queixar-nos, 
que segur que tindrem raons per queixar-nos, al marge de què hagi previstes 
inversions importants d’algunes de les fundacions de la ciutat, sinó de què hi 
hagi els canvis de normativa que possibilitin que les caixes realment 
inverteixin una part dels seus beneficis allà on es genera, que és en poblacions 
com la nostra. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i, amb el vot a favor del Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor 
Artís i Villena; del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez 
Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma; 
i, amb l’abstenció dels Regidors del Grup Municipal del PP, senyors Alberto 
García Llorente, i Antonio Naranjo Hijos.  
 
 
 
 6.- Moció del Grup Municipal d’ERC, relacionada amb la 
publicació municipal Cornellà Informa. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Atès que el nostre Grup Municipal considera que actualment  la 
publicació Cornellà Informa, malgrat ésser una revista pública que hauria de 
tenir com a objectiu prioritari informar de manera rigorosa i  objectiva  sobre 
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la vida municipal, pateix de múltiples mancances, d’entre les quals destaquen 
el fet d’obviar i/o tergiversar informacions generades per la mateixa vida 
política de l’Ajuntament, per la qual cosa sol·licitem al conjunt dels Grups 
Polítics Municipals el suport a un seguit de mesures amb la voluntat de 
superar aquests dèficits, convençuts que entre tots serem capaços d’avançar 
cap a un model informatiu més democràtic i participatiu. Val a dir que 
aquesta moció  pretén ser el reflex de la mateixa voluntat que han mostrat 
diversos grups polítics presents  en el Parlament de Catalunya  (PSC, IC i ERC 
i d’altres)  en els darrers dies  respecte a  aconseguir regenerar  els mitjans de 
comunicació públics depenents de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Atès que presentem (nota adjunta) al conjunt dels regidors dels 
diversos Grups Municipals d’aquest Plenari l’opinió i l’actuació  del Grup 
Socialista en els orígens de la publicació Cornellà Informa que prova que el 
compromís a favor de la imparcialitat i l’objectivitat informativa dels òrgans i 
mitjans de comunicació públics ha estat un tema recurrent al llarg d’aquests 
anys d’ajuntaments democràtics.   
 
(nota adjunta: En la Sessió Plenària del 28 d’octubre de 1983  s’aprovaren les 
normes de funcionament de la publicació municipal Cornellà Informa. En 
l’apartat  segon, s’hi diu: “Una Comisión presidida por el Alcalde o Concejal en 
quien delegue y formada, además, por un concejal de cada grupo municipal, con 
voz y voto, y por el Jefe de Prensa de este Ayuntamiento, con voz pero sin voto, 
determinará los contenidos de la publicación”.  El Grup Socialista votà a favor i, 
fins i tot, explicità a través del regidor Pedro Parra que la redacció  d’aquest 
apartat els plaïa prou com per retirar, a més, una Moció anterior del seu Grup. 
Ben aviat devien aparèixer els problemes, perquè el 12 de desembre de 1983, 
l’actual alcalde, aleshores portaveu del Grup Socialista,  sol.licitava en Sessió 
Plenària d’aquest Ajuntament en relació a l’aparició del nº1 del Cornellà 
Informa, tot fent referència a una moció anterior presentada pel seu mateix Grup 
Municipal, la creació d’una Comissió que “velara por el carácter pluralista y 
democrático, que entendemos debe tener este medio de información municipal y 
cuyo ejemplo de lo que no debe ser fueron los números 1 y 2”. El senyor Montilla 
seguia manifestant en aquella mateixa Sessió Plenària “en el proceso de 
elaboración del número 3 observamos, con perplejidad, la falta de seriedad del 
Equipo de Gobierno, que no ha tolerado la más mínima aportación de los demás 
grupos, o, al menos, del nuestro, y que ha reducido a la Comisión, creada por 
este Pleno, al mero papel de comparsa”. La intervenció segueix amb els 
següents arguments: “las informaciones que en ella se recogen (en referència a 
la revista) son, en realidad, opiniones que encubren una actitud propagandística 
carente del más mínimo espíritu crítico”. Finalment sol.licita en referència a la 
informació continguda “sea más explícita  y que refleje, con veracidad y 
seriedad los grandes debates del Ayuntamiento, como por ejemplo la aprobación 
de los presupuestos”. 
 
D’altres  intervencions de l’actual alcalde en aquella mateixa sessió reflectides 
expliciten “que el Boletín requiere una censura y una dirección, máxime cuando 
se trata de un medio de comunicación que se hace con fondos públicos y que, 
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por tanto, no puede ni debe dejarse esta competencia en manos exclusivas del 
Jefe de Prensa”.  
 
Quant al Cap de Premsa,  en la Sessió Plenària del dia 27 de juliol de 1983 el 
senyor Montilla manifestà que “las tareas llevadas a cabo por el Jefe de Prensa 
han sido totalmente partidistas” per la qual cosa en aquell Plenari la 
contractació definitva d’aquell professional no fou aprovada. Al cap de tres dies, 
en una nova Sessió Plenària, i amb el vot en contra del Grup Socialista, el Cap 
de Premsa fou contractat per acord de Ple.  Aquesta contractació arribà a 
generar,  fins i tot, la interposició d’un  recurs  de reposició contra aquesta 
contractació. 
 
Quant a la participació de la ciutadania i de les entitats de la ciutat en la 
publicació Cornellà Informa volem recordar que  en el moment que s’inicià la 
publicació de la revista Cornellà Informa, setembre de 1997,  a través de la 
pàgina web, s’hi diu:  “Benvinguts a aquesta nova època del butlletí municipal 
Cornellà Informa. Amb la posada en marxa d’aquest nou mitjà l’Ajuntament vol 
apropar a les ciutadanes i ciutadans aquelles informacions d’interès que poden 
permetre tenir un coneixement detallat dels nous projectes i de les activitats de 
relleu que tenen lloc a la ciutat. També volem saber la seva opinió: sobre la 
ciutat, la seva gent, els esdeveniments... i tot allò que pugui ser d’interès de les 
ciutadanes i ciutadans. Aquestes opinions seran publicades en la secció Opinió.) 
 
 Per tot això, el nostre Grup Municipal li prega que es prenguin els 
següents acords, convençuts que podem entre tots aquest debat obert de fa 
anys sobre la necessitat d’assolir uns mitjans de comunicació públics 
veritablement democràtics: 
 
 Primer.- Creació d’un Comissió formada per representants de tots 
el Grups Polítics Municipals  que vetlli per l’equanimitat de la informació 
continguda en la publicació  municipal Cornellà Informa. 
 
 Segon.- Obrir la publicació als ciutadans de manera que, 
individualment o bé a través de les associacions i entitats, puguin palesar-hi 
les seves opinions. 
 
 Tercer.- Acceptar la necessitat que la publicació també reflecteixi  
els debats i les opinions dels diferents Grups Polítics Municipals sobre els 
afers municipals expressats en els òrgans de participació municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció en la que manifesta que 
aquesta és la segona part del tema del Cornellà Informa. De fet, la primera 
part de la Moció, allò que se’n diu exposició de motius, és el calc del que ja 
vam presentar en el mes anterior, vam dir que si la legalitat ens ho permet ho 
farem mes rera mes. Tan sols volíem recordar una cosa perquè no se’ns acusi 
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d’oportunistes, i perquè no se’ns digui que el que pretenem és només buscar 
problemes; el que volen dir és que el tema que presentem i el tema que 
discutim, és un tema recurrent, que sempre ha estat present en aquest 
plenari, i possible que hagi estat present en els plenaris de molts altres 
Ajuntaments, de manera que no ens traiem  cap carta de la màniga, sinó que 
nosaltres, no som altra cosa, just quan hem arribat recollim el testimoni, som 
hereus d’una situació que altres companys, anteriorment, en aquest plenari, 
també van haver d’afrontar, i en aquest sentit, ens volem referir a quina era 
l’actitud del Grup socialista, als anys vuitanta, nosaltres hem fet un petit 
exercici de recerca de les actes del plenari i ens hem trobat en coses que em 
sembla que ens donen la raó, i és el següent: 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez, per manifestar que com sigui que nosaltres ja 
havien presentat abans una moció en aquest sentit, li donem suport 
totalment. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís, per manifestar que la moció del mes anterior la 
vàrem votar a favor, i en aquesta també votarem a favor. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Alberto García Llorente, per manifestar que el seu Grup també sent 
coherents, la varen votar en la sessió anterior, i la votem aquesta vegada 
també, però no per la nota històrica que s’hagi pogut treure, perquè per a res 
té a veure un context amb altre. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’IC-
V, senyora Carmen Romero, per manifestar que també voldria recalcar que 
malgrat que es treu tota aquesta justificació històrica, crec que han passat 
disset anys, pràcticament vint, que han canviat moltes coses, i que aquesta 
pàgina més negra, diguérem, de l’època de l’oposició socialista, ara a nosaltres, 
ja no ens interessa. Crec que el temps ha passat per a tots/es 
beneficiosament, i també crec que nosaltres apostem per una informació 
veraç, equànime, i sobre tot per una informació que sigui entesa pel 
ciutadà/na, i moltes vegades, els discursos, els requeriments, els tipus de 
voltes que fem aquí, les mocions que presentem, etc, tot això, no té massa 
interès per el ciutadà/na de qualsevol poble, i Cornellà no serà una excepció. 
Per tant, crec que s’ha d’anar a coses que puguin interessar realment, i en un 
llenguatge planer i clar, i que també tingui un contingut atractiu, perquè la 
gent ho pugui llegir, i perquè realment, siguin fidels i continuïn tenint notícies 
de la seva ciutat. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Socialista, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que, sense ànims de competir 
per entrar en recerca documentalista de cada Ajuntament, amb discursos a 
vegades que són molt quantitatius, però crec que tenen serioses mancances 
qualitatives quan parlen d’un altre entorn i parlen també d’una altra situació, 
i que podríem estar molta estona parlant de com es va produir tot allò, fins i 
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tot hi ha dades que no són correctes, i, evidentment, sense compartir aquesta 
obsessió, nosaltres ens ratifiquem en el mateix que vàrem dir a l’anterior Ple. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr.  Alcalde, José Montilla Aguilera,  
per manifestar que li agradaria que ja que fa recerca històrica miri a veure en 
el número a què fa referència les actes, en el número 1, a veure si troba algun 
article d’opinió del que vostè parla, perquè no tenia possibilitat d’escriure, cosa 
que vostè si que té ara en el Cornellà Informa, per tant hi ha coses que 
realment han canviat. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; i, dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i, amb el vot a favor dels Regidors del Grup Municipal del PP, senyors Alberto 
García Llorente, i Antonio Naranjo Hijos;  del Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena; del Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignacio Flórez Barrón; i, del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma.  
 
 
 
 7.- Moció del Grup Municipal d’ERC, en referència a l’emissora 
municipal Ràdio Cornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Exposició de motius: 
 
 Atès que el dimarts dia 14 del mes en curs vam ser coneixedors, 
informalment, que la directora de l’emissora municipal Radio Cornellà, deixava 
el càrrec, i suposant que aquesta funció haurà de ser pròximament assumida 
per alguna altra persona, fent-nos ressò alhora de la crida feta pel Consell de 
l’Audiovisual de Catalunya de la necessitat que els mitjans de comunicació 
públics municipals consensuïn els criteris de funcionament en pro de superar 
el partidisme i democratitzar aquests mitjans,  el Grup Municipal d’ERC prega 
al plenari prendre el següent  
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ACORD 
 
 Únic.- Que l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat es comprometi a 
nomenar la nova persona encarregada de dirigir l’emissora municipal Ràdio 
Cornellà per acord consensuat dels membres d’aquest Plenari.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es llegeix la Moció. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, per manifestar que el seu Grup ha 
presentat una esmena a aquesta Moció, on es recull essent coherents amb les 
postures que hem mantingut en altres llocs una referència al debat que ha 
hagut al Parlament de Catalunya, també als acords adoptats en el Consorci de 
Comunicació Local. Creiem que s’ha de procedir, perquè a més haurà un nou 
panorama audiovisual també en la ciutat, a una sèrie de reformes. L’esmena 
va en aqueix sentit, en dir que no tenim cap inconvenient que es consulti a 
tots els Grups municipals per intentar assolir un consens, i a la vegada 
entenem que el que té la facultat per poder nomenar a aquesta persona és 
l’Alcalde, perquè el Ple només pot adoptar un acord de proposta de la persona 
que hagi d’assumir en el seu moment la direcció de Ràdio Cornellà. 
 
 I això en el ben entès que algunes vegades crec que hi ha errors 
d’apreciació, potser, perquè alguns tindrien certa tendència o estigmes a 
creure que tot ha de ser controlat,  i ja he explicat en privat i en públic, que la 
política nostra, respecte a l’únic mitjà que tenim, tenim una postura molt 
oberta i participativa, i, evidentment, res restrictiva, per a totes les coses que 
allí s’estan realitzant. Crec, que això està, com l’altra nit vaig veure reflectit en 
una trobada bastant plural, i a on la gent se sent perfectament còmode, però 
bé, deixant de banda, les dubtes que algú pugui tenir perquè, potser, si ells 
estiguessin en el nostre lloc, potser els hi encantaria fer altres coses distintes. 
Nosaltres no tenim cap inconvenient en iniciar aqueix procés, en fer aqueixa 
consulta i en prendre els acords pertinents. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Tardà, per manifestar que li sembla molt bé. D’altra banda, nosaltres, 
fins i tot, vam saber que hi havia una persona i inclús ens van dir el nom de la 
persona que ocuparia aquesta responsabilitat. Després jo vaig parlar amb el 
Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, i ell em va parlar d’una promoció interna, crec 
que el que em va dir ell és diferent de la voluntat que manifesta aquesta 
esmena a la moció, de la qual cosa m’alegro i me n’alegro de la persona 
aquella perquè en lloc de promocionar-la, l’enfonsàveu. És a dir, és possible 
que aquella persona o una altra sigui una persona adient per ocupar aquest 
càrrec, gairebé pensem que sí que ho és, si és que es tracta d’aquesta persona, 
però només volem nosaltres que això abans, se’n parli, almenys hi hagi la 
voluntat d’entendre’ns entre tots . 
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 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera per 
preguntar si el Sr. Tardà acceptaria l’esmena, i manifestar que estaríem 
d’acord en el ben entès que ja ens hagués agradat que en el debat del 
Parlament de Catalunya, s’hagués recollit que el President de la Corporació 
Catalana, seria elegit  però passat pel Ple del Parlament de Catalunya no ha 
estat així, però en qualsevol cas s’aprova per unanimitat. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Es retira la Moció presentada pel Grup Municipal d’ERC, i sotmesa 
a votació l’esmena a la moció,  presentada pel Grup Municipal Socialista, és 
aprovada per unanimitat dels assistents, amb el text següent: 
 
 “El recent debat realitzat en el Parlament de Catalunya sobre els 
mitjans audiovisuals a Catalunya i la resolució que al respecte s’ha adoptat 
per a formular un nou marc legislatiu, així com l’acord adoptat de forma 
unànime per tots els grups polítics i ajuntaments integrats dins del Consorci 
de Comunicació Local, assenyalant la posta en marxa d’un procés per tal 
d’aprofundir en els principis de pluralitat, independència, neutralitat 
informativa i respecte als valors democràtics i ètics que han de regir l’actuació 
del sector públic audiovisual. 
 
 Davant l’actual marc general, i tenim present la realitat que 
representa el funcionament de l’emissora municipal Radio Cornellà, així com 
la prevista creació d’una televisió municipal, entenem la conveniència de  
realitzar un estudi de l’actual situació i formular noves propostes amb criteris 
organitzatius i reglamentaris de adequació a la gestió del nou panorama 
audiovisual. Aquest nou marc tindria que tenir present entre altres qüestions 
les reformes de les funcions del Consell de l’Audiovisual de Catalunya que li 
siguin encomanades per Parlament de Catalunya, i sobretot aquelles que ens 
afectin concretament al món local. 
 
 Pel que fa a l’elecció de la persona que tindrà que assumir la 
direcció de l’emissora municipal, i sense alterar la forma del seu nomenament, 
ja que aquest esta regulat per la normativa jurídica que afecta al personal 
eventual, és podria formular la proposta d’aquesta persona mitjançant el 
consens dels grups polítics municipals, i en qualsevol cas per amplia majoria 
del Ple municipal. 
 
 Per aquests motius es proposa al Ple municipal prendre els 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar un procés d’estudi i resolució per tal d’establir un 
nou marc organitzatiu i  reglamentari dels mitjans de comunicació 
audiovisuals municipals. 
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 Segon.-   Realitzar una consulta als grups polítics municipals per 
tal de realitzar una proposta consensuada sobre la persona encarregada 
d’assumir la direcció de l’emissora municipal, i si no, a la sessió plenària del 
mes de gener el Ple Municipal adoptarà l’acord de proposar el seu 
nomenament per amplia majoria, i s’efectuarà la designació tal com preveu 
l’actual legislació. 
 
 Tercer.-  El compliment d’aquest acord implicarà necessàriament la 
modificació de tots aquests apartats reglamentaris relacionats amb aquest 
tema. 
 
 
 
 
 8.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referent al greu problema 
de calefacció a l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 MOCIÓ 
 
 
    “Antecedents: 
 
    En la Escola Bressol Linda Vista, hi ha un greu problema amb la 
calefacció: 
 
    El sistema que existeix és per aire forçat que, segons la informació  
que ens ha arribat, genera greus problemes en la salut dels nens i nenes, 
perquè, a més de la normal suspensió de partícules o microorganismes que 
expulsa l’ambient, aquest és molt sec i produeix  moltes molèsties en les vies  
respiratòries  dels petits. 
 
   Existeixen greus desequilibris entre les distintes dependències de 
l’edifici: mentre que, perquè en una aula s’arriba a la temperatura adequada, 
en altres es dispara i tenen que obrir les finestres, perquè es insuportable per 
a les criatures, a més de què al sortir al carrer se constipen amb facilitat. 
 
 Tot això té molt a veure amb l’antiguitat dels aparells que, al mateix 
temps, són totalment ineficients i suposa un malgastament innecessari 
d’energies i un mal servei. 
 
    PROPOSEM: 
 
 Que se faci una revisió a fons, com més aviat milloe i es procedeixi a 
modificar els elements que siguin necessaris per corregir els defectes que 
provoquen  els esmentats problemes, si és precís, substituint-los per altre 
sistema més eficient i eficaç. No havent-se de descartar la possibilitat 
d’instal·lar plaques solars, com a font d’alimentació energètica.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA  es fa una explicació de la Moció, en la que manifesta que es 
tracta dels problemes que hi ha a l’escola bressol Linda Vista, en el tema de la 
calefacció, tan antiga com el propi edifici, i que crea problemes de tot tipus. 
Així mentre en uns llocs, hi ha una sequedat a l’ambient impressionant, que 
els nens la pateixen i tenen problemes en l’aparell respiratori, però, a més a 
més, es veu que per arribar a una temperatura ambient normal a 
determinades dependències o aules, altres s’escalfen i han d’obrir les finestres, 
amb una pèrdua d’energia important. 
 
 L’únic que demanem és que immediatament es revisi a fons aquest 
tema i es modifiqui el que sigui necessari. A més, ens agradaria moltíssim  que 
com una instal.lació municipal que és, anéssim pensant en la possibilitat, 
d’instal.lar plaques solars com una font d’energia, per fer que la calefacció allí 
s’alimenti del sol. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Cristina Gasull Martínez, 
com a Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, per manifestar que el senyor 
Flórez ha dit una paraula molt bonica,  “és antiga”,  i això no vol dir ni vella ni 
feta malbé. És antiga i està en bon funcionament, en tot cas, val la pena 
explicar, que demà quan acabi l’escola aprofitarem aquests dies de festa per 
instal.lar calefacció. Ja estava previst col·locar un humificador industrial a la 
mateixa sala on està l’aparell, per tant l’aire passarà i sortirà  encara, amb  
més adequació. 
 
 Nosaltres vam demanar a una empresa de Barcelona a finals de 
novembre que  vinguessin a fer un estudi definitiu i el 3 de desembre va venir 
un tècnic a donar la visió última per poder-ho col.locar aquestes vacances. 
 
 El personal de manteniment, va aprofitar per dir-li ja que fes una 
revisió general  perquè hi havia coses que no acaben de funcionar, perquè 
havia aquestes queixes, d’aquesta situació de sequedat, etc., que no vol dir 
que produeixi malalties, però sí que pot ser molest. 
 
 L’informe d’aquest tècnic diu que en realitat no li sorprenen les 
anomalies perquè tot el sistema de sortida ha estat manipulat a la inversa. 
Com passa normalment, ningú assumia ser responsable d’haver-lo tocat, per 
tant, aquest tècnic el va recol.locar i demanar a la direcció del centre que no 
es manipulés. 
 
 Per tant, en aquest moment, suposem que si ningú més l’ha tocat 
funciona amb el sistema d’humificació,  i si no és així haurem de buscar un 
altre sistema. Crec que el fet de ser antic no vol dir que s’hagi de canviar, 
entre altres coses perquè l’electricitat té alguns avantatges, per exemple, és 
més econòmic que algun altre sistema, però no és la més important. És potser 
la més segura dins del poc segur que en aquest moment és tot, les dificultats 
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que tenim a vegades en les calefaccions d’un sistema més tradicional, i al que 
ja estem tots acostumats a casa, com és el gas natural. Encara que aquesta 
vegada alguns hagin passat fred, en general no passa, és que quan tens nens 
molt petits has de protegir molt bé els radiadors, perquè cremen, crema 
l’entrada d’aigua calenta i crema el propi radiador, per tant, quant més 
protegit està el radiador més fort l’has de posar, més consum hi ha, perquè 
sinó no escalfa.  
 
 Crec que la calefacció ha de funcionar i sinó posarem un altre 
sistema. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió del Portaveu del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per manifestar que 
hi ha qüestions d’aquestes, que s’haurien de plantejar. Penso que he d’apel·lar 
una mica a la sensatesa de tothom, hem de mirar de portar temes que tinguin 
un cert calat polític, i els temes que  són de Comissió, es portin allà on també 
es pot demanar explicacions i informació. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flòrez, per manifestar que això,  està escrit el dia 17, 
divendres, desprès de què la Comissió s’hagués fet, i quan em va arribar 
aquesta informació. Després dir, independentment de tot això que ha dit la 
Cristina i que espero que doni un bon resultat, o un millor resultat,  que no hi 
ha cap energia menys eficient que l’electricitat, una altra cosa és on es 
produeix, fins on la consumim, em sembla que és la més econòmica. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, per preguntar si hi ha, a part del 
proponent, més Grups que voten a favor de la Moció. 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra dels Regidors/es del Grup Municipal del PSC, 
senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón 
Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández Mesa, Juan Antonio García 
Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez Vives, Llorenç Luna Rodríguez, 
Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora 
Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon 
Salabert Parramón; dels Regidors/es del Grup Municipal d'IC-V, senyora 
Carmen Romero López i senyors Arnau Funes Romero i Miguel López Sánchez; 
i, dels Regidors del Grup Municipal del PP, senyors Alberto García Llorente i 
Antonio Naranjo Hijos;  i, amb el vot a favor del Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA,  senyor Ignacio Flórez Barrón; del Portaveu del Grup Municipal d’ERC, 
senyor Joan Tardà i Coma; i, amb l’abstenció de Portaveu del Grup Municipal 
de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
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 9.- Moció dels Grups Municipals d’ERC i d’EUiA, referent a 
l’aturada del subministrament del gas arran d’una avaria a les canonades 
del gas i de l’aigua. 
 
 MOCIÓ 

 
 

 “Exposició de motius 
 
 Com sabeu, el dimarts dia 14 d’aquest mes, arran d’una avaria a les 
canonades del gas i de l’aigua, es va produir una aturada del subministrament 
del gas que, en el moment de redactar aquesta moció (divendres, dia 16) 
encara afecta un bon nombre d’habitatges de Cornellà.  
 
 Atès que la població de Cornellà ha patit diverses informacions 
contradictòries, a través de trucades telefòniques a la mateixa companyia i 
dels mitjans de comunicació, i tota mena de perjudicis materials que afecten a 
l’economia i al benestar,  
 
 Els Grups Municipals de d’ERC i d’EUiA demanen al Plenari que 
adopti els següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Que l’alcaldia s’adreci a la companyia Gas Natural per 
mostrar la disconformitat del consistori pel que fa a la manca d’informació 
soferta per tants ciutadans afectats per aquesta avaria. 
 
 Segon.-  Instar la companyia de Gas Natural a pagar sense cap 
demora els possibles desperfectes en aparells, les despeses extraordinàries i a 
compensar (a través de la pròxima factura) els danys que hem patit en el 
benestar de la nostra vida quotidiana. 
 
 Tercer.- Donar a conèixer a la ciutadania el contingut d’aquesta 
moció a través del Cornellà Informa.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que aquesta Moció fa referència a un tema que s’ha debatut, 
per tant, cal definir si es manté la Moció o no es manté.  
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Tardà, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, per manifestar que consideren que la informació que s’ha 
donat és exhaustiva, que el debat ha estat ric, i tan sols els queda el dubte 
sobre el pronunciament del plenari. Nosaltres, i acabo just amb les paraules 
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amb que ha acabat el Sr. Ignacio Flórez quan parlava en els finals del debat 
anterior, considerem que és bo que el plenari faci un pronunciament sobre 
l’actitud i el comportament de la companyia, i que a més a més, digui 
unànimement que vetllarà perquè la companyia no utilitzi cap mena de 
trampa per finalment no acomplir amb els compromisos establerts. Crec que 
és la manera que els ciutadans se sentin acompanyats, recolzats i també les 
associacions de veïns, tan sols demanen que hi hagi un text que surti 
consensuat per tots nosaltres, i que no dirà res de nou del que ja s’ha dit. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde per manifestar que, en qualsevol 
cas, el que hi ha sobre la mesa, és una moció que diu que l’Alcaldia s’adreci a 
la companyia de Gas Natural. He de dir que l’Alcaldia s’ha dirigit 
personalment, i, a més a més, per escrit, i no hi ha cap problema, de donar 
més detalls d’això que ja s’han donat. Quant a instar a la companyia a què 
pagui sense demores els desperfectes, allò que s’està fent va molt més enllà de 
la Moció, però si el que estem discutint és la moció, s’ha de dir que no sols 
s’ha fet això, sinó que s’està fent molt més del que diu la moció. No sabrem 
que ha passat amb la ruptura fins que no tinguem l’informe de la Direcció 
General d’Indústria, ni si hi ha problemes a la xarxa hem de fer inversions fins 
que no veiem la predisposició de les companyies, per tant demanaria que la 
Moció es retiri, al marge de què evidentment l’Alcalde que representa a tot 
l’Ajuntament i a tota la ciutat, ja ha manifestat el seu parer respecte a Gas 
Natural i a la Companyia d’Aigües. Seguidament contesta el Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, Sr. Tardà, que retira la Moció. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Es retira la Moció a indicació del Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Tardà. 
 
 
 
 10.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón, per presentar el prec següent: 
 
 “Antecedents: 
 

El Club d’atletisme Can Mercader de Cornellà, està duent el nom de la 
nostra ciutat per tot el territori de Catalunya, atès que participa, amb gran 
número d’atletes, en moltes competicions de fons: curses, mitges maratons i 
maratons, amb resultats molt positius i dignes, per exemple, referint-nos sols 
als casos més recents: el dia 28 de novembre van obtenir el primer lloc per 
equips, en mitja marató de Tarragona, el dia 12 de desembre, van quedar 
segons en la mitja de Vilanova i la Geltrú, en la que varen  participar amb més 
de 50 atletes. 
 



 99

 Aquests homes i dones, com és conegut per tots nosaltres, entrenen 
en el Parc de Can Mercader, havent de deixar la roba en un banc o amagada 
on millor els hi sembli, havent-se donat el cas de què se la han pres en més 
d’una  ocasió, amb els  problemes que això els crea. Tenen una oferta de la 
Unió Esportiva Cornellà, perquè utilitzen les instal·lacions del Camp de la via 
fèrria, com a vestidor, però la distància fa difícil la seva utilització. 
 
 En el Parc tenim els vestidors de la piscina, que està 9 meses 
desocupada, en la que tenen el despatx els vigilants del Parc. 
 
 Por tot el que s’ha exposat, PREGO: 
 

Que s’estudiï la possibilitat de deixar-los utilitzar els esmentats 
vestidors, per poder canviar-se i deixar la roba, amb la seguretat de 
què no crearien el mínim problema i els facilitaríem un servei que 
està més que justificat i que repercutiria a fi de bé d’un col·lectiu 
que pot ser exemple de convivència i d’una sana pràctica. 

 
Esperem que es consideri com un tema d’interès social que té una 
fàcil solució.” 

 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Flórez, per efectuar la 
pregunta següent: 
 
 “Ja fa algun temps que vaig plantejar que, des que es va obrir el 
“Nus del Baix Llobregat”, s’havia eliminat la connexió amb la Ronda de Dalt, 
venint des de la “Ciutat Sanitària de Bellvitge”. Ara s’ha tallat el pas per sortir 
des del pont de  la rotonda de la  carretera del Prat en direcció a la zona del 
Port, amb la qual cosa s’està dificultant la sortida des d’aquella zona a les 
persones que ho han de fer per  aquella zona. 
 
    Pregunto: 
 
 1r. S’ha consultat o informat a aquest Ajuntament sobre aqueixes 

decisions? 
 
    2n. S’han iniciat les gestions perquè es modifiquin i se solucionin 

els esmentats problemes?” 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Portaveu del Grup 
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per donar resposta a la pregunta efectuada pel Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, Sr. Flórez, manifestant que les modificacions efectuades en la 
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connexió del cinturó litoral, com a conseqüència de les obres de la A-16 i de 
l’autovia del Baix Llobregat, han provocat la redifinició de l’anomenat Nus del 
Llobregat, pràcticament fora del nostre terme municipal. En el període 
d’informació pública de les esmentades modificacions l’Ajuntament ha 
mantingut diversos contactes amb la Delegació del Ministeri de Foment en 
Catalunya, a més de presentar al.legacions perquè les connexions dins del 
terme municipal es mantingueren, és a dir, perquè es pogués accedir de 
manera clara a la Ronda de Dalt, el Cinturó del Litoral i l’Autovia A-16. 
 
 D’acord amb les explicacions donades pels tècnics del Ministeri, les 
distàncies mínimes entre connexions estan regulades per la normativa de 
seguretat vial, de manera que aquestes augmenten a mesura que el mateix 
Nus resol més d’una. Això explica que el tram de la Ronda Litoral que 
transcorre pel terme municipal de Cornellà, amb tres connexions, fa molt 
difícil que per la seva llargada pugui accedir-se des de cada enllaç en totes les 
direccions. La situació actual de la connexió de la Carretera del Prat no és 
definitiva ja que una vegada acabada les obres d’ampliació dels dos carrils 
centrals de la Ronda Litoral s’haurà de rectificar. 
 

A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio  Balmón Arévalo, per contestar el prec del Sr. Flórez 
Barrón,  i dir que ja vam comentar a l’anterior Ple aquesta qüestió pel que es 
refereix a la llum. Avui parlem del  vestidor, demà seran les dutxes, després 
serà el local i al final el parc tindrà un altre sentit diferent del que ha de tenir 
un parc. Si algú ens vol obligar a què al final allí hi hagi un club, jo ho sento 
molt. Hi ha un estadi, uns clubs, hi ha unes instal.lacions esportives que té 
l’Ajuntament però allò no és una instal.lació esportiva, i per tant, crec que 
insistir en aquest camí no és recomanable ni per a uns ni per altres. La gent 
que vulgui fer activitats al parc les poden fer i estan regulades, i per tant no hi 
ha cap inconvenient, però a partir d’això, intentar forçar una altra situació no 
em sembla res convenient. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma, per efectuar la pregunta següent: 
 
 “En la Sessió Plenària del dia 28 d’octubre de 1999 la Regidora del 
Partit Popular Sra. Isabel Espinosa li va adreçar una pregunta relacionada 
amb la construcció d’un bloc d’habitatges en la cantonada dels carrers 
Salvador Dalí i Pablo Picasso que sembla ser que no respecta la línia del 
carrer, la qual cosa li feia suposar que podia ser susceptible d’un greuge per a 
d’altres ciutadans d’aquell indret que s’havien vist obligats a cedir  terreny. 
Vostè va respondre que allò que corresponia era la consulta de l’expedient als 
Serveis Tècnics d’Urbanisme del nostre Ajuntament.  
 
 El nostre Grup Municipal ha mantingut una entrevista amb 
l’arquitecte municipal, la qual gentilment i de manera acurada ens ha 
informat d’algunes qüestions, d’entre les quals la que fa referència al fet que 
aquest solar propietat d’EMDUCSA va ésser venut en pública subhasta, que la 
planificació prèvia contemplava l’aliniament (conegut, doncs, pels licitants)  
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que obliga a cedir una part dels baixos per a vorera porxada i edificar en la 
part superior, amb la finalitat d’oferir una millor sortida al  carrer Pablo 
Picasso des de la zona verda contigua. 
  
 Per tal d’aclarir alguns aspectes desconeguts o no entesos 
abastament per part de veïns del barri, alguns electors ens han fet arribar la 
petició que els transmetem perquè l’Ajuntament ho aclareixi i ho expliqui.  
 
 Per la qual cosa voldríem conèixer: 
 
 1. A qui fou adjudicat en subhasta aquest terreny? 
 2. Per quina quantitat de pessetes fou adjudicat? 
 
 I finalment volem fer-li arribar el següent prec: 
 

Per la qual cosa li agrairem que  la revista Cornellà Informa publiqui 
l’estudi de detall d’aquesta obra i els arguments de planificació 
urbanística que justifiquen  que l’Ajuntament lliurés un permís per 
a la construcció d’un bloc d’habitatges que no respecta la línia de 
façana, convençuts que la ciutadania ho sabrà comprendre i 
n’agrairà la informació.” 

 
 
 Continuant amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà fa les preguntes i 
precs següents: 
 
 “Diverses vegades,  el Grup Municipal Socialista  ha presentat 
Mocions per a ser debatudes en el Plenari Municipal pocs instants abans 
d’iniciar-se la sessió. Aquest comportament ens ha provocat sorpresa i enuig, 
en considerar que no és gens  respectuosa envers la resta de companys i 
companyes del Plenari que pertanyen als altres Grups Municipals ja que ens 
obliga a fer-ne una lectura poc acurada i impedeix fer-ne una reflexió, tal com 
ens obliga les responsabilitats contretes.  
 
 D’altra banda, consultat el Reglament d’Organització Municipal, no  
hi hem sabut veure en l’articulat, el fonament que justifiqui aquest recurs 
emprat pel Grup Municipal Socialista, tota vegada que la resta de Grups 
Municipals  tenen per costum  lliurar el contingut de les Mocions al   Govern 
de la ciutat en la reunió de la Junta de Portaveus. 
 
 Per la qual cosa  preguntem a l’Alcaldia: 
 
 1. Sobre quina base normativa es fonamenta el fet que el Grup 

Municipal Socialista pugui presentar Mocions, tota vegada que 
les que han estat repartides no anaven signades pel senyor 
Alcalde?  

 
 2. Desitjaríem saber si la resta de Grups Municipal també podem 

acollir-nos a aquesta pràctica? 
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 I finalment volem fer-li arribar el següent prec: 
 

Com a membres del Plenari Municipal, considerem que som 
mereixedors de més respecte, per la qual cosa, si la normativa 
existent els empara  per continuar procedint d’aquesta manera, els 
demanem que tinguin a bé  lliurant-nos les Mocions, si més no, 
vint-i-quatre hores abans de la convocatòria de la Sessió Plenària.” 

 
  
 I, per acabar, un prec que no vam poder presentar a la Junta de 
Portaveus perquè uns electors ens ho han fet arribar a última hora, i que diu: 
 
 “Atès que l’Ajuntament de Cornellà té previst realitzar la tria 
selectiva de matèria orgànica en un barri pilot de la nostra ciutat, Almeda, 
separació que és obligatòria per a ciutats de més de 5.000 habitants, i con que 
aquesta és una experiència innovadora a la nostra ciutat, i d’entrada suposa 
un pas endavant i també un petit mal de cap per als veïns encarregats de 
realitzar el triatge, com poden ser els problemes d’espai en tenir un altre 
contenidor i, a més, no hi ha encara una adequada conscienciació ecològica, 
des de l’Ajuntament s’ha de motivar aquesta conscienciació i la participació. 
 
 Aleshores, a través de xerrades informatives, proposem, si és 
possible, si podeu tenir la bondat d’estudiar-vos-ho, una proposta del Grup 
Municipal d’Esquerre que seria la de reduir en un 30 %, d’un 30 a un 40% la 
fracció de l’impost de l’IBI, corresponent al servei de recollida i transport 
d’escombraries per a les famílies que voluntàriament s’acullin a aquest pla de 
recollida, aquest percentatge correspon a la fracció orgànica que separem. 
Amb aquesta simbòlica reducció es vol fer entendre que allò que de debò ha de 
costar diners és embrutar i no contaminar. 
 
 Aquest és un prec que podríeu considerar no ara, o bé rebutjar si 
considereu que no mereix la pena de ser estudiat.”  
 
 
 I, finalment, continua dient el Sr. Tardà, voldria fer un prec al 
Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, molt curt perquè, ell i jo ja en vam parlar a 
soles, i ens ho vam parlar, i aleshores només li volem demanar d’una manera 
molt resumida que de vegades és de cavaller rectificar, o de savis és rectificar, 
i considerem que haver introduït en el debat de l’altre dia, el fet, que, a més a 
més, no és cert, i ell ho sap, el que l’òrgan de la secció local d’Esquerra 
Republicana es finança amb diner públics, no solament no aporta res, sinó 
que, sense voler-ho calumnia, perquè, desgraciadament, avui dia, quan es 
parla de finançament públic de mitjans de comunicació, la gent en té una 
percepció diguem, tèrbola, sinònim de corrupció, etc. Ell sap perfectament, 
que ni són èticament gent que ho faríem, ni, a més a més, tenim capacitat per 
treure diners de l’Ajuntament per finançar el nostre òrgan, de manera que 
demanem que rectifiqui, perquè es pot opinar si la revista és bona, dolenta, 
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demagògica, aplaudible, tot això és opinable, però dir-nos que ens financem 
amb diners públics és mentida i crec que és una calumnia. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla, per contestar en 
primer lloc al Sr. Tardà, dient que ha demanat que es respongui per escrit i 
així es farà. Sobre el segon tema que és el que fa referència a la base legal,  és 
una cosa de sentit comú, tot i que, evidentment, com ho fem, ara en la revisió 
del Reglament ho podem discutir. Però és obvi que si hi ha una Moció la 
possibilitat de presentar esmenes és evident, i, a més, sembla encara més obvi 
que tot i que podrien fins i tot presentar-se verbalment, si es fan per escrit, 
encara amb més raó, ja sigui d’un Grup ja sigui d’altre, i per suposat, no 
només la pot fer el Grup Socialista, sinó que ho poden fer qualsevol Grup, per 
suposat que ho pot fer el Grup d’ERC, amb referència a les mocions de 
qualsevol dels Grups presents aquí. 
 
 Pel que fa al tema de la recollida selectiva, continua dient el Sr. 
Alcalde,  és millor que aqueix tema es comenti en la Comissió 
 

 I pel que fa a l’última qüestió, continua dient el Sr. Alcalde, jo no 
contesto per ell, però hi ha una cosa de la que no m’avergonyeixo, perquè a 
més ho diu la pròpia Llei de partits polítics que em sembla que és de desembre 
de l’any 1978, i de la Llei de Finançament de Partits Polítics. Els partits 
polítics tots els que hi som aquí, es financen fonamentalment de fons públics, 
això ens semblarà bé o malament, seria millor que no fos així però allò que és 
clar és que ens financem tots en la major part dels nostres ingressos. Suposo 
que tu també pots tenir accés als pressupostos de la formació política a la que 
pertanyés, veuràs que l’ingrés major de tots és del sistema que hi ha. 

 
 És en aqueix context que, jo crec, que ho va dir el Tinent d’Alcalde 

Sr. Balmón en la afirmació que va fer i que, per a mi, no és res pejoratiu.  
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-tres hores, de la qual s’estenc 
la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 
 
 

 


